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 بودجه 14۰۰ 
در ایستگاه مجلس)2(

سهم دولت از درآمدهای نفتی در سال ۱۴۰۰

 گزارشــی از کمیســیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۰ 
درآمد حاصل از فروش تا ســقف یک میلیون بشکه نفت در 
روز، ۵/ ۶۵ درصد سهم دولت، ۲۰ درصد سهم صندوق توسعه 
ملی و ۵/ ۱۴ درصد ســهم وزارت نفت برای سرمایه گذاری 

پیش بینی شده است.
همچنین در صورت فروش بیش از یک میلیون بشکه 
نفت تا سقف ۵/ ۱ میلیون بشکه در روز، ۵/ ۴۷ درصد از این 
درآمد سهم دولت برای بازپرداخت بدهی به صندوق توسعه 
ملی اســت و ۳۸ درصد سهم صندوق توسعه و ۵/ ۱۴ درصد 
سهم وزارت نفت تعیین شد. درآمد ۵/ ۴۷ درصدی دولت از 
محل فروش بیش از ۵/ ۱ میلیون بشــکه نفت در روز، برای 
معیشت، سلامت و حمایت از تولید و طرح های تملک دارایی 
حمل و نقل پیش بینی شده است به موجب مصوبه کمیسیون 
تلفیــق ۳۰ هزار میلیارد تومان به عنوان دارایی های مالی به 
دولت قرض داده شــد و از منابع صندوق توسعه در اختیار 
دولت گذاشــته، البته برآورد دولت ۷۵ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومــان بود. همچنین پیش فــروش اوراق نفتی را ۷۰ هزار 
میلیارد تومان در نظر گرفته کــه دولت ۱۲۰ هزار میلیارد 
تومان پیش بینی کرده بود، ۷۰ هزار میلیارد تومان هم مربوط 
به نفت اســت و ۵۳ هزار میلیارد تومان برای تبصره ۴ دیده 
شده که در مجموع برای ســال ۱۴۰۰، ۲۴۳ هزار میلیارد 
تومان پیش بینی شده و در حالی که در سال ۱۳۹۹ این رقم 
۲۲۰ هزار میلیارد تومان بود، ســقف تامین مالی خارجی یا 
فاینانس هم برای سال آینده ۳۰ میلیارد دلار مشخص و به 
دولت اجازه داده شد، پس از عقد قرارداد با تامین کننده مالی 
خارجی به منظور تامین سهم ۱۵ درصدی تسهیلات مالی 
خارجی یا فاینانس مرتبط با قرارداد از محل منابع صندوق 
توسعه ملی برای اجرای پروژه های زیرساختی مانند ساخت 

راه آهن نیروگاه های بزرگ اقدام کند.

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله

بزرگترین پایگاه شناور نظامی کشور در مراسمی با حضور رئیس ستادکل نیرو های مسلح 
و فرمانده کل ارتش برای بهره برداری عملیاتی در رزمایش دریایی اقتدار به ناوگان نیروی دریایی 
ارتش پیوست و در ادامه رزمایش اقتدار دریایی ۹۹نداجا، با رمز یا زهرا )س( در سواحل مکران 

و شمال اقیانوس هند آغاز شد.
سرلشکر محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در مراسم الحاق ناو موشک انداز 
»زره« و ناوبندر بالگردبر »مکران« با بیان این که نیروهای مسلح جمهوری اسلامی اجازه عرض 
اندام به هیچ دشمنی را نخواهند داد، افزود: عرصه دریا امروز برای کل جهان و برای ملت ایران 
عرصه بی نظیر   و فوق العاده ارزشمندی است. خداوند متعال نعمت دارا بودن سواحل و دسترسی 
مناسب به دریاهای آزاد را به این ملت اعطا فرموده و بر ما است که با بهره گیری مناسب از این 
نعمت خدادادی  قدرت الهی اسلام را در حد ضرورت گسترش دهیم و از منافع کشورمان فراتر 
از مرزها دفاع کنیم. همچنین مرزهای دریایی جمهوری اسلامی که دربردارنده منابع ارزشمند 
انرژی فسیلی و مسیرهای تجارت دریایی ما است به نحو احسن مورد دفاع ، حمایت و امنیت قرار 
گیرد. وی افزود : این موهبت الهی می تواند موجب توسعه فوق العاده چشمگیر و پیشرفت کشور 
در سطح منطقه و جهان شود. مزیت ژئواستراتژیکی این سواحل ارزشمند  و دریاهای آزاد می 
تواند اقتدار دریایی و دفاعی را برای کشورمان به ارمغان بیاورد. وی با اشاره به اسکورت بیش از 
چند هزار نفتکش و شناور تجاری جمهوری اسلامی توسط نیروی دریایی ارتش، تاکید کرد: اگر 
نیروهای دریایی جهان به فولاد و آتش خود افتخار می کنند، نیروی دریایی جمهوری اسلامی 
علاوه بر فولاد و آتش، ایمان و اعتقاد به قدرت لایزال الهی دارد و آنجا که قدرت الهی پشتوانه یک 
نیروی انسانی است، هیچ قدرتی تاب مقاومت در برابر آن را ندارد. باقری با اشاره به الحاق ناو موشک 
انداز زره و ناوبندر بالگردبر مکران به نیروی دریایی ارتش، گفت: ناوبندر مکران یک پایگاه شناور 
دریایی ارزشمند برای توسعه و تعمیق فعالیت های حمایتی و عملیاتی جمهوری اسلامی در 
دریاهای دوردست خواهد بود. ساخت اینگونه مجموعه های ارزشمند نشانگر این است که صنایع 
دفاعی کشــور و کارخانجات نداجا از تحریم دشمن با موفقیت عبور کرده اند و کارآمدترین 
تسلیحات و تجهیزات را با دست و امکانات ایرانی به خوبی ساخته اند .او  وحدت بی نظیر نیروهای 
مسلح را یکی دیگر از نقاط ارزشمند برشمرد و با بیان این که نیروهای مسلح امروز یک ید واحده 
هستند، اظهار داشت: ارتش و سپاه دو بازوی قدرتمند نظام و صنایع دفاعی به عنوان پشتوانه 
قدرتمند آنها با قدرت تمام و با هم افزایی کامل ماموریت های دفاعی خود را به انجام می رسانند 
به طوری که دشمنان هیچگونه قدرت عرض اندام در آب ها و مناطق تحت حاکمیت جمهوری 
اسلامی را ندارند، اگر امروز شاهدیم که شناورهای نفتکش و تجاری جمهوری اسلامی با وجود 
تهدیدها تا سواحل دریای کارائیب در ونزوئلا با امنیت و آرامش زیر پرچم پرافتخار جمهوری 
اسلامی حرکت می کنند، دلیل آن اقتدار و قدرت بازدارندگی دریادلان و نیروهای ارزشمند 
کشورمان است ،  اگر در هفته گذشته شاهد رونمایی از شهرک موشکی زیرزمینی نیروی دریایی 
سپاه پاسداران بودیم، این هفته هم شاهد الحاق ۲ فروند شناور ارزشمند نیروی دریایی راهبردی 
ارتش جمهوری اسلامی هستیم و هر هفته و هر ماه شاهد افزون شدن قدرت دفاعی این ملت 

بزرگ و شهید پرور هستیم که به آن می بالیم.
نمایش آغاز دوره افول قدرت آمریکا

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در ادامه با اشاره به تحرکات اخیر نیروهای آمریکایی در 
منطقه، تاکید کرد: دشمنان ما از سر ورشستگی با به پرواز در آوردن هواپیماهای دورپرواز خود 
در منطقه و نمایش های به ظاهر قدرتمند و با بیان برخی سخنان یاوه به قصد تهدید و نمایش 
قدرت، اقداماتی علیه این ملت بزرگ به راه انداختند، اما آنها باید بدانند نیروهای مسلح مقتدر 
جمهوری اسلامی و نیروهای دریایی، اجازه هیچ گونه قدرت نمایی را به آنها نخواهند داد و دشمن 
به خوبی می داند که این قدرتشان پوشالی و توخالی است و آنچه که در این روزها در سرزمینشان 
مشاهده می شود، نمایش آغاز دوره افول قدرت آمریکا به عنوان یک رژیم جنایتکاری است که 
تروریسم دولتی را در ابعاد مختلف به نمایش گذاشته است .                                                                            
          ادامه در صفحه ۱3

بزرگترین پایگاه شناور نظامی ایران 
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درهمین صفحه



حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح امروز )جمعه( 
در ســخنانی تلویزیونی به مناسبت سالروز قیام ۱۹ دی ۱۳۵۶ مردم قم، بر 
ضرورت حراست از یاد و نام این قیام تعیین کننده و مضمون دینی و ضدّامریکایی 
آن تأکید کردند و با افتخارآمیز خواندن تولید واکسن کرونا در کشور، گفتند: 
حضور منطقه ای و ثبات آور و افزایش قدرت دفاعی و موشکی ایران ادامه خواهد 
یافت، در مورد برجام هم ما اصرار و عجله ای برای بازگشت امریکا نداریم مهم 

این است که تحریم ها باید فوری و کامل برداشته شود.
رهبر انقلاب اسلامی قبل از بیان مباحث اصلی خود درباره حماسه ۱۹ 
دی ۱۳۵۶ مردم قم و برخی مسائل روز، از حضور حماسی و خودجوش مردم 
در تجلیل از سردار شهید حاج قاسم سلیمانی و شهید ابومهدی قدردانی و 
تأکید کردند: این فعالیت خودجوش و حماسه گونه، ناشی از عواطف، بصیرت 

و انگیزه های عالی مردم بود و روح تازه ای در کالبد کشور و ملت دمید.
ایشان همچنین از تجمع بزرگ و شگفت انگیز مردم عراق در بغداد و چند 
شهر دیگر در سالگرد این دوشهید بزرگ تجلیل کردند و یاد همراهان سردار 
سلیمانی و ابومهدی )شهیدان پورجعفری، مظفری نیا، طارمی، زمانی نیا( و نیز 

شهدای عراقی همراه را گرامی داشتند.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با بزرگداشت یاد شهدای جانباخته 
کرمان در مراسم تشییع سردار سلیمانی و نیز شهیدان جان باخته در حادثه 
بسیار تلخ و ناگوار سانحه هواپیمایی در آسمان تهران، از خداوند متعال برای 
آن عزیزان لطف و رحمت و برای بازماندگان صبر و تســلّا و آرامش مسألت 

کردند.
 رهبر انقلاب افزودند: مسئولان نیز در این زمینه وظایفی دارند که به آنها 

تذکر داده شده است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به چهلمین روز شهادت دانشمند بزرگ 
کشور شهید فخری زاده افزودند: دو شخصیت بزرگ علمی که این اواخر از 
دست دادیم یعنی شهید فخری زاده و آیت الله مصباح یزدی، هر دو در عرصه 
های کاری خویش، چهره های برجسته ای بودند که باید از میراث ارزشمند 

آنها مراقبت شود و راه آنان به بهترین وجه ادامه یابد.
رهبر انقلاب در بخش اصلی سخنانشان با تأکید بر تأثیر تعیین کننده 
قیام ۱۹ دی ۱۳۵۶ مردم قم، نگهبانی و حراست از یاد این حادثه و نیز مضمون 

عمیق آن را ضروری برشمردند.
ایشان افزودند: قیام ۱۹ دی از نقاط اوج حیات ملت ایران است چرا که 
عزم، اراده و بصیرت ملت را نشان می دهد. بنابراین باید یاد آن زنده و پرُ نشاط 

بماند و راه آینده را روشن کند.
رهبر انقلاب اســلامی با اشاره به تلاش دست های خائن و تحلیلگران 
مغرض برای تغییر مضمون و محتوای حوادث بزرگ ملت ها در جهت منافع 
قدرت های بزرگ گفتند: با گســترش وسایل ارتباط جمعی، امکان تغییر 

مضمون اینگونه حوادث بیشترشده است.
ایشان تحریف واقعیت رویدادهای مهم کشورها و جهان، آن هم با زبان و 
قلم اشخاص و نویسندگان معروف را از کارهای مهم دستگاههای جاسوسی و 

امنیتی برشمردند و با اشاره به کتابی که در 
زمینه اینگونه فعالیت های ســازمان سیا 
منتشر شده است، افزودند: این کتاب نشان 
می دهد که سیا چگونه با تسلط بر مطبوعات 
و رسانه های بزرگ آمریکایی و حتی اروپایی، 
حوادث را تحریف و تفسیرهای تأمین کننده 
منافع آمریکا را به افکار عمومی القا می کند.

رهبر انقلاب در تبیین ضرورت نگهبانی 
از مضمون قیــام ۱۹ دی ۱۳۵۶ مردم قم 
افزودند: حادثه قم به این شهر منحصر نماند 
و با الگوسازی و گسترش به دیگر شهرها، 
زمینه ساز پیروزی انقلاب عظیم مردم ایران 
شــد، بنابراین باید از مضمون آن به خوبی 

مراقبت کرد.
حضــرت آیت الله خامنه ای، خشــم 
متراکم شده ی مردم نسبت به رژیم دیکتاتور، 

فاسد و وابسته پهلوی را یکی از دو مضمون اصلی قیام ۱۹ دی دانستند و افزودند: 
این حرکت تعیین کننده، اساساً دینی بود چرا که بر رهبری، بیانیه ها، سخنان 
و درس های امام خمینی)ره( به عنوان مرجع تقلید متکی بود و ایشان هم از 
روز اول قیام در سال ۱۳۴۱، مردم را بر اساس مبانی دینی رهبری و هدایت 

می کرد.

رهبر انقلاب اسلامی، مضمون دوم قیام ۱۹ دی ۱۳۵۶ را »ضدّ آمریکایی 
و ضدّ اســتکباری« خواندنــد و یادآوری کردند: چنــد روز قبل از آن قیام، 
رییس جمهور وقت آمریکا در تهران حمایت صد در صدی خود را از رژیم منحط، 
مستبد و وابسته پهلوی اعلام کرده بود، بنابراین حرکت مردم قم علیه رژیم 

پهلوی یک حرکت ضد آمریکایی هم بود.
ایشان در جمع بندی این بخش از سخنانشان گفتند: قیام دینی و ضد 
آمریکایی ۱۹ دی در واقع اولین ضربه تبر ابراهیمی بر پیکر بت بزرگ به حساب 

می آید، ضرباتی که تا امروز ادامه یافته است.
رهبر انقلاب با اشاره به اوضاع در هم ریخته بت بزرگ استکبار افزودند: 
»افتضاح انتخاباتی«، »حقوق بشری که هر چند روز یک سیاهپوست قربانی 
آن می شود«، »بر ملا شدن ماهیت ارزش های ادعایی آمریکا که موجب تمسخر 
دنیا حتی دوستان آمریکا شده«، »اقتصاد فلج«، و »دهها میلیون بیکار و گرسنه 
و بی خانمان« نشان دهنده اوضاع نابسامان آمریکا است که البته عجیب نیست، 

اما عجیب این است که عده ای هنوز آرزو و قبله شان آمریکا است.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: عده ای خیال می کنند که اگر با آمریکا 
آشتی کردیم، کشور بهشت برَین می شود. این افراد باید به ایران قبل از انقلاب 

نگاه کنند که چگونه حمایت آمریکا باعث 
جلوگیری از پیشرفت کشور، گسترش فقر 
اقتصادی و علمی و رواج فساد و بی بند و باری 
فرهنگی شد. ضمن اینکه امروز هم اوضاع 
رژیم هایی که در منطقه قربان صدقه آمریکا 

می روند، بر همه روشن است.
رهبر انقلاب، بازگشت به سلطه جهنمی 
قبل از انقلاب را هدف اصلی آمریکایی ها در 
فشارهای ۴۲ ساله بر ایران دانستند و افزودند: 
فرق آمریکا با برخی اروپایی ها در این است که 
آمریکایی ها به علت سابقه سلطه قبلی خود 
بر ایران و منطقه، دنبال تکرار آن وضع هستند 
و باید همه در مقابل این هدف شوم هوشیار 

باشند.
حضــرت آیت الله خامنه ای با اشــاره 
ســخنان صریح یک کارشــناس معروف 

آمریکایی گفتند: آمریکایی ها تا هنگامی که بر منطقه سلطه نیابند، منافع خود 
را در ایجاد بی ثباتی در ایران، عراق، سوریه، لبنان و دیگر کشورهای منطقه 
جستجو می کنند که این هدف را گاهی با کارهایی شبیه فتنه ۸۸ در ایران و 

گاهی با تشکیل داعش پیگیر می شوند.
ایشان با اشاره به حوادث روزهای اخیر در آمریکا مانند حمله به کنگره و 
فرار نمایندگان از تونل های مخفی افزودند: آنها در فتنه ۸۸ به دنبال نا امنی و 
ایجاد آشوب و جنگ داخلی در ایران بودند که موفق نشدند و خداوند همین 

مساله را در سال ۹۹ بر سر خودشان آورد.
حضرت آیت الله خامنه ای بخش دیگری 
از سخنانشان را به پاسخ قطعی و پایانی نظام 
اســلامی به ادعاهای جبهه اســتکبار به 
سرکردگی آمریکا علیه جمهوری اسلامی در 
۳ موضوع »تحریــم«، »حضور منطقه ای 
ایــران« و »توان دفاعی و قدرت موشــکی 

کشور« اختصاص دادند.
ایشان در خصوص مسئله تحریم تأکید 
کردند: جبهه غرب و دشمنان موظفند حرکت 
خباثت آمیز تحریم علیه ملت ایران را که واقعاً 
یک خیانت، جنایت و دشمنی بی جهت علیه 
مردم است، فوراً متوقف کنند و همه تحریم ها 

را بردارند.
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: البته بارها 
تأکیــد کرده ایم که باید اقتصــاد را با فرض 
برداشته نشدن تحریم ها جوری برنامه ریزی 
کنیم تا کشور به خوبی اداره شود و با رفتن و آمدن تحریم و با بازیگری های 
دشــمن دچار مشکل نشود که این کار با اتکا به ظرفیتهای داخلی و اجرای 
سیاستهای اقتصاد مقاومتی ممکن است. اگرچه تحریم ها نیز به تدریج در حال 

بی اثر شدن هستند.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: بنابراین این حرف طرف 

مقابل که فلان کار را بکنید یا نکنید، بیخود است و تحریم ها که خیانت و جنایت 
در حق ملت است، باید برداشته شود.

رهبر انقلاب اســلامی، معنا و منطق حضور منطقه ای ایران را تقویت 
دوستان و طرفداران جمهوری اسلامی خواندند و گفتند: حضور جمهوری 
اسلامی در منطقه »ثبات آفرین« و موجب رفع بی ثباتی است همچنان که در 
سوریه و عراق این واقعیت را همه دیدند. بنابراین، این حضور، قطعی است و 

باید وجود داشته باشد و خواهد داشت.
حضرت آیت الله خامنه ای با یادآوری تجربه تلخ ناتوانی کشور درمقابل 
حملات هوایی صدام، خاطرنشان کردند: ایران آن روزها در مقابل موشکباران 
و بمباران تهران و شهرهای مختلف ناتوان و بی دفاع بود و جمهوری اسلامی 

حق نداشت کشور را در آن شرایط نگه دارد.
ایشان با یادآوری نمونه هایی از قدرت دفاعی امروز ایران مثل ساقط کردن 
پرنده متجاوز آمریکایی در آسمان ایران و یا در هم کوبیدن پایگاه عین الاسد، 
گفتند: دشمن در مقابل این واقعیتها ناگزیراست قدرت و توانایی های دفاعی 

ایران را در محاسبات و تصمیمات خود در نظر بگیرد.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش دیگری از سخنانشان به مسئله پر تکرار 
دیگری در افکار عمومی یعنی برجام، و کنار 
گذاشتن بخشــی دیگر از تعهدات و آغاز 
غنی سازی ۲۰ درصد اشاره کردند و گفتند: 
این بحــث را مطرح می کنند که آمریکا به 
برجام برگردد یا برنگردد؟ جمهوری اسلامی 
هیچ اصرار و عجله ای برای بازگشت آمریکا به 
برجام نــدارد، بلکه مطالبه منطقی ما رفع 
تحریم ها و بازگرداندن حق غصب شده ملت 
اســت که این وظیفه آمریکا و اروپایی های 

دنباله  رو آن است.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: اگر 
تحریم ها برداشته شد بازگشت آمریکا به 
برجام معنا می دهد البته مسئله خسارت ها 
که جزو مطالبات ما است در مراحل بعدی 
دنبال خواهد شــد، اما بدون رفع تحریم ها 
بازگشت آمریکا به برجام حتی ممکن است 
به ضرر کشور هم باشد. ایشان خاطرنشان کردند: در این موارد به مسئولان در 
قوای مجریه و مقننه گفته شده که با دقت و رعایت کامل ضوابط پیش بروند.

رهبر انقلاب اسلامی تصمیم مجلس و اقدام دولت برای کاهش بخش 
دیگری از تعهدات برجام را کاملاً درست و عقلانی دانستند و گفتند: عمل کردن 
جمهوری اسلامی به همه تعهدات خود در شرایطی که طرف مقابل به همه 

تعهدات خود عمل نمی کند، بی معنی است.
ایشان افزودند: البته اگر آنها به تعهدات خود بازگردند ما نیز برمی گردیم، 
همچنان که بنده از ابتدای برجام گفتم اقدامات باید به صورت متناظر و »کار 

و تعهد آنها در مقابل کار و تعهد ما« باشد که 
البته این، اولِ کار انجام نگرفت اما اکنون باید 

انجام شود.
موضوع دیگری که رهبر انقلاب اسلامی 
به آن اشاره کردند، منافات نداشتن بکارگیری 
جوانان با انگیزه و کاربلد، با اســتفاده از افراد 

کارکشته و با تجربه بود.
ایشان به پخش بخشی از سخنانشان در 
یک برنامه تلویزیونی که در صدر آن بر روی کار 
آمدن »دولت جوان حزب اللهی« و در ادامه بر 
استفاده از افراد با تجربه تأکید شده بود، اشاره 
کردند و گفتند: این دو مورد با هم منافاتی ندارد، 
بنده از قدیم به تکیه به نیروهای جوان اعتقاد 
راسخ داشته ام به این معنی که به آنها اعتماد و 
در برخــی مدیریتهای مهم کشــور از آنها 
استفاده، و از ابتکار، انگیزه و نشاط آنها استقبال 

شود.رهبر انقلاب اســلامی گفتند: باید از کار، روحیه و خلاقیت جوانان و 
بچه های کشور حداکثر استفاده بشود اما این به معنای حذف و کنار گذاشتن 
نسل قبل نیست، بلکه بر حسب اقتضاء، یک جا مدیریتِ جوان و یک جا مدیریت 
فرد مجرّب و کارکشــته لازم اســت همچنان که در زمان امام بزرگوار نیز 
همین طور بود. البته در خصوص دولــت جوان حزب اللهی در ایام نزدیک 

انتخابات سخن خواهیم گفت.حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به شهید 
سرافراز سردار سلیمانی افزودند: البته بعضی از افراد میانسال هم مثل جوانان 
هستند. شهید سلیمانی در حدود ۶۰ سالگی از هیچ چیز نمی ترسید و تحرّک، 

تلاش و فعالیتهای متراکم او اعجاب آور بود.
بخش پایانی سخنان رهبر انقلاب به مسئله کرونا اختصاص 

داشت.
ایشــان با تشکر از وزارت بهداشــت و دست اندرکاران تولید واکسن 
آزمایش شده برای مقابله با کرونا، این واکسن را مایه افتخار و عزت کشور 
خواندند و با انتقاد از افرادی که هر کار بزرگ در کشور را انکار می کنند، به 
سوابقی از این انکارها در مقابل پیشرفتهای علمی اشاره و خاطرنشان کردند: 
سال ها قبل وقتی جوانان کشور دستگاههای سانتریفیوژ را درست کرده 
بودند، عده ای نامه نوشتند که مبادا فریب این ادعاها را بخورید، همچنین 
پس از موفقیت مرحوم کاظمی و جوانان همکار او در ســلولهای بنیادی 
پیغام های مشابهی داده شد اما آن پیشرفتها واقعاً قابل باور بود و پس از آن 

نیز پیشرفتها ۱۰ برابر شد.
حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه، ورود واکسن آمریکایی و انگلیسی به 
کشور را ممنوع اعلام کردند و گفتند: آمریکایی ها اگر توانسته بودند واکسن 
تولید کنند این افتضاح کرونایی در کشورشان به وجود نمی آمد که در یک روز 
حدود ۴ هزار نفر تلفات داشته باشند. ضمن 
اینکه اساساً به آنها اعتمادی نیست و گاهی 
این واکسن ها برای آزمایش بر روی ملت ها 
است. ایشان افزودند: البته با سابقه ای که 
فرانسوی ها در قضیه خونهای آلوده دارند، به 
آنها هم خوش بین نیستم، اما تهیه واکسن 

از کشورهای دیگر هیچ مشکلی ندارد.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر لزوم 
استمرار مراقبتهای بهداشتی مردم و انجام 
وظایف مسئولان برای مقابله با کرونا، گفتند: 
برخی تجربه های خوب، موفق و امتحان پس 
داده دارویی در زمینه کروناوجود دارد که 
مسئولان هم آنها را تصدیق می کنند، این 
موارد نباید انکار شود بلکه باید مورد بررسی 
قرار بگیرد.حضــرت آیت الله خامنه ای در 
پایان خطاب به ملت ایران، مردم قم و حوزه 
علمیه معظّم خاطرنشان کردند: دیروز ملت ایران در سایه اتحاد، عزم راسخ، 
دینداری، حضور بهنگام و مجاهدت توانست با رقم زدن این انقلاب عظیم، 
مسیر تاریخ دنیا و بشر را تغییر دهد و امروز نیز ملت با توانایی ها و تجارب و 
امکانات بیشتر می تواند بر همه موانع در زمینه مسائل اقتصادی مثل تولید و 

ارزش پول ملی و در زمینه مسائل فرهنگی، سیاسی و نظامی فائق آید.
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هفته نامه اقتصادی ایران

سوغاتی حاج قاسم برای بهبود اقتصاد و معیشت، سردار سلیمانی ۹ میلیارد دلار وارد ایران کرد، سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی فرمانده ای بود که چتر گسترده 
امنیتی را بر سر منطقه پر تنش خاورمیانه قرار داد و توانست از طریق گسترش مناسبات کشورهای محور مقاومت، کمک های بزرگی به معیشت مردم ایران کند.

با اینکه حاج قاسم سلیمانی یک فرمانده نظامی بود، نقش او در اقتصاد کشور نیز کم نبوده است. فرمانده ای که چتر گسترده امنیتی را بر سر منطقه پرتنش خاورمیانه 
قرار داد و توانست از طریق گسترش مناسبات کشورهای محور مقاومت، کمک های بزرگی به معیشت مردم ایران کند.  محمدباقر نوبخت رئیس  سازمان برنامه 
و بودجه در همین باره می گوید شهید سلیمانی فقط فرمانده نظامی نبود بلکه رابطه ایران و عراق را تنظیم می کرد. سید حمید حسینی دبیرکل اتاق بازرگانی مشترک 
ایران و عراق نیز گفته شهید سلیمانی ستاد توسعه روابط اقتصادی را ایجاد و زیرساخت های مرزی با عراق را به شدت تقویت کرد و زمینه ساز افزایش صادرات به 

عراق از ۰,۹ به ۹ میلیارد دلار شد.

سردارسلیمانی۹
میلیارددلاروارد
ایرانکرد

رهبر انقلاب اسلامی در سخنرانی تلویزیونی به مناسبت سالروز قیام ۱۹ دی ۱3۵۶ مردم قم:

تحریم ها باید فوراً متوقف شود بازگشت آمریکا به برجام بدون رفع تحریم به ضرر ماست

ادامه از شماره 2۶۱
آنطــوری که از آمار نقش آفرینــی وکیل در انعقاد 
قراردادها و معاملات یا تعــداد پرونده های بدون وکیل 
 استنباط می شود نیاز است که خدمات حقوقی وکالت به 
صورتی در دسترس تر و ارزان تر و تخصصی تر ارائه شود.

     بعضی از راهکارهای پیش بینی شده در سند تحول: 
یکی از راهکارهایی که سند برای تسهیل دسترسی عمومی 

به خدمات حقوقی باکیفیت طراحی کرده است، توسعه 
نرم افزارهای حقوقی برای خدمات حقوقی نظیر مشاوره در 
تنظیم قرارداد، تنظیم اسناد ثبتی و قضائی و پیش بینی 
حکم احتمالی صادره در موارد اختلاف است. راهکار دیگر، 
تعیین حدود صلاحیت ، درجه بندی و شفاف سازی عملکرد 
وکلا و ایجاد نظام رتبه بندی در بین آنان است. بر همین 
اساس، سند راه اندازی سامانه رتبه بندی وکلا و موسسات 
حقوقی را پیش بینی کرده است، این رتبه بندی که بر اساس 
تعدادی شاخص از جمله میزان رضایت موکل انجام می 
شود تا مردم در انتخاب وکیل با نگاه دقیق و دست باز اقدام 
نمایند و از جایگاه وکلا نیز صیانت شود. راهکار بعدی سند 
در این زمینه بحث پذیرش و مجوز وکالت اســت، بر این 
اساس پذیرش وکیل باید بر اساس صلاحیت سنجی های 
دقیق فنی و حرفه ای باشــد ولی نباید سقف عددی برای 
جذب وکیل قائل شــد و به تعبیــری در این زمینه نباید 
انحصاری شکل بگیرد. عدالت بیش از هرجا باید در مورد 
خود وکلا اجرا شود، باید اجازه داد هر کس صلاحیت های 
لازم را دارد بتواند در هرجایی که علاقه  مند است وکالت کند 

و نباید با تعیین ســقف و ظرفیت و امثالهم برای وکالت 
محدودیت ایجاد کرد. در مجموع سند به دنبال این است 
که صلاحیت ها به بهانه ظرفیت ها محدود نشوند! افزایش 
تعداد وکلای تخصصی و شایسته باعث میشود که دسترسی 

مردم به این خدمت مهم بصورت کیفی تر تسهیل شود.

۴( طولانی بودن مدت زمان رســیدگی به 
شکایات و پرونده های مردم

 توضیح مســئله: در حال حاضر در بســیاری از 
پرونده های قضائی، مدت زمان رسیدگی بسیار طولانی 
اســت و بعضاً برای رسیدن به حق و اجرای حکم، سال ها 
باید در صف رسیدگی قضائی و اجرای حکم معطل شد. 
برای مثــال در بعضی شــعبه های دادگاه، تعیین وقت 
رسیدگی زیر شش ماه انجام نمی شود. این موضوع سبب 
شکل گیری پرونده هایی است که در قوه قضائیه باز می شود 
ولی بسته نمی شود. از طولانی شدن رسیدگی قضائی به 

اصطلاح »اطاله دادرسی« نیز نام برده می شود.
      پیامدهای مسئله: طولانی شدن رسیدگی قضائی 

سبب تلف شدن عمر و بودجه مردم می شود. علاوه بر آن 
در بعضی پرونده ها هر چه مدت زمان رسیدگی طولانی تر 
شود، دقت در رسیدگی نیز کاهش می یابد. از طرف دیگر 
افزایش مدت زمان رسیدگی قضائی، انگیزه ارتکاب جرم 
)در پرونده های کیفری( و انگیــزه عدم ایفای تعهد )در 
پرونده های حقوقی( را توسط اشخاص متخلف افزایش 
 می دهــد که این خــود به افزایش حجــم پرونده ها نیز 

خواهد انجامید.
         بعضی از راهکارهای پیش بینی شــده در سند 
تحول: یکی از راه های کاهش مدت زمان رسیدگی، کاهش 
حجم پرونده های ورودی به قوه قضائیه است که پیشتر مورد 

بحث قرار گرفت. 
یکی دیگر از راه های کاهش مدت زمان رســیدگی، 
اعِمال دستورات قضائی با فراهم سازی دسترسی برخط برای 
قضات به پایگاه های اطلاعاتی مراجع حاکمیتی است که نیاز 
به استعلام های کاغذی از نهادهای مختلف را حذف می کند. 
حذف تشــریفات زائد و اعِمال هوشمند اوقات رسیدگی، 
مواعد قانونی و قضائی، مبالغ قانونی و رویه های قضائی در 

سامانه های مرتبط یکی دیگر از راه های کاهش مدت زمان 
رسیدگی است.

۵( حجــم بالای ادعاهای اعســار از هزینه 
دادرسی

 توضیح مسئله: در وضعیت فعلی، یکی از عوامل 
مهم در اطاله دادرسی، پرونده های ادعای اعسار از هزینه 
دادرسی می باشد. در حال حاضر شرایط به این نحو است 
که تعداد قابل توجهی از افرادی که در پرونده های حقوقی 
به محاکم مراجعه می کنند و میخواهند به عنوان مثال در 
یک پرونده اختلاف مالی شکایتی را طرح نمایند، به دلیل 
عدم توانایی در پرداخت هزینه دادرسی، درخواست اعسار 
از هزینه دادرسی را مطرح می نمایند، یعنی مدعی می شوند 
مــا توان پرداخت هزینه های دادرســی را نداریم.در این 
شرایط فرد مدعی، می بایست، پرونده اصلی که بابت آن 
قصد شکایت داشته را کنار بگذارد و پرونده جدیدی به نام 

اعسار از هزینه دادرسی طرح کند. 
ادامه در شماره 2۶3

از سوی رئیس قوه قضاییه؛

سند تحول قضایی ابلاغ شد

اگر تحریم ها برداشته شد 
بازگشت آمریکا به برجام معنا 

می دهد البته مسئله خسارت ها 
که جزو مطالبات ما است در مراحل 

بعدی دنبال خواهد شد، اما بدون رفع 
تحریم ها بازگشت آمریکا 

به برجام حتی ممکن 
است به ضرر کشور 

هم باشد

ضرورت نگهبانی از 
مضمون قیام ۱۹ دی 
۱۳۵۶ مردم قم افزودند: 

حادثه قم به این شهر منحصر 
نماند و با الگوسازی و گسترش 

به دیگر شهرها، 
زمینه ساز پیروزی 

انقلاب عظیم مردم 
ایران شد

رهبر انقلاب اسلامی، 
معنا و منطق حضور 
منطقه ای ایران را تقویت 

دوستان و طرفداران جمهوری 
اسلامی خواندند و گفتند: حضور 

جمهوری اسلامی در 
منطقه »ثبات آفرین« 
و موجب رفع بی ثباتی 

است
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پیاده روی اربعین، فرصتی برای وفاق و صلح و همبستگی
 حاج قاسم بر دل مردم نشست 

چون صداقتش الهی بود

حذف شرط چاپ مقاله در نشریات علمی 
- پژوهشی برای دفاع از رساله دکتری

محمد خدادی معاون مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به چهره برجسته شهید حاج 
قاسم سلیمانی گفت: این شهید سرافراز شخصیتی عملگرا 
داشت ، چون صداقتش الهی بود از این رو بر دل مردم نشست 
و حذف عکس سردار سلیمانی از اینستاگرام به بازنشر بیشتر 

پیام حاج قاسم منتهی ش.د
وی  در نشست بررسی ابعاد رسانه ای شخصیت حاج قاسم 
سلیمانی در فرهنگسرای رسانه گفت : تاریخ ایران و انقلاب 
اسلامی  قبل و بعد حاج قاسم فراز متفاوتی را تجربه کرد. فکر 
می کنم نحوه واکنش مردم به شــهادت حاج قاســم برای 
هیچ کس قابل فهم درک و برآورد و محاسبه نبود این واکنش 
قطعاً نماد و جلوه ای از واقعیت کشورما را نشان داد. وقتی حاج 
قاسم به شهادت رسید کسی فکر نمی کرد که پیکر او در عراق 
تشییع شود و همه می گفتند ایشان مستقیم به تهران می آید 
اما در عراق تشییع شد به اهواز رفت به تهران آمد به قم و مشهد 
رفت و در همه این شهرها تشییع شد. در تاریخ ایران این حجم 
از حضور جمعیت را در یک مناسبت تاکنون نداشته ایم. شاید 
در ابتدای انقلاب راهپیمایی ها چنین جمعیتی را به خود جلب 
می کرد اما آن زمان جمعیت ۳۰ میلیــون بود و اکنون ۸۵ 
میلیون. علاوه بر این دقت کنید که این واکنش برای شهادت 
یک نظامی است؛ کسی که بیشترین هجمه رسانه ای علیه او 
در چند سال اخیر وجود داشت شاید بهتر باشد بگویم در ۲۰ 
سال اخیر بیشترین هجمه رسانه را علیه حاج قاسم و بیشترین 
استقبال را از او داشتیم، فلذا جنگ روایت ها و قرائت ها قدرت 
امروز دنیا است، یک عمر احساس مردم دنیا این بود که آمریکا 
قدرت بی بدیل است اما در یک بحران اجتماعی مثل کرونا 
دیدید که بیشترین تلفات را داد. آنان این قرائت را به همه القا 
کرده بودند که شکست ناپذیری، قدرت، توانمندی و ... یعنی 
آمریکا. او  در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه چرا جریان رسانه ای 
ما نسبت به بازتاب اخبار سوریه و عراق موفق عمل نکرده است 
گفت: برای جریان رسانه ای ما ۳ اتفاق رخ داده است: اولاً کار 

رسانه ای به جای مهارت تبدیل به شغل شده است. 

هیات عمومی دیوان عدالت اداری شرط چاپ یک مقاله 
علمی - پژوهشی مستخرج از رساله دکتری را برای دفاع از پایان 

نامه خلاف قانون دانست و آن را ابطال کرد.
به گزارش دیوان عدالت اداری، هیات عمومی دیوان عدالت 
اداری به دنبال شــکایت از وزارت علوم، تحقیقات و فناوری و 
درخواســت تقاضای ابطال ماده ۱۹ آیین نامه آموزشی دوره 
دکتری تخصصی دانشجویان مصوب ۱۳۹۴، در خصوص اینکه 
»دانشجو پس از تدوین رساله به شرط کفایت دستاوردهای علمی 
و چاپ یک مقاله علمی - پژوهشی مستخرج از رساله با تایید استاد 
راهنما مجاز است در حضور داوران از رساله خود دفاع کند« پس 
از بحث و بررســی این شرط را حذف کرد. هیات عمومی دیوان 
عدالت اداری با استدلال به اینکه بند ۴ قسمت )ب( ماده ۲ قانون 
اهداف، وظایف و تشــکیلات وزارت علوم، تحقیقات و فناوری 
مصوب سال ۱۳۸۳یکی از وظایف و اختیارات وزارت علوم را تعیین 
ضوابط، معیارها و استانداردهای علمی موسسات آموزش عالی و 
رعایت اصول انعطاف، پویایی رقابت و نوآوری علمی قرار داده و 
ماده ۱۹ آیین نامه آموزشی دوره دکتری تخصصی دانشجویان 
مصوب ۱۳۹۴ مغایر با اصول انعطاف، پویایی رقابت و نوآوری علمی 
است زیرا از یک سو صرف پذیرش مقاله و صدور گواهی پذیرش 
مقاله به امضای سردبیر مجله علمی - پژوهشی مبین احراز اوصاف 
علمی بودن مقاله نگارش شده است. همچنین به این دلیل که 
چاپ مقاله جزو مصادیق معیارها و اســتانداردهای علمی نیز 
محسوب نمی شــود و همین طور طولانی بودن فرایند چاپ 
مقالات و الزام آنها به چاپ مقاله به صورت مطلق و بدون وجه به 
شیوه مدیریت حاکم بر مجلات علمی – پژوهشی موجب اضرار 
به منافع عموم دانشجویان است، بنابراین با اکثریت آرا ماده ۱۹ 
آیین نامه آموزشی دوره دکتری تخصصی دانشجویان مصوب 
۱۳۹۴ را قابل ابطال دانست و مقرر کرد، صرف ارائه گواهی پذیرش 
مقاله در نشریات علمی - پژوهشی برای مجاز شدن دانشجوی 

دوره دکتری برای دفاع از پایان نامه خود کفایت می کند.

گفتگو-1

خبر

هفته نامه اقتصادی ایران

 ســید عباس صالحی در مراســم 
اختتامیه ششمین جایزه جهانی اربعین:

پیاده روی اربعین، فرصتی برای وفاق 
و صلح و همبســتگی، مراسم اختتامیه 
ششمین جایزه جهانی اربعین با محوریت 
»ســرداران مقاومت؛ حافظــان امنیت 
اربعین« در حسینیه الزهرا)س( سازمان 
فرهنــگ و ارتباطات اســلامی با حضور 
سیدعباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی، ابوذر ابراهیمی ترکمان رئیس 
ســازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی و 
جمعــی از شــخصیت های سیاســی و 
فرهنگی و نیز اهالی رسانه و برگزیدگان 
آثــار به صورت حضــوری و نیز همزمان 

مجازی برگزار شد.
صالحی در این مراسم ضمن عرض 
تسلیت به مناسبت فرارسیدن ایام فاطمیه 
و شهادت دخت نبی مکرم اسلام حضرت 
فاطمه زهرا)س( و سالروز شهادت سردار 
شــهید حاج قاسم ســلیمانی و شهید 
ابومهــدی المهندس گفت:»مناســک 
اربعین نوعی اعتکاف سیار است و انسان 
در این رویداد روزهایی را در فضای اعتکاف 
گونه سپری می کند تا فرصت بازگشت به 
خود را پیدا کند. ششمین جایزه جهانی 
اربعین ابتکاری است که سازمان فرهنگ 
و ارتباطات از سال های قبل برگزار کرده و 
سال به سال بر دامنه و گستره آن افزوده 

شده است.«
او افزود: »اربعین مزه، طعم و گستره 
خاصی داشته و هر ســال بر اهمیت آن 
افزوده شده است و محدود به یک ساحت 
وجودی انسان نیست؛ بلکه ساحت و ابعاد 
مختلف انســان را درگیــر می کند و این 

ویژگی به مناســک اربعین تمایز و امتیاز 
می دهد.« وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
بیان کرد:»ساحت اول جسم انسان است 
یعنی مناســک اربعین جســم را درگیر 
می کند و مسیر پیاده روی اربعین سختی ها 
و ریاضــت بدنی همــراه دارد و بدن را از 
فرسایش روزمره دور می کند. ساحت دوم 
معرفت و باور است. ساحت سوم عواطف و 
احساســات است به این معنا که مناسک 
اربعین فرصت رشد عاطفی، احساسی و 
هیجانی مثبت را ایجاد می کند. احساسات 
نسبت به ستارگان درخشانی مانند اهل 
بیت)ع(. ساحت چهارم اراده است، انسان 
در چند روز پیاده روی اربعین هدف های 
بزرگش کوچک و هدف نهایی یعنی سید 
و سالار شــهیدان، بزرگ می شود و این 
عرصه فرصت بازگشت و شدن و تغییر و 
تحول اساسی اســت.« صالحی در پایان 
ســخنانش، تأکید کرد:»ساحت پنجم 
ساحت عمل است، چه عمل گفتاری و چه 
کرداری و چه فردی و چه جمعی. اربعین 
می تواند چتر وفاق، سفینه نجات و خیمه 
ماندگاری برای صلح جهانی، همزیستی 

اجتماعی و تعامل و همبســتگی باشد و 
جایزه جهانی اربعین به دنبال خوب دیدن، 
خــوب روایت کردن و بــه زیبایی عرضه 
کردن راهپیمایی اربعین اســت و از نظر 
جهانی می تواند مؤثر و جاذبه آفرین باشد.« 
در ادامه مراسم ابراهیمی ترکمان رئیس 
سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی، تأکید 
کرد:»همایش جهانی پیاده روی اربعین 
بــرای هوشــیاری ملت هــا و دوری از 
غفلت هاست. حادثه کربلا و اربعین تقریباً 
یک جمع اضدادی اســت؛ از یک سو اوج 
عطوفت، مهر و وفاست و از سویی دیگر که 
می نگریم، خشونتی از سوی دشمن اعمال 
شده که این خشــونت به قدری جانسوز 
بوده که بعد از سالیان دراز همچنان سوگ 
و عــزای او تازه اســت.« او با اذعان اینکه 
»هدف امام حسین)ع( نجات انسان ها از 
جهالت بــود، همایش جهانی پیاده روی 
اربعین را علتی برای هوشیارسازی ملت ها 
و دوری آنها از غفلت دانست.« ترکمان در 
بخشی از ســخنان خود، ناگفته هایی از 
ســلوک رفتاری و جانفشانی های سردار 
شهید حاج قاســم سلیمانی برای نجات 

کودکی در سیستان و بلوچستان و عشق 
مادر به فرزند، را بیان کرد.

او خاطرنشــان کرد: »ما در سازمان 
فرهنگ و ارتباطات اسلامی تلاش کرده ایم 
در این چند سال، از زاویه دید میلیون ها 
انســان پیاده روی اربعین را ثبت و ضبط 
کنیم. در این چند دوره توانســتیم این 
حرکت را پایه گذاری کنیم و از هنرمندان 
برتری که این حادثه اعجاز انگیز را ثبت و 
ضبط کردنــد، تقدیر به عمــل آوریم.« 
همچنین در حاشیه این مراسم علاوه بر 
رونمایی از تمبر یادبود این دوره، کتاب پنج 
دوره قبل این جایزه و همچنین پوســتر 
دوره هفتــم جایــزه جهانــی اربعین، 
ابــوذر  و  صالحــی  ســیدعباس 
ابراهیمی ترکمان از نمایشگاه آثار منتخب 
این دوره و ادوار گذشــته جایزه جهانی 

اربعین، بازدید کردند.
برگزیدگان:

در این مراسم از رتبه های اول تا سوم 
بخش عکس، فیلم حرفــه ای و مردمی، 
سفرنامه و بخش فعالان مجازی تقدیر شد.

در بخش عکس حسن النجار از عراق، 
اســامه عبید از لبنان و علی ابک از ایران 

حائز رتبه های اول تا سوم شدند.
در بخــش فیلم حرفه ای مســعود 
حیدری از ایران نفر اول، حســام هادی از 
عراق نفــر دوم و محمد مهدی نعمتی از 

ایران نفر سوم اعلام شدند.
برگزیدگان بخش فیلم مردمی این 
دوره از جایزه جهانی، سید وحید اولیایی 
از کانادا نفر اول، محمد حاجی مقصودی 
از ایــران نفــر دوم و کاظم یوســفی از 

افغانستان نفر سوم شدند.

 بازدید رئیس مجلس شورای اسلامی
 از شرکت های گروه فولاد مبارکه

دکتر محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی در 
جریان سفر دو روزۀ خود به استان چهارمحال و بختیاری، از طرح 
توسعۀ مجتمع فولاد سفیددشت و شرکت ورق خودرو، دو شرکت 
گروه فولاد مبارکه، بازدید کرد. رئیس مجلس شورای اسلامی در 
نخستین روز از سفر خود به استان چهارمحال و بختیاری به همراه 
جمعی از مسئولین این استان، از خطوط تولید شرکت های ورق 
خودرو و فولاد سفیددشــت چهارمحال و بختیاری بازدید و از 
نزدیک در جریان فعالیت این واحدها قرار گرفت. وی در مصاحبه 
با خبرنگار فولاد گفت: خوشبختانه امروز شاهد بودیم که نیروهای 
فنی جوان و متخصص، کارهای فنی این بخش را به خوبی پیش 
برده اند. قالیباف افزود: در زمینۀ تأمین مالی، این  شرکت ها با تولید 
و صادرات و سپس سرمایه گذاری مجدد مسیر خود را به خوبی 
پیش می برند. البته در این راه مشکلاتی هم دارند که بخشی از آن 
ممکن اســت مربوط به ضوابط و مقررات باشد که ما به سهم 
خودمان باید در مجلس بــه آن توجه کنیم. وی تصریح کرد: 
مهم ترین نکتۀ مدیریتی که امروز در مورد آن اتفاق نظر داشتیم 
این بود که اگر مجلس مشکل ایجاد نکند، این گونه واحدها مشکلی 
نخواهند داشــت. قالیباف گفت: در سیاست گذاری ها سعی 
می کنیم تصدی گری دولت را کمتر کنیم و اجازه دهیم مطابق 
اصل ۴۴ قانون اساسی، کار به درستی در اختیار مردم و نیروهای 
جــوان قرار گیرد. رئیس مجلس شــورای اســلامی در ادامه 
خاطرنشــان کرد: در زمینۀ مشکلات گمرکی نیز دو ماه پیش 
جلســه ای با حضور وزرای صمت، اقتصاد، جهاد کشاورزی و 
مدیرکل بانک مرکزی برگزار شد. تصمیم های خوبی نیز گرفته 
شد و من فکر می کنم در دوماهۀ گذشته بیشترین کالاها از گمرگ 
ترخیص شده اند. وی در زمینۀ رفع مشکلات کارخانه های مستقر 
در جنوب غرب کشور نیز گفت: طبیعتا دولت باید در این بخش 
پیشنهادهایی ارائه دهد تا بتواند هم حلقه ها را تکمیل کند و هم 
کمک کند بخش های مکمل در کنار هم باشــند و در نتیجه 
حمل ونقل و جابه جایی کمتری صورت گیرد. قالیباف در ادامه 
افزود: وزارت صمت باید توزیع درست و آمایش صحیح را در این 
زمینه دنبال کند و مجموعه های فولادی طوری کنار هم قرار 
بگیرند که رسیدن به محصول نهایی تا جای ممکن در یک محیط 
دنبال شود. در جریان این بازدید، مدیران عامل شرکت های ورق 
خودرو و فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری نیز نتایج آخرین 
دستاوردها و اقدامات مجموعه های تحت مدیریت خود را به سمع 

و نظر رئیس مجلس شورای اسلامی رساندند.

66۰ مگاوات اوراق گواهی ظرفیت در 
بازار بورس عرضه شده است

۲۵۰۰ مگاوات نیروگاه جدید امسال وارد مدار می شود/ 
عرضه اولیه اوراق سلف موازی برق حرارتی در بورس انرژی/ 
۶۶۰ مگاوات اوراق گواهی ظرفیت در بازار بورس عرضه شده 
است. مدیرعامل شرکت برق حرارتی با اشاره به اینکه ۶۵۸ 
میلیارد تومان اوراق سلف موازی این شرکت در بورس انرژی 
عرضه اولیه خواهد شــد، گفت: از بهمن ماه سال گذشته 
تاکنون ۶۶۰ مــگاوات اوراق گواهی ظرفیت در بازار بورس 
عرضه کرده ایم. به گزارش پایگاه اطلاع رســانی وزارت نیرو 
)پاون(، “محسن طرزطلب” در مراسم تقدیر از دست اندرکاران 
پویش #هرهفته_الف_ب_ایران در شرکت برق حرارتی با 
اشاره به اینکه امسال دو هزار و ۵۰۰ مگاوات نیروگاه حرارتی 
وارد مدار خواهد شد، گفت: تاکنون حدود یک هزار و ۲۶۴ 
مگاوات از این رقم محقق شده است و بر اساس برنامه ریزی 
صورت گرفته تا پایان سال بخش بخار نیروگاه های سیکل 
ترکیبی شیروان، کاسپین، هریس، سبلان، جهرم و بخش 
گاز نیروگاه هنگام نیز افتتاح خواهند شد.وی با تاکید بر اینکه 
در ســه ماهه نخست ســال آینده حدود یک هزار مگاوات 
نیروگاه جدید به بهره  برداری خواهد رسید، ادامه داد: بخش 
گاز نیروگاه های سیکل ترکیبی آریان و زرند و بخش بخار 
نیروگاه چابهار از جمله واحدهای است که برای دوره اوج بار 
ســال ۱۴۰۰ وارد مدار می شوند.مدیرعامل شرکت تولید 
نیروی برق حرارتی تاکید کرد: تا پیک تابستان سال آینده 
هفت واحد بخار نیروگاه های سیکل ترکیبی به ظرفیت یک 
هزار و ۱۳۴ مگاوات به بهره برداری خواهند رسید که با افتتاح 
این واحدها سالانه یک میلیارد و ۸۰۰ میلیون مترمکعب در 

مصرف سوخت صرفه جویی خواهد شد.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حاشیه پنجاه و هفتمین جلسه کمیسیون فعالیت های تبلیغی و ترویجی قرآن کریم گفت: شورای عالی انقلاب فرهنگی نام سردار شهید حاج 
قاسم سلیمانی در سالروز شهادت ایشان )۱۳ دی( در تقویم های رسمی کشور را تصویب کرده و نام این شهید در تقویم رسمی کشور درج می شود.اما معمولاً تقویم های 
هر ســال از مهر یا آبان آماده و در دی ماه تولید می شــود، لذا نام سردار شهید سلیمانی در تقویم ســال ۱۴۰۰ خودش را نشان می دهد. سید عباس صالحی افزود: یکی از 
دســتاوردهای خوبی که امروز رونمایی شد و می تواند مبنایی برای اتفاق های خوب در فضای کشور باشد سامانه سبد قرآنی بود.این موضوع که محصولات قرآنی ما در 
شاخه های مختلف تجمیع شده و قابلیت ارتباط با مخاطبان خود را پیدا کند و هم تولیدکنندگان، توزیع کنندگان و مصرف کنندگان حوزه محصولات قرآنی بتوانند در یک 
ارتباط سریع از این سامانه بهره های خود را ببرند، نکته مهمی است. دراین  نشست همچنین از سه اثر قرآنی از جمله کتاب ترکش دوست داشتنی، نخستین فونت رایانه ای 
مصحف شریف و سامانه بازنمایی دستاوردهای قرآنی با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و عبدالهادی فقهی زاده معاون قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

رونمایی شد./ایرنا
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 غلامحسین شافعی رئیس اتاق بازرگانی ضمن بیان مخالفت شدید اتاق بازرگانی با تخصیص ارز ۴۲۰۰، گفت: می توان به اقشار کم 
درآمد با شــیوه های مناسب و ارائه بسته های حمایتی کمک کرد اما از رانت ارز ۴۲۰۰ تومانی جلوگیری کرد.

وی  در گفت وگو با خانه ملت درباره تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی، گفت: ما در اردیبهشت سال ۹۷ نظر اتاق بازرگانی درباره ارز ۴۲۰۰ 
تومانی که مبنی بر مخالفت شــدید با این سیاست بود، را رسما اعلام کردیم. 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی درباره مصوبه کمیســیون تلفیق در حوزه ارز، افزود: هرچند باید به شرایط تورمی 
کشــور نیز توجه شــود اما تداوم چند نرخی بودن احتمال رانت و فساد را افزایش می دهد.می توان به اقشار کم درآمد با شیوه های مناسب 

و ارائه بســته های حمایتی کمک کرد اما از رانت ارز ۴۲۰۰ تومانی جلوگیری کرد.

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: دشمن اشتباه کند، با پاسخ کوبنده نیروهای مسلح مواجه می شود.امیر سرتیپ حاتمی در حاشیه 
آیین چهلمین روز شهادت محسن فخری زاده دانشمند برجسته و ممتاز هسته ای ایران در دانشگاه شهید بهشتی و در جمع خبرنگاران تاکید 
کرد: برای دفاع از امنیت ایران و منطقه که یک موضوع به هم پیوسته است، آماده ایم و در مقابل هرگونه تهدیدی با قاطعیت ایستادگی می کنیم.
وی افزود: یک پیام هم به دشمنان جمهوری اسلامی ایران می دهیم که متوجه باشند، اشتباه محاسبه ای نکنند و بدانند اگر تعدی و اشتباه کنند، 
با پاسخ کوبنده نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران مواجه خواهند بود.امیر سرتیپ حاتمی اظهار داشت: قوه قضاییه پیگیری مباحث حقوقی 
ترور شهید فخری زاده است و تا جایی که اطلاع دارم توسط دادستان در حال پیگیری است.وی خاطرنشان کرد: مجموعه وزارت دفاع هم در حال 

همکاری و سوال های دادستانی در حال پاسخگویی است. آمران و عاملان، به مجازات عمل ننگین خود می رسند.

اتاقبازرگانیباارز۴۲۰۰تومانیبهشدتمخالفاست اشتباهدشمنباپاسخکوبندهنیروهایمسلحمواجهمیشود

معاون رئیس جمهوری و رئیس بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران با اشــاره به اینکه در ایام سالگرد شهادت حاج 
قاسم سلیمانی هستیم، گفت: حاج قاسم، تجلی تمامی 
شــهدا، آزادگان و جانبازان در میادین مختلف بودند، به 
گفته شهید سردارسلیمانی، انسان باید شهید باشد تا به 
شــهادت برسد. به گزارش »ایران« ســعید اوحدی روز 
گذشته در نشست خبری با اصحاب رسانه گفت تا ۶ ماه 
گذشته، به دلیل کســری بودجه ۸۵۰۰ میلیارد تومان 
مطالبات و معوقات نسبت به جامعه ایثارگری و دستگاه های 
دیگر به روز شده است. خوشبختانه دولت و رئیس جمهوری 
عنایت داشتند و تا پایان سال فرصت دادند و تاکنون هم 

۷۷۴۶ میلیارد تومان تسویه شده و پرداخت این بدهی ها 
اتفاق بزرگی در بنیاد شهید بود. مابقی معوقات هم با توجه 
به بودجه ای که در سال ۱۴۰۰ پیش بینی شده در مدت 
زمان کوتاهی پرداخت خواهد شد. وی افزود بدهی های 
باقی مانده به بیمه ایران، البرز و برخی دانشگاه ها از جمله 
دانشــگاه علمی -کاربردی است، در این خصوص با همه 
مراکز آموزشی خصوصی و دانشگاه های آزاد تسویه شده 
و مبالــغ محدودی باقی مانده و تا پایان ســال هم بخش 
عمده ای از این بدهی ها پرداخت خواهند شد. رئیس بنیاد 
شهید در ادامه با بیان اینکه بر اساس دستور رئیس جمهوری 
در خصوص اجرایی شدن بند ج ماده ۸۷ از احکام برنامه 

ششم توسعه، فرزندان شهدا و جانبازان ۷۰ درصد به بالا 
تا پایان برنامه باید استخدام شوند، گفت: از سازمان امور 
استخدامی درخواست داریم تا تاریخ آزمون استخدامی را 
سریعاً اعلام کنند، در این خصوص، آقای جهانگیری نیز 
اعلام کردند که پس از اســتخدام ۱۲ هزار نفر مابقی نیز 
تعیین تکلیف شده و به استخدام درآیند. بیش از ۹ هزار 
نخبه از فرزندان شاهد و ایثارگر در کشور وجود دارد و شکی 
نیســت که باید از این ظرفیــت در حوزه های اجرایی و 
اقتصادی بنیاد استفاده شود. او در ادامه در خصوص لزوم 
پیگیری مشکلات در همه استان ها از نزدیک و نه پشت 
میزنشینی در تهران گفت: با عنوان سه شنبه های استانی 
هر هفته سفر استانی داشته و تاکنون ۲۵ استان را بازدید 
کرده ایــم و ۷۵ تفاهمنامه هــم در حوزه های مختلف با 
استانداران امضا شده و تا امروز ۶۱ هزار و ۸۰۰ مورد زمین 
برای تأمین مسکن جامعه ایثارگری در این استان ها تهیه 
شده اســت؛ در حوزه اشتغال هم ۴۰ هزار مورد شغل در 
این استان ها فراهم شده است و ۷۰ هزار فقره وام مسکن 
نیز در بودجه سال ۱۴۰۰ در این زمینه دیده شده و تا قبل 
از شــروع سال جدید در ۲۲ استان به صورت نمادین این 
پروژه ها آغاز خواهند شــد.  سعید اوحدی درباره سانحه 
هواپیمای اوکراینی هم گفت: تا به امروز اسامی ۱۲۷ نفر 
ازاین عزیزان جانباخته بعنوان شهید توسط بنیاد شهید و 

امور ایثارگران ثبت شده است.

بدهی های بنیاد شهید به دانشگاه ها تا پایان سال تسویه می شود

بخش تولید همــواره مورد حمایت 
دولت و مجموعه حاکمیت قرار داشــته و 
همه تلاش ها در جهت تقویت تولید به کار 

گرفته می شود.
به گزارش شــبکه اخبار اقتصادی و 
دارایی ایران )شــادا(، محمد علی دهقان 
دهنوی معاون امور اقتصادی وزیر اقتصاد 
در گفتگو با اخبار شبکه یک سیما اظهار 
داشت: در مجموع آنچه که در اقتصاد مهم 
است، این است که ما بتوانیم در طول سال 
شرایط باثبات تری را در بازارهای مختلف 
داشته باشــیم. زیرا مردم بیشتر به دنبال 

ثبات و امنیت اقتصادی هستند و برایشان 
مهم اســت که در هر بازاری که ورود می 
کنند، آن بازار ثبات داشته و قابل پیش بینی 
باشد.وی با یادآوری اینکه بازار سرمایه در 
دراز مدت می تواند سودآوری خوبی داشته 
باشــد، اظهار داشت: معمولا نوساناتی در 
دوره های کوتاه مدت در بازار سرمایه وجود 
دارد و اگر مردم به دنبال یک نرخ سود ثابت 
و بدون نوســان و ریسک هستند، سپرده 
گذاری نزد بانک ها جوابگو اســت. معاون 
وزیر اقتصاد با اشاره به اینکه وقتی مردم در 
بازار ســرمایه وارد می شوند، باید آمادگی 

پذیرش ریســک های این بازار را داشته 
باشند، نوسانات اغلب بازارها در هفته های 
اخیر را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: 
فعالان اقتصادی نســبت به آینده اقتصاد 
انتظاراتی دارند و این انتظارات معمولا آثار 
خود را در حال حاضر در قیمت ها نشان می 
دهد.وی افزود: به دلیل تحولات اقتصادی 
رخ داده و برخی پیش بینی ها بابت تغییرات 
در افق سیاسی، انتظارات در بازار به سمتی 
رفته که موجب کاهش قیمت بعضی دارایی 
ها شده است. دهقان در ادامه با بیان اینکه 
پیش بینی آینده در حال حاضر امکان پذیر 

نیست، گفت: آنچه که ما همواره می توانیم 
به مردم توصیه کنیم، این اســت که برای 
سرمایه گذاری در بازار سرمایه افق دید بلند 

مدت داشته باشند.

معاون وزیر اقتصاد: مردم دنبال ثبات و امنیت اقتصادی هستند

خبر
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مدیرعامل اتحادیه اتوبوسرانی های 
شهری کشور: علاقه ای به واردات نداریم، 
مقیمی: ظرفیت تولید ســالانه پنج هزار 

دستگاه اتوبوس وجود دارد
در راستای پشتیبانی، توسعه و تجهیز 
نــاوگان حمــل و نقل درون شــهری، 
تفاهم نامه تولید و خرید هزار دســتگاه 
اتوبوس گازســوز، دیزلــی و برقی میان 
اتحادیه اتوبوسرانی شهری کشور و شرکت 

ایران خودرو دیزل منعقد شد.
ایکوپرس- در مراســم امضای این 
تفاهم نامه، مدیرعامل گروه صنعتی ایران 
خودرو، توجه بــه حمل و نقل عمومی را 
مساله مهمی برای کشور دانست و گفت: 
ما خواســتار توقف واردات نیســتیم اما 
معتقدیم در جایی که ظرفیت ســاخت 
داخــل وجــود دارد، نیازمندی ها باید از 

منابع داخلی تامین شود.
فرشاد مقیمی ادامه داد: در یک سال 
اخیر تلاش های زیــادی در ایران خودرو 
دیزل انجام شده و پس از احیای خطوط 
تولید اتوبوس، میزان ارزبری نیز از ۵۸ هزار 
یورو برای هر دستگاه اتوبوس به حدود ۴۰ 
هزار یورو رســیده که طبق هدفگذاری 
صورت گرفته در ســال آینده به ۳۲ هزار 
یورو کاهش خواهد یافت.   مدیرعامل گروه 
صنعتی ایران خودرو، از تفاهم با اتحادیه 
اتوبوسرانی شــهری کشور، برای تحویل 
۲۰۰ دستگاه اتوبوس برقی و ۸۰۰ دستگاه 
اتوبوس گازسوز و دیزلی خبر داد و گفت: 
آمادگی برای افزایش ایــن تعداد وجود 
دارد. وی به توانمندی موجود در تامین ون 
بــرای تامین نــاوگان حمــل و نقل در 

شهرهای کوچک، اشاره کرد و گفت: ۷۰ 
دستگاه مینی بوس آماده تحویل نیز وجود 
دارد.  قیمــی بــا بیــان این کــه امکان 
بهره منــدی ســایر خودروســازان از 
ظرفیت هــای تولید موتــور خودروهای 
تجاری نیز وجود دارد، اظهار کرد: درحال 
حاضر موتور ۳۵۵ را به ســطح آلایندگی 
یورو پنج ارتقا داده ایم و تولید موتور ۴۵۷ 
نیز با سطح داخلی سازی ۵۰ درصدی از 
سر گرفته شده است. وی با اشاره به وجود 
آمادگی و ظرفیت تولید سالانه پنج هزار 
دستگاه اتوبوس گفت: تولید دوهزار و ۵۰۰ 
دســتگاه اتوبــوس در ســال آینــده را 
هدفگذاری کرده ایم که در صورت وجود 
تقاضای بیشتر، امکان افزایش تولید طبق 

ظرفیت های شکل گرفته، وجود دارد. 
در این مراســم مدیرعامل اتحادیه 
اتوبوسرانی های شهری کشور نیز گفت: در 
ناوگان حمل و نقل کشور حدود ۱۷ هزار 
دستگاه کمبود اتوبوس داریم و به خاطر 
مشکلات و مسایل مربوط به تحریم ها و 
تامین منابع مالی موفــق به جبران این 

کمبود نشــده ایم. محسن مسلم خانی، 
ضمن بیان ایــن که بــا مذاکراتی که با 
خودروسازان دولتی و خصوصی داشته ایم 
در صدد تامین پنج هزار دستگاه اتوبوس 
هســتیم گفت: ایران خــودرو به عنوان 
شــرکت معظم در تولید اتوبوس، عنایت 
خاصی به این موضوع داشته و طبق تفاهم 
نامه امروز، تعداد هزار دستگاه اتوبوس را 
تامیــن خواهد کرد که ایــن تفاهم را در 
روزهای آینده به قرارداد تبدیل خواهیم 
کرد.  وی تصریح کرد: در صورتی که ایران 
خودرو به تعهدات خود عمل کند، امکان 
افزایش تعداد نیز وجود دارد.  مسلم خانی 
با بیان ایــن که علاقه ای به واردات حتی 
یک قطعه نداریم، به همت و توان موجود 
در ایران خودرو اشاره کرد و گفت: افتخار 
می کنیم که ۱۰۰ درصد نیاز بازار از تولید 
داخلی تامین شود. وی بر بهره برداری سایر 
خودروســازان از توانمندی های شرکت 
ایدم تاکید کرد و گفت: شرکت های دیگر 
هم از موتور داخلی ایدم استفاده کنند.در 
ادامه این مراســم، مهدی جمالی نژاد، 

معاون عمران و توســعه امور شــهری و 
روســتایی وزارت کشور نیز ایران خودرو 
دیزل را شــرکتی پویا و فعال در شرایط 
سخت اقتصادی دانست و گفت: در شرایط 
فعلی می توانیم اقدامات مهم و چشمگیری 
انجــام دهیم. وی بر مشــارکت نهادها و 
سازمان های مرتبط در موضوع نوسازی 
ناوگان حمل و نقل عمومی تاکید کرد و 
گفت: آلودگی هوا و ترافیک سبب ایجاد 
مشکلات زیادی شده که نیاز به اتوبوس را 
تشدید کرده است. اگر همه سازمان های 
مرتبط ورود کنند همه با هم می توانیم نیاز 
داخــل را تامین کنیم.  گفتنی اســت، 
تفاهم نامه ســاخت و خرید هزار دستگاه 
اتوبوس شــهری به امضای توسلی مهر، 
مدیرعامل ایران خودرو دیزل، محمدی، 
رییس هیات مدیره ایران خودرو دیزل و 
مسلم خانی، مدیرعامل اتحادیه اتوبوسرانی 
شهری کشور رسید که برمبنای آن هزار 
دستگاه اتوبوس توسط ایران خودرو دیزل 
ظرف یک ســال آینــده در اختیار این 

اتحادیه قرار خواهد گرفت.

هفته نامه اقتصادی ایران

امضا ء تفاهم نامه تولید و خرید هزار دستگاه اتوبوس شهری

حجت ا... فیروزی سخنگوی کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی گفت: با عرضه خودرو در بورس این محصول با قیمت واقعی به فروش می رسد. منابع حاصل از مابه التفاوت 
قیمت هم صرف توسعه ناوگان عمومی و افزایش تولید خواهد شد.وی درباره طرح تحول صنعت و بازار خودرو اظهار کرد: کلیات طرح تحول صنعت و بازار خودرو در کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس شورای اسلامی به تصویب رسیده است. پیش بینی می کنیم تا پایان سال این طرح در مجلس تعیین تکلیف شود.  هدف اصلی طرح تحول صنعت و بازار خودرو، عرضه خودرو 
در بورس کالا است. با عرضه خودرو در بورس این محصول با قیمت واقعی به فروش خواهد رسید. در این صورت دیگر شاهد سوء استفاده دلال ها و به وجود آمدن قیمت حاشیه بازار 
نخواهیم بود. وی با بیان اینکه با عرضه خودرو در بورس شــاهد افزایش کیفیت خودرو هم خواهیم بود، گفت: با عرضه خودرو در بورس، تعداد خودروهای تولیدی کشــور هم افزایش 
می یابد، علاوه بر آن شــاهد افزایش کیفیت خودروهای تولیدی هم خواهیم بود. ســرمایه های ســرگردان موجود در بازار که بعضاً در مسیر خرید و فروش طلا و ارز قرار می گیرد هم 
مدیریت می شود. از جمله مهم ترین اقداماتی که در راستای مدیریت بازار خودرو کشور باید صورت گیرد، این است که با قیمت های حاشیه بازار خودرو مقابله شود. متأسفانه دلالان 
خودروی تولیدی کارخانه را به روش های مختلف خریداری و در بازار آزاد با چند برابر قیمت می فروشند. دلیل این موضوع، مدل های ناکارآمد فعلی در عرضه خودرو است. خودرو باید 

به صورت شفاف و در اتاق شیشه ای بورس کالا آن هم با قیمت واقعی معامله شود./مهر  

تعیینتکلیف
بورسیشدنخودرو
تاپایانسال

 اتصال مکانیزه بازار پول و سرمایه 
بر بستر بانکداری باز

دکتر علــی صالح آبادی مدیر عامل بانک توســعه 
صادرات ایران از اتصال مکانیزه بازار پول و سرمایه بر بستر 
بانکداری باز خبر داد و گفت: ۴۳۰۰۰ تراکنش بانکی بالغ 
بر۵۰۰ میلیارد ریال در بستر بانکداری باز توسط این بانک 
انجام شده که این امر نگاه به حوزه بانکداری باز را متحول 
مــی کند، این بانک در حوزه بانکداری باز با اســتفاده از 
توانمندی های شــرکت خدمات انفورماتیک و بســتر 
بانکداری باز این شرکت )شاهین( اقدامات مهمی را در این 
زمینه انجام و آن را از راهبردی ترین محورهای عملیاتی 
خود قرار داده است. یکی از فعالیت های محوری خود را 
توســعه این بستر و خدمات رسانی بهتر و حل مشکلات 
مشتریان قرار داده است، طی ماه های گذشته تمرکز به 
فعالیت صندوق های سرمایه گذاری را در دستور کار خود 
 قرارداده و سهولت مدیریت و انجام بهینه عملیات بانکی 
برای صندوق های ســرمایه گذاری بورسی را مورد توجه 
قرار داده است. این امر در سیستم بانکی بی سابقه بوده و 
می توان آن را دســتاورد مهمی برای شبکه بانکی، بستر 
بانکــداری باز و نیز خدمات مالی و فــن آوری اطلاعات 

دانست. 
به گفته وی، تاکنون به صورت تجمعی در این بستر 
بیش از ۱۳۹ هزار تراکنش و با حجم ریالی بالغ بر ۱۴۴۰ 
میلیارد و اتصال بیش از ۳۱۹۰۰۰ مرتبه صورت گرفته که 
خبر از رهیافت خدمات جدیدی به مشتریان بانک می دهد 
و بر این باوریم که این بانک قدم های بسیار محکمی برای 
تحقق اهداف بانکداری باز و ارائه خدمات به مشتریان در 
 هــر زمــان و مــکان برداشــته اســت. همــواره تنوع 
و تعدد فعالیت های صندوق های ســرمایه گذاری و نیز 
مبالغ بالای سرمایه گذاری در آنها از دید سازمان بورس و 
اوراق بهادار حائز اهمیت بوده اســت، مدیریت ریســک 
عملیاتی و انجام مکانیزه عملیات بانکی این صندوق ها می 
تواند این مهم را رقم زند. بانک توسعه صادرات با تحلیل 
این موضوع و نیز در دســتور کار قرار دادن سرویس های 
بانکداری باز در این خصوص، این امر را از اولویت های خود 
قرارد داده و با تعامل با “تامین سرمایه تمدن” فرایند بانکی 
واریز سود سهامداران و پرداخت وجه ابطال و سایر اقلام 

مربوط به صندوق را مکانیزه نموده است. 
ایــن خدمات بزودی در اختیار تمامی صندوق های 
ســرمایه گذاری قرار گرفته و اتصال بازار پول و سرمایه از 
طریق زیرســاخت های عملیاتی و فن آوری این بانک با 
سهولت بهتری انجام گیرد. از آنجا که عملیات صندوق ها 
شامل صدور و پرداخت اضافه ، صدور پرداخت وجه ابطال، 
مبادله با کارگزاران، واریز سود در صندوق ها و ... بر بستر 
بانکداری باز کاملا مکانیزه می گردد این مهم را باید به جز 
افزایش ســرعت برای مدیر صندوق دربردارنده کنترل 
بیشــتر-عدم دخل تصرف در حســاب ها،-پایش بهتر 
عملیات و نهایتا خدمات رســانی بهتر به سرمایه گذاران 
دانســت. وی ارائه خدمات به کارگزاران بورس در قالب 
بانکداری باز را از دیگر خدمات این حوزه مطرح نمودکه 

به زودی دستاوردهای آن اطلاع رسانی خواهد شد.

گفتگوخبر
شورای سیاست گذاری صنعت خودرو

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت:  
صنعت خودرو را صنعتی مرتبط با مسائل سیاسی، 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی دانست که بر تمامی این 
موارد تاثیر می پذیرد و بر آنها تاثیر نیز می گذارد. وی با اشاره 
به این موضوع که خودروســازان ایرانی توان فنی ساخت 
خودروهای پیشرفته را دارند گفت: صنعت خودروی ایران 
در دوران پس از انقلاب دوران بسیار درخشانی را پشت سر 
گذاشت اما وقتی می توان گفت که صنعت خودرو موفق 
عمل کرده و یک کشــور دارای خودروساز است که تمام 
زیرساخت های سیاسی، اقتصادی و اجتماعی استفاده از 
صنعت خودرو فراهم شده باشد که در زمینه فراهم کردن 
این زیرساخت ها بسیار کند عمل کردیم و گاهاً حتی درجا 
زده ایم. به تعبیری دیگر هنوز نتوانسته ایم از توان واقعی 
متخصصان صنعت خودرو استفاده کنیم و در این موضوع 

دچار مشکل هستیم.
وی در خصوص اصلاح ســاختار شــورای سیاست 
گذاری صنعت خودرو گفت: شــورای سیاســت گذاری 
صنعت خودرو ساختاری است که برای تعیین سیاست های 
کلان صنعت خودرو در نظر گرفته شده اما جایگاه برخی 
از تصمیم گیران برای صنعت خودرو در این شــورا خالی 
است. اگر این شورا به طور کامل تشکیل شود می توان یک 
کمیته را نیز تعیین کرد که به اجرای مصوبات این شــورا 
نظارت کند. در دولت دوازدهم جایگاه این شورا کمرنگ 
و جلســات این شــورا هم به دلیل تغییرات زیاد در راس 

وزارت صمت برگزار نشد.

افزایش قیمت کاغذ  با ارز نیمایی ۶۰۰ درصد
هومان حســن پور، رئیس اتحادیه ناشــران و کتاب 
فروشان تهران گفت: هزینه چاپ کتاب برای ناشران بین ۷ 
تا ۸ برابر افزایش یافته است درحالی که قیمت کاغذ آن نیز 
دولتی است و کاغذ دولتی آن چنان افزایش قیمت نداشته 
است، اگر کاغذ این کتاب با نرخ آزاد محاسبه شود، در این 

صورت قیمت آن خیلی بیشــتر می شود و به ۸۵ میلیون 
تومــان افزایش می یابد. در حوزه نشــر کتاب برگشــت 
ســرمایه گذاری برای ناشران به طور متوسط ۱۸ ماه طول 
می کشد و آن هم زمانی است که همه این کتاب ها به فروش 
برســد در غیر این صورت ناشران بیشتر متضرر و متحمل 

خســارات زیادی می شــوند، با افزایش قیمت ها هزینه 
نهاده هــای چاپ کتاب از ۶۵۰۰ تومان به بیش از ۷۰ هزار 
تومان افزایش یافته و هــم اکنون هزینه نهاده های چاپ 
کتاب از جمله فیلم، زینک و صحافی بیش از ۸ برابر شده 
اســت، پیش از این، فروش کتاب رونق داشت از یک جلد 

کتاب ۴ هزار نسخه چاپ می شد، اما هم اکنون از یک جلد 
کتاب ۳۰۰ نسخه آن هم به صورت دیجیتالی چاپ می شود، 
قیمت صحافی از ۸ هزار به بیش از ۴۲ هزار و هزینه چاپ 
جلــد ۴ رنگ کتاب از ۴۲ هزار به ۲۸۰ تا ۳۰۰ هزار تومان 
افزایش یافته اســت، تنها چیزی که در حوزه چاپ کتاب 
افزایش نیافته قیمت کاغذ اســت که نرخ ارز دولتی آن تا 
حدودی قیمت کتاب را متعادل نگه داشته است، خوشبختانه 
به علت کنترل و شمارش کاغذ تحویلی به ناشران مشکلی 

در تحویل کاغذ دولتی به ناشران وجود ندارد.
 اما در بازار آزاد، کاغذی که با ارز نیمایی وارد کشــور 
شــده، قیمت آن، افزایش قابل توجهی داشته است. کاغذ 
کپی که با ارز نیمایی وارد کشور شده هم اکنون بیش از ۷۰ 
هزار تومان قیمت دارد درحالی که پیش از افزایش قیمت 
دلار یک بســته آن در بازار حدود ۱۰ هزار تومان بود و این 
نشــان می دهد که قیمت کاغذ با ارز نیمایی ۶۰۰ درصد 

افزایش یافته است.

محصولات جدید ســایپا تضمین کننده آینده 
صنعت خودرو است/ سایپا سال ۱۴۰۰ را با گام های 
اســتوار آغاز می کند، بانک صادرات؛ آماده ســرمایه 
گذاری برای توســعه محصولات جدید سایپا است، با 
تولید خودروهای شاهین و آریا به آینده صنعت خودرو 

امیدوار شدیم
مدیرعامل بانک صادرات گفت: برای آنکه گروه 
خودروســازی ســایپا در زمینــه توســعه و معرفی 
خودروهــای جدید در بازار موفــق عمل کند، بانک 
صادرات آماده هر گونه همکاری و سرمایه گذاری است.
به گزارش سایپانیوز، حجت الله صیدی در بازدید 
از مرکز تحقیقات و نوآوری سایپا و همچنین خط تولید 
شاهین، اظهار داشــت: برای آنکه یک بنگاه صنعتی 
موفق عمل کند باید در به روز رسانی و ارائه محصولات 
جدید تمام تلاش خود را انجام دهد که خوشــبختانه 

گروه خودروسازی ســایپا در این مسیر گام برداشته 
است. وی با بیان اینکه محصولات جدید سایپا تضمین 
کننده آینده این بنگاه صنعتی و صنعت خودرو است، 
تصریح کرد: محصولات جدید سایپا مانند »شاهین« 
و »آریا« نشــان می دهد که گروه خودروسازی سایپا 
توانسته در مسیر به روزرسانی و توسعه محصول قرار 

گیرد.
مدیرعامل بانک صادرات با تاکید بر اینکه سایپا 
موفق شــده جای خالــی محصولات قدیمــی را با 
محصــولات جدید پر کند، گفــت: ورود خودروهای 
جدید به بازار اتفاق مثبتی برای صنعت خودرو است 
چرا که این دستاوردها در سخت ترین شرایط تحریمی 
بوده اســت. وی افزود: خودروهای جدید سایپا از نظر 
ظاهر و کیفیت شــرایط خوبی دارند که امیدوارم این 

مسیر و پیشرفت در سال های آتی طی شود.

صیدی با اشاره به اینکه گروه خودروسازی سایپا، 
ســال ۱۴۰۰ را با قدم های اســتوار آغــاز می کند، 
خاطرنشــان کرد: با توجه به رویکردی که سایپا دارد، 
بانک صادرات آمادگی دارد که تامین مالی پروژه ها و 
تولیــد محصولات جدید را بر عهده بگیرد و این امر را 

برای تک تک خودروهای جدید انجام خواهیم داد.
مدیرعامل بانک صادرات گفت: نکته دیگری که 
بانک صادرات در راســتای حمایت از تولید و صنعت 
انجام می دهد این است که خدمات مالی به قطعه سازان 
و مشــتریان خودرو ارائه دهد؛ همچنین بر اســاس 
مذاکرات صورت گرفته بنا اســت سقف تامین منابع 

مالی مورد نیاز بخش خودرو افزایش پیدا کند و زمان 
بازپرداخت آن با نظر بانک مرکزی طولانی تر شود.

وی در پایــان ضمن تاکید بــر این موضوع که با 
طراحی و تولید خودروهای شــاهین و آریا به صنعت 
خودرو امیدوار شــده ایم، تصریح کرد: با فرآیندی که 
سایپا طی می کند آرزومندم روزی برسد که همه مردم 
خودروهای ملی و داخلی را بــه خودروهای وارداتی 
ترجیــح دهند؛ همچنین با توجه به شــناختی که از 
مدیرعامل گروه خودروســازی سایپا دارم بدون شک 
وی می تواند در تولید خودروهای جدید و خودروهای 

برقی کارنامه درخشانی از خود بر جای بگذارد.

مدیرعامل بانک صادرات در بازدید از گروه خودروسازی سایپا عنوان کرد:

محصولات جدید سایپا تضمین کننده 
آینده صنعت خودرو است 

کارگــران خط تولید فــولاد مبارکــه در نامه ای 
سرگشــاده به نماینــده مردم فلاورجــان در مجلس، 
اظهارات اخیر وی را درباره کاهش خط تولید، مغرضانه 

و سیاسی عنوان کردند.
به گــزارش خبرنگار ایلنا، به دنبــال ادعای ناصر 
موســوی لارگانی )عضو هیات رئیسه مجلس شورای 
اسلامی( درباره کاهش تولید خط فولاد مبارکه، کارگران 
ایــن مجموعه  در نامه ای اعتراض خود را اعلام و متذکر 
شــده اند کــه ایــن ســخنان؛ مغرضانــه و جهــت 
تسویه حساب های سیاسی  با مدیرعامل مجموعه صورت 

گرفته است.
متن این نامه به شرح زیر است:

قال الصّادقُ علیه السلام: 
الکادُّ عَلی عَیالهِِ کَالمُجاهِد فی سَبیلِ الله

)کســی که برای تأمین معاش و مایحتاج زندگی 
خانواده اش تلاش کند، مانند رزمنده ای است که در راه 

خدا می جنگد.( )وسایل الشیعه جلد ۱۷( 

جناب آقای سیدناصر موسوی لاریگانی
نماینده محترم مردم فلاورجان در مجلس

باسلام و تسلیت ایام عزای مادر سادات حضرت زهرا 
سلام الله علیها به حضرت صاحب الزمان اروحنا لتراب 
مقدمه فداه، مقــام معظم رهبری و جنابعالی به عنوان 
صاحبان معزا و با آرزوی توفیق و تقوا برای همه ما، لازم 
دیدیم تذکراتی را در خصوص ادعای اخیر شما مبنی بر 
کاهش تولید در شرکت فولاد مبارکه یادآور شویم. از آن 
رو که انســان دائماً باید روح خود را در اذکار و انذار زنده 
نگه دارد تا به واســطه منافع خود از مسیر انصاف و تقوا 

خارج نشود. 
جناب آقای لاریگانی کارخانه فولاد مبارکه با ۲۰ 
هزار نفر کارگر، طی ۳۶۵ روز کاری در ۴ شیفت شبانه 

روزی تنها ۷ میلیون تن می تواند تولید کند. صحت این 
آمــار را از وزارت صمت، انجمن جهانــی فولاد و بقیه 
متخصصین می توانید بپرسید. شاید شما به اقتضای عدم 
تخصص در بخش صنعت ندانید که کارخانه ای با تولید 
سالیانه ۷ میلیون تن، اگر بخواهد ۲ میلیون تن کاهش 
تولید داشــته باشــد قطعاً باید پنج ماه از سال را کاملًا 
تعطیل بوده باشــد. یعنی با این حساب کارگران فولاد 
مبارکه باید ۵ ماه حقوق نگرفته باشــند. حال آن که ما 
کارگران این شرکت حتی در ایام کرونا نیز یک روز هم 
تعطیل نبوده ایم و با تمــام نگرانی های خانواده مان در 
محل کار خود در خط تولید حاضر شــدیم و نگذاشتیم 
صنعت کشــورمان به مخاطره بیفتد. در این بین حتی 
برخی از همکارانمان را در کرونا از دست دادیم اما متوقف 

نشدیم. در شرایطی که اکثر سازمان های کشور، حتی 
مجلس خود شما، رئیس جمهور و دولت و حتی بخش 
همکاران ستاد ما در فولادمبارکه بصورت مقطعی تعطیل 
بوده اند اما خط تولید حتی یک ساعت هم متوقف نشد. 
این ثمره تلاش ما و بقیه فولادسازان ایران بود که امروز 
افتخار جمهوری اسلامی است که علیرغم کاهش تولید 
فولاد در ســال ۲۰۲۰ در کل جهان، ایران توانسته ۱۰ 
درصد رشد تولید در خود داشته باشد. آماری که توسط 

نهادهای بین المللی ارائه شد وقابل انکار نیست. 
اکنون ســخنان مغرضانه شــما جهت تســویه 
حساب های سیاسی تان با مدیرعامل مجموعه زحمات 
۲۰ هــزار کارگر این مجموعه را تخریب نموده و ضمن 
ترویج نا امیدی بین پرسنل جهادگر فولاد مبارکه ما را 

از کارگــزاران نظام که باید حامی ما در جنگ اقتصادی 
باشند دلسرد نموده است. 

اگرچه کارگران هیچ گاه در محاسبات شما مسئولین 
لحاظ نشــده اند اما ما نیز بعنوان عضوی از ایران اجازه 
نخواهیم داد شما و دیگران با مقاصد سیاسی دستاوردهای 
ما را به چالش بکشــید. فلذا نسخه ای از این شکوائیه را 
محضر مقام معظم رهبری حفظه الله که خود همیشه به 
مقام کارگر واقف بوده اند ارســال خواهیم کرد و صدای 
خود را به حضرت آقا نیز خواهیم رساند.  صحت مواضع 
شــما با خدایی که بنا بود بیان شما اساس تقوا باشد اما 

گویا منافع چیز دیگری اقتضا نموده است. 
روزهای گذشته خبری دیگر از شما منتشر شده بود 
که دزدها را باید با قطع دست محاکمه نمود. سوای نگاه 
افراطی در این ســخن، باید بگوییم گفتار شما در مورد 
سیاه نمایی زحمات کارگران فولاد مبارکه، دست تک 
تک ما را زیر ساطور بی انصافی گذاشته است و شما با ما 

همان کردید که با دزدان!

در نامه کارگران فولاد مبارکه به نماینده فلاورجان مطرح شد:

با ما همان کار را کردید که با دزدان



خبر
آراء دیوان عدالت اداری در سازمان 

تأمین اجتماعی اجرا می شود

مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی با صدور دستور 
اداری بر لزوم اجرای آراء قطعی شــعب و آراءهیات عمومی 

دیوان عدالت اداری در این سازمان تأکید کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  اداره کل روابط 
عمومی سازمان تأمین اجتماعی، در دستور اداری صادر شده 
توسط دکتر مصطفی سالاری به مدیران واحدهای اجرایی 
تأمین اجتماعی سراسر کشور آمده است: درخصوص لزوم 
اجرای آراء قطعی صادره از دیوان عدالت اداری در ظرف مهلت 
مقرر قانونی، مقتضی است با در نظر گرفتن نکات ذیل نسبت 
به اجرای آراء هیات عمومی دیوان عدالت اداری همچنین آراء 
قطعی و دســتور موقت های صادره از شعب دیوان عدالت 
اداری اقدام شود:  الف -اجرای آراء قطعی شعب دیوان عدالت 
اداری، ۱  - طبق ماده )۱۰۷( قانون تشکیلات و آیین دادرسی 
دیوان عدالت اداری که مقرر نموده کلیه اشخاص و مراجع 
مذکور در ماده )۱۰( قانون مکلفند آراء دیوان را پس از ابلاغ 
بــه فوریت اجرا کنند و با عنایت به ماده )۱۰۸( آن مبنی بر 
اینکه محکوم علیه باید ظرف مدت یک ماه پس از ابلاغ نسبت 
به اجرای رای یا کسب رضایت محکوم له اقدام کند؛ بنابراین 
اصل بر اجــرای احکام قطعی صادره از دیوان عدالت اداری 
است و می بایست ظرف مدت یک ماه پس از ابلاغ اجرا شود. 
۲ -در موارد اســتثنائی که اجرای رای به سبب مخالفت و 
مغایرت آشکار با قانون بنا به تشخیص امور حقوقی استان با 
مانع قانونی آشکاری مواجه است امور حقوقی استان ملزم 
است بلافاصله پس از ابلاغ دادنامه قطعی صادره حسب مورد 
درخواست اعمال طرق فوق العاده موضوع مواد )۷۵(، )۷۹(، 
)۱۱۳(، )۱۱۵( و... را ضمن درخواســت توقف اجرای رای 
مطرح و پیگیری کند.۳ - با توجه به اینکه اعمال طرق فوق 
العاده مانع اجرای دادنامه قطعی صادره نمی باشد؛ لذا چنانچه 
مغایرت رأی با قانون و درخواســت توقــف اجرای دادنامه 
پذیرفته نشود واحدهای اجرایی مکلفند بلافاصله نسبت به 
اجرای رای اقدام کنند. ۴ - واحدهای اجرائی مکلفند پس از 
اجرای رای ، نتیجه را ضمن ارسال مستندات به واحدهای 
حقوقی استان اعلام و در صورتی که واحد حقوقی استان رای 
را اجرا شده بداند ؛ مراتب را به اجرای احکام منعکس نموده و 
چنانچه نظر بر عدم اجرا داشته باشد موارد نقص را به واحد 
اجرائی جهت اجرا و اقدام ارسال کند. در هر صورت نظر واحد 
های حقوقی در خصوص نحوه اجراء ملاک عمل خواهد بود. 
ب -آراء هیات عمومی دیوان عدالت اداری،  ۱ - با توجه به اینکه 
مطابق قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت اداری 
به خصوص ماده )۸۹( آن دستگاه های اجرائی ملزم به اجرای 
تمامی آراء صادره از هیات عمومی دیوان عدالت اداری می 
باشند از سوی دیگر بنابر ماده )۹۳( قانون مذکور ، اشخاصی 
کــه خود را در اجرای آراء هیــات عمومی ذینفع می دانند 
می توانند در صورت عدم اجرای آن تقاضای استنکاف مسؤول 
مربوطه را ارائه دهند. بنابراین آراء هیات عمومی دیوان عدالت 
اداری لازم الاجرا بوده و معاونت ها و ادارات تخصصی مکلفند 
تمهیدات لازم جهت اجرای آن در ســازمان را فراهم کنند. 
۲ - معاونت ها و حوزه های تخصصی مرتبط با هر یک از آراء 
مذکور می بایست ترتیبی اتخاذ کنند که در موضوعاتی که 
هیات عمومی دیوان عدالت اداری رسیدگی و رای صادر کرده 
 است؛ بدون نیاز به طرح دعوی از سوی اشخاص ذینفع آراء 

مذکور اجرا شود.
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هفته نامه اقتصادی ایران

رئیس جمهور بر ضرورت افزایش تعامل میان مسئولان دولتی و نمایندگان مجلس شورای اسلامی و توجه به واقعیات کشور در لایحه بودجه تاکید کرد.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما به نقل 
از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، آقای روحانی در یکصد و نود و ششمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت که تشکیل شد، با اشاره به مباحث مطرح شده در نشست شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی سران قوا و ضرورت افرایش تعامل و گفت وگوی مجلس و دولت در زمان بررسی لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ تصریح کرد: مسایل کلان و راهبردی کشور می بایست به دور از 
تنش و رفتار های سیاست زده در فضای آرام و منطقی، تدبیر و برنامه ریزی شود.در این جلسه و در پی بیانات اخیر مقام معظم رهبری در دیدار با اعضای جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی، 
وزیر جهاد کشاورزی گزارش روند تحقق برنامه های افزایش تولید دانه های روغنی و خوراک دام و طیور را ارایه کرد که مورد بحث و بررسی قرار گرفت، توسعه کشت دانه روغنی با ویژگی های 
اقلیمی کشور و با توجه به نیاز کشور به واردات روغن به صورت جدی در دستور کار دولت و وزارت جهاد کشاورزی قرار گرفته و بارقه ای از امید را در عرصه خودکفایی روغن خوراکی ایجاد 
کرده است، با توجه به تحریم های ظالمانه دشمنان، به دستور مقام معظم رهبری سطح زیر کشت دانه های روغنی به صورت جهشی افزایش داده ایم، چرا که کشت دانه های روغنی با توجه به 
نیاز کشور به کنجاله و روغن خوراکی اهمیت زیادی دارد و وزارت جهادکشاورزی نیز برنامه ریزی لازم را در این زمینه انجام داده و از حمایت دولت در سیاست های کلان اقتصادی برخوردار 

است.در این جلسه مقرر شد، طرح وزارت جهاد کشاورزی با بررسی های مشترک با سازمان برنامه و بودجه نهایی شده و در اولویت طرح های زیر ساختی کشور قرار گیرد.

تاکیدبرتعاملدولت
ومجلس
دربررسی

لایحهبودجه

گفتگو-1
تبیین پیش نیازهای عملیاتی برای 
ایجاد نظام متمرکز تأمین اجتماعی

علی حیدری نایب رئیس هیئت مدیره سازمان تأمین 
اجتماعی گفت: در جلســه وبینار قبلی، خط سیری از 
تلاش های تأمین اجتماعی در ادوار مختلف بحث شد و 
در مورد اینکه عدالــت اجتماعی و تأمین اجتماعی جز 
آرمان های انقلاب بوده و در گفتمان های بعد از انقلاب و 
در قانون اساسی، در مواد ۳،۴۳،۲۳ و ۲۹ بر آن تأکید شده، 
نیز نکاتی مطرح شد، چراکه عدالت اجتماعی باوجوداینکه 
از آرمان های انقلاب محسوب می شده و اقداماتی در ادوار 
مختلف برای تحقق آن، انجام شــده امــا هنوز به عنوان 

مطالبه از سوی رهبری و مردم مطرح است.
به گزارش اداره کل روابط عمومی ســازمان تامین 
اجتماعی به نقل از موسسه عالی پژوهش تامین اجتماعی، 
دبیر رویداد جمع سپاری ایده ها پیرامون نظام متمرکز 
تأمین اجتماعی، در دومین وبینار »پیرامون نظام متمرکز 
تأمین اجتماعی برای آحاد مردم« که از ســوی موسسه 
عالی پژوهش تأمین اجتماعی برگزار شــد، خاطر نشان 
کرد: تجربیات و طرح های زیادی بررسی شده اما اگر نظام 
جامع تأمین اجتماعی که بعدها به نظام چندلایه در قانون 
برنامه پنجم و ششــم و اکنون نیز به عنوان نظام متمرکز 
مطرح شده را بخواهیم بررسی کنیم، این طرح از برنامه 
سوم توســعه با کمک و تلاش بسیاری از اندیشمندان و 

مسئولان روی میز بررسی قرار گرفت.
حکم به ایجاد نظام تأمین اجتماعی در برنامه سوم و 
در قیاس با لایحه فقرزدایی مطرح شد و این حکم در سال 
۸۳ در قالب ســاختار نظام جامع رفاه و تأمین اجتماعی 

مطرح گردید.
عضو هیئت مدیره سازمان تأمین اجتماعی در مورد 
پاشنه آشیل این طرح ها و دلایل عدم موفقیت آن ها افزود: 
حوزه منابــع این نظام در داخل خود به صورت عملیاتی 
حکمی نداشــت و انشای قانون آن، در ماده ۳ و در برنامه 
چهارم توسعه در بحث واقعی سازی قیمت ها و هدفمندی 
یارانه ها به صورت منابع دیده شد که باید اعتبارات آن در 
ســه حوزه حمل ونقل عمومی، اقتصــاد انرژی و تأمین 
اجتماعی صرف و هرسال ۲۰ درصد تغییر قیمت ها انجام 
می شد. اما متأسفانه با تغییر مجلس در سال ۸۳، طرحی 
در مورد تثبیت قیمت ها مطرح گردید و در ماده ۲۳ قانون 
پنجم توسعه، نظام چندلایه تأمین اجتماعی مطرح شد 
که آن هم محقق نشد و اکنون نیز که با کرونا مواجه شده ایم 
می بینیم در بســیاری از کشورهای دنیا که نظام تأمین 
اجتماعی فراگیری هم دارند، اکنون دچار مشکل شدند 
و نظام تأمین اجتماعی آن ها پاســخگو نبوده و آن ها نیز 

دچار چالش های جدی شده اند.
در کشور ما نیز این مسائل تشدید شده و مواجهیم با 
فقر عده ای کــه اعتبار اجتماعی دارند مانند هنرمندان، 
ســلبریتی ها و اصناف کوچک که در حال حاضر دچار 
مشکل شده اند و در مقابل نیز افرادی هستند که مشخص 
نیست کرونا برایشان مشــکلی ایجاد کرده یا خیر اما از 

دولت کمک می خواهند.
بنابراین باید وظایف و تکالیف دولت به سبب شیوع 
کرونا مشخص و ضرورت برطرف کردن این چالش ها در 
نظام تأمین اجتماعی بررســی شــود و لازم است همه 
اندیشمندان، فعال شده و در فراخوان ایده پردازی برای 
ایجاد نظام متمرکز تأمین اجتماعی مشــارکت داشته 

باشند.
دبیر رویداد جمع ســپاری ایده هــا پیرامون نظام 
متمرکز تأمین اجتماعی گفت: فراخوان مطرح شــده از 
سوی موسسه عالی پژوهش تأمین اجتماعی در همین 
زمینه ارائه شــده اســت که باید تعریف معینی و با یک 
چارچوب مشخصی از نظام متمرکز تأمین اجتماعی در 
دست داشته باشیم و می طلبد که نظام پلتفرم دیجیتالی 

که اکنون نیز مقدماتی از آن فراهم شده را داشته باشیم.
وی، عدم فراگیری، عدم امتناع به اطلاعات ثبتی و 
عملیاتی و عدم استحقاق سنجی را جزو آسیب های کاری 
نهادهای فعال در عرصه رفاهی دانست و ادامه داد: البته 
نیاز نیست که همه سازمان ها و ساختارها باهم ادغام شوند 
اما تمرکز در اطلاعات و منابع مورد نیاز است و در سه حوزه 
خانوار، موقعیت یابی هویتی و معیشت و کسب وکار باید 

عباس هاشمی دبیرکل انجمن لوازم خانگی گفت: 
براســاس برنامه ریزی وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
تاکنون ۲۲۰ میلیون دلار داخلی سازی در صنعت لوازم 
خانگــی محقــق شــده و به ویژه در بخــش بردهای 
الکترونیکی و موتور جاروبرقی پیشــرفت های خوبی 

حاصل شده است.
وی  در جمع خبرنــگاران افزود: توســعه پایدار 
صنعتی جز با توسعه زیرساخت ها و قطعه سازی کشور 
امکان پذیر نیســت.وی یادآور شــد: تجربه سال های 
گذشته و تولیدات تحت لیسانس شرکت ها نشان داد 
وقتی همزمان با تولید، مباحث ارتقای فناوری و تعمیق 
داخلی ســازی دنبال نشــود، با کوچکتریــن تلنگر و 
تحریم ها ســرمایه گذاری های انجام شــده بی نتیجه 

می ماند.
این مقام صنفی خاطرنشــان کرد: اکنون انجمن 
لوازم خانگــی به مــوازات دپارتمــان تولیدکنندگان 
محصــولات نهایی در ایــن صنعت، یــک دپارتمان 
قطعه ســازی نیز ایجاد کرده که هــدف از آن، تبیین 
جایگاه قطعه ســازان در انجمن برای تعمیق ساخت 
داخل، فراهم کردن بســتر مناسب برای به هم رسانی 
تولیدکنندگان لوازم خانگی و قطعه ســازان و ارتقای 

کیفی قطعه سازی در این صنعت است.
وی توضیــح داد: براســاس هماهنگی با معاونت 
علمی و فناوری رئیس جمهــوری که به تازگی انجام 
گرفت، مقرر شده تا قطعه سازان داخلی به برخی صنایع 
های تک )High Tech( شناســانده شــوند، تا تولید 
قطعاتی که ســاخت آنها در داخل امکان پذیر نیست، 

دردستور کار قرار بگیرد.
هاشمی خاطرنشــان کرد: میانگین عمق ساخت 
داخل در صنعت لوازم خانگی بین ۷۰ تا ۷۵ درصد است 
کــه کمترین آن مربوط به تلویزیون با ۳۵ درصد بوده، 
در اســپلیت یونیت ۴۵ تا ۵۰ درصد، در لباسشویی و 
یخچال و فریزر ۷۰ تا ۷۵ درصد، در بخاری های گازی 

۹۵ تا ۱۰۰ درصد و در کولر آبی نیز ۱۰۰ درصد است.
دبیرکل انجمن لوازم خانگی یادآور شد: امروز در 
محصولی نظیر تلویزیون به دلیل انحصاری بودن تولید 
مــاژول در چند شــرکت محدود در سراســر جهان، 
داخلی سازی پایین است و سرمایه گذاری در این قطعه 

در تیراژهای پایین تولید اقتصادی نیست.
وی همچنیــن به تیراژ دســت کــم ۱۰ میلیون 
دســتگاهی به عنوان یک تیراژ اقتصادی برای تولید 
کمپروســورهای برودتی اشــاره کرد که در یخچال و 
فریزر، یخچال های صنعتی و چیلرها مورد استفاده قرار 
می گیرد. هاشمی گفت:  ســال های گذشته دو واحد 
کمپروسورسازی، یکی در قزوین و دیگری در شیراز به 
دلیل نداشتن شمارگان تولید اقتصادی به زیان دهی 
رسیدند، درحالی که افزون بر ۳۰۰ میلیون مارک برای 
آنها سرمایه گذاری شــده بود. این مقام صنفی اضافه 
کرد: سال های گذشته بطور متوسط صادرات ۲۴۰ تا 
۲۵۰ میلیون دلاری لوازم خانگی تحقق یافت و اکنون 
خــط تولید و مونتاژ برخی انواع لوازم خانگی ایرانی در 
بعضی از کشــورها راه اندازی شده و با صادرات قطعات 
منفصلــه )CKD(، در این کشــورها عملیات تولید و 
عرضه به بازارهای هدف انجام می شود. وی تاکید کرد: 
صــادرات منظــم و رو به رشــد، نیازمنــد تامیــن 
زیرســاخت های لازم و اصلاح برخی قوانین است. به 
گفته هاشمی، ایران مزیت های مختلف نسبی در تامین 

برخی مواد اولیه نظیــر ورق های فولادی، محصولات 
پتروشیمی و مقاطع مســی و برنجی دارد، همچنین 
ارزان بــودن انرژی و نیــروی کار و موقعیت راهبردی 
کشــورمان، توسعه صادرات به کشــورهای منطقه و 
همسایگان حتی با وجود رقیب قدرتمندی منطقه ای 

امکان پذیر است.
دبیرکل انجمن لوازم خانگی گفت: امسال متاثر از 
پاندومی کرونا، بیســتمین نمایشگاه بین المللی لوازم 
خانگی با رعایت کامل پروتکل های بهداشــتی و بدون 
حضــور خارجی ها و بازدیدکننــدگان مردمی برگزار 

می شود.
عباس هاشــمی افزود: بیســتمین نمایشــگاه 
بین المللی لــوازم خانگی پس از انجام هماهنگی های 
لازم با ســتاد ملی مقابلــه با کرونا، بــا رعایت کامل 
پروتکل های بهداشــتی در متراژ ۱۶ هزار مترمربع و با 
حضــور ۱۷۵ واحــد تولیدی داخلی، بــدون حضور 
خارجی ها برگزار می شود.وی توضیح داد: این نمایشگاه 
چهــار روزه از روز جمعه آینده )پنجــم دی ماه( آغاز 
خواهد شــد و با حضــور بازدیدکنندگانی از صنایع و 
واحدهای صنعتی تا دوشــنبه )هشتم دی ماه( ادامه 
خواهد یافت.هاشمی خاطرنشان کرد: این نمایشگاه، با 
توجه به متراژ و حضور واحدها، بزرگترین نمایشــگاه 
برگزار شده از ابتدای امسال تاکنون محسوب می شود.
وی گفــت: با وجود درخواســت ایــن انجمن از 
کارگزاری نمایشگاه ها در کشورهای چین و ترکیه، اما 
به دلیل محدودیت های پروازها و مشکلات قرنطینه، 
در نمایشگاه امسال شاهد حضور خارجی ها نخواهیم 
بود. دبیرکل انجمن لوازم خانگی خاطرنشــان کرد: با 
هماهنگی شرکت ســهامی نمایشگاه های بین المللی 
ایران، همزمــان با برگزاری فیزیکی این نمایشــگاه، 
نمایشگاه مجازی برای واحدهایی که موفق به حضور 
نشده یا بازدیدکنندگان فراهم شده و در تلاشیم تا طی 
چهــار روز برگزاری نمایشــگاه، وبینــاری با حضور 
مسئولان و تولیدکنندگان و صنعتگران داشته باشیم.

22۰ میلیون دلار داخلی سازی در صنعت لوازم خانگی محقق شد

  بانک آینده با هدف کمک به صاحبان کسب وکارهای آسیب دیده ناشی از همه گیری کرونا و به منظور حفظ رونق اشتغال و جبران بخشی از 
خسارات عملیاتی واحدهای تولیدی کشور تا تاریخ ۱۳۹۹/۰۹/۲۹، تعداد ۳۸۸۶ فقره تسهیلات به ارزش بیش از ۷۳۰ میلیارد ریال معرفی شده 
فعال به بانک را در دســتور کار خود دارد. گفتنی اســت؛ از تعداد ۳۸۸۶ فقره تســهیلات معرفی شده به بانک آینده، تعداد بیش از ۳۲۵۱ فقره، 
تسهیلات خود را دریافت کردند که ارزش کل پرداختی این تسهیلات، حدود مبلغ ۵۲۲ میلیارد ریال است. پرونده های سایر واحدهای تولیدی 
معرفی شده به بانک نیز در اسرع وقت در حال بررسی است که پس از تکمیل و مطابقت با ضوابط بانک مرکزی ج.ا.ایران، تسهیلات حمایتی آن 
ها نیز پرداخت می شود.بانک آینده با توجه به اولویت های خود، مبنی بر حمایت از فعالان اقتصادی و افزایش تولید و اشتغال، برنامه های هدف مندی 

را در جهت تأمین مالی بنگاه های تولیدی، به اجرا درآورده است که کماکان ادامه دارد.

 علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت، شهرک صنعتی تخصصی خصوصی حدید مبتکران را دارای ظرفیت مناسبی برای تامین 
نیازهای کشور در حوزه کامیون و کامیونت دانست.به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت صمت، وی در مراسم بازدید از شهرک صنعتی 
تخصصی حدید مبتکران و اعلام آغاز به کار ۳۰۰ نیروی جدید در این شهرک با بیان این مطلب افزود: این شهرک می تواند خلاء مورد نیاز کشور 
در حوزه کامیون و کامیونت را مرتفع سازد.کیفیت محصولات این شهرک تخصصی مطلوب می باشد و باید در حلقه زنجیره تامین برای ایجاد 
ارزش افزوده بیشتر، به خوبی دیده شود. این شهرک را سبب ایجاد توسعه در شهرستان مشکین شهر و منطقه و همچنین ایجاد اشتغال برای 
جوانان دانســت. رزم حسینی همچنین از قســمت های مختلف این شهرک تخصصی خصوصی، بازدید به عمل آورد. گفتنی است که شهرک 

تخصصی خصوصی حدید مبتکران در حوزه تولید کامیون و کامیونت فعالیت می کند و در شهرستان مشکین شهر استان اردبیل واقع است.

اعطایبیشاز3۲51فقرهتسهیلاتحمایتیازطرفبانکآیندهویژهکسبوکارهایآسیبدیدهازکرونا ظرفیتمناسبشهرکصنعتیحدیدمبتکرانبرایتامیننیازهایکشوردرحوزهکامیونوکامیونت

با حضور وزیر صمت؛

7 پروژه در مجتمع مس سرچشمه و شهرستان رفسنجان 
افتتاح و کلنگ زنی شد

۷ طرح توسعه ای صنعت مس در حوزه 
تولید و مســئولیت و خدمات اجتماعی در 
شهرســتان رفســنجان و مجتمع مس 
سرچشــمه با حضور وزیر صنعت معدن و 
تجارت، مدیر عامل شرکت ملی صنایع مس 

و مقامات محلی افتتاح و کلنگ زنی شد.
 وزیر صمت در ابتدای سفر خود به استان 
کرمان و شهرستان رفسنجان، با حضور در 
منطقه ویژه اقتصادی، کارخانه تولید مواد 
شیمیایی را کلنگ زنی کرد. محصول نهایی 
این کارخانه ۲۰ هزار تن مواد شیمیایی و ۵ 
هزار تن سولفید کربن در سال است که طبق 
برنامه ریزی های صورت گرفته در ســال 
۱۴۰۳ به بهره برداری می رسد. افتتاح مرکز 
نوآور و شتابدهی شهید ستاری که توسط 
مجتمع مس سرچشمه راه اندازی شده است 
از دیگر برنامه های وزیر صمت در شهرستان 
رفســنجان بود. افتتاح مرکــز بحران ۵۰ 
تختخوابی شهدای صنعت مس سرچشمه 
در بیمارستان علی ابن ابیطالب )ع( به متراژ 

۱۱۰۰ مترمربع، در جریان این سفر انجام 
شــد. همچنین مرکــز تصفیه خانه آب 
آشامیدنی رفسنجان از دیگر برنامه های وزیر 
صمت بود که در جریان این سفر کلنگ زنی 
شد. در پایان این سفر وزیر صمت با حضور در 
مجتمع مس سرچشمه، پروژه مکانیزاسیون 
معدن مجتمع مس سرچشمه، پالایشگاه 
جدید مجتمع مس سرچشــمه و فاز سوم 
توســعه تغلیظ مجتمع مس سرچشمه را 

کلنگ زنی کرد.
 به گزارش اعتبار به نقل ازروابط عمومی 
وزارت صمت، علیرضا رزم حسینی در آیین 
افتتاح و کلنگ زنی پروژه  های مس سرچشمه 
با اشاره به این که در کشور ما از ذخایر بسیار 
مهم و اثرگذار در توسعه، بحث معادن است، 
اظهار داشت: معادن ایران در چند دهه اخیر 
در توسعه، حرکت های بسیار خوبی را آغاز 
کرده  اســت.وی صنایع معدنــی، فولاد و 

آلومینیوم را به عنوان صنایع مادر دانست و 
عنوان کرد: در رفسنجان و شهر بابک نزدیک 
به ۳۰ هزار میلیارد پروژه جدید مس با برنامه  
و زمان بندی مشــخص آغاز شــده است، 
شــرکت های مادر و صنعتی بزرگ، محور 
توسعه منطقه ای هستند، باید به سمتی برویم 
و مدلی اجرا شــود که شرکت های بزرگ با 
ظرفیت دولت، اســتان و کشور را بسازند. 
شــرکت ملی صنایع مس از شرکت های 
مهمی اســت که می تواند محور توســعه 
منطقه ای بوده و در راستای توانمندی های 
مردم در کنار تولید و توسعه، محور توسعه 
باشــد. وی با بیان این که در شرایط تحریم 
حرکت صنعتی کشور استمرار پیدا کرد و در 
معادن هم همین  گونه بود افزود: در ۹ ماهه 
اخیر رشــد صنعت و معدن کشور به ۵.۴ 
درصد رسیده و تا پایان سال ۶ درصد خواهد 
شد.رزم حسینی گفت: امروز در کشور ۳۰ 
میلیون تن  فولاد و ۲۸۰ هزار تن  کاتد تولید 

می شود که مایه افتخار است.

 بهرام شــکوری رئیس کمیســیون معدن و صنایع 
معدنی اتاق بازرگانی ایران گفت: در سنگ های تزیینی سه 
میلیارد تن ظرفیت قطعی در کشور وجود دارد که در زمان 

حاضر فقط ۹ میلیون تن در این بخش تولید می شود.
وی درباره ظرفیت های معدن کشور تصریح کرد: سه 
میلیارد تن ظرفیت قطعی ســنگ های تزیینی در کشور 
است که بیشترین تولید ما سالی ۱۵ میلیون تن بوده است 
و در زمــان حاضر فقط ۹ میلیون تن در این بخش تولید 

می شود.
کل صادرات خام سنگ های تزیینی و فرآوری شده 
کشور ۳۵۰ میلیون دلار یعنی هفت درصد از تولیدات است 
اما ترکیه ۷۴ درصد از محصول خود را خام صادر می کند 
و درآمد آنها سه میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار است. ایتالیا 
هم با وجود داشــتن جدیدترین تکنولوژی ها در فرآوری 

سنگ های تزیینی ۲۲ درصد از تولیدات خود را خام صادر 
می کند. گردش مالی سنگ های تزیینی در دنیا حدود ۲۴ 
میلیارد دلار بود که به دلیل شــیوع ویروس کرونا به ۱۹ 
میلیــارد دلار رســیده اســت. پروانه های اکتشــافی و 
بهره برداری معادن در کشــور پنج درصد مساحت کشور 
است که ۵۰ درصد از این سهم به خاطر سیاست گذاری ها 
تعطیل است. ما با همین سهم دو و نیم درصدی از مساحت 
کشور برای ۱۴۰۴ هدف گذاری کرده ایم که ۷۰۰ میلیون 
تن ماده معدنی از جمله ۵۵ میلیون تن فولاد، ۱۰ تن طلا، 
۸۰۰ هزار تن مس تولید کنیم، با این هدف گذاری ها من 
حساب کردم معدن و صنایع معدنی در ۱۴۰۴ می توانند 

۶۰ درصد از درآمد نفتی را محقق کنند.او با تأکید براینکه 
ما می توانیم تجهیزات را خودمان بسازیم افزود: به عنوان 
نمونه من شــش بالت شــاول)بیل مکانیکی مخصوص 
معادن( برای فعالیت معدنی خود از آلمان به  ارزش ســه 
میلیون یورو خریــداری کردم که امروز ارزش آن به پنج 
میلیون یورو رسیده است. وزن این شاول ها ۲۶۰ تن است 
که هر بار ۴۵ تن بار را جابه جا می کنند. ما در شرایط تحریم 
با تکیه بر دانشجوایان دانشگاهی توانستیم آنها را بسازیم. 
قیمــت اصلی این کالا حدود ۷۲۱ هزار دلار بود که با ۷۶ 
هزار دلار آن را ســاختیم. تاکنون ۱۳۰۰ قطعه مورد نیاز 

معادن را در کشور ساخته ایم./ تسنیم

تولید فقط 9 میلیون تن سنگ تزیینی از 3 میلیارد تن ظرفیت قطعی کشور!
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رئیس کل بانک مرکزی در قبال پیشنهاد مقام کره ای درباره آزادسازی دلارهای بلوکه ایران گفت: مشکل ما با ۲۰ یا ۵۰ میلیون دلار حل نمی شود و کره باید ۷ میلیارد دلار ایران را 
به  همراه سود این پول برگرداند. در دیدار عبدالناصر همتی، رئیس کل بانک مرکزی ایران و چوی جونگ کان، قائم مقام وزیر خارجه کره جنوبی راه های آزادسازی منابع بلوکه ایران 
در کره بررسی شد. در این جلسه مقام کره ای پیشنهاد داد به  ازای این پول آمبولانس و کیت تشخیص کرونا به ایران بدهد اما همتی رئیس کل بانک مرکزی ضمن مخالفت با این 
پیشنهاد اعلام کرده است که »مشکل ما با ۲۰ یا ۵۰ میلیون دلار حل نمی شود و کره باید ۷ میلیارد دلار ایران را به همراه سود این پول برگرداند، چرا که هم اکنون کره در حال استفاده 
از منابع ایران است«. به گزارش »وطن امروز«، این پیشنهاد از سوی کره ای ها اگرچه توهین آمیز به نظر می رسد اما با این حال این اقدام یک گام رو به عقب از سوی سئول ارزیابی 
می شود، چرا که تا پیش از توقیف نفتکش کره ای با نام تجاری »هانکوک چیمی«، مقامات کره ای نسبت به گروگان گیری اموال ایران در بانک های این کشور، بی اعتنا بودند و به 
موضع گیری های مبهم می پرداختند اما شرایط جدیدی که حاصل شده است، سئول را وادار کرد تا از موضع پیشین خود عدول کرده و هیاتی دیپلماتیک را روانه تهران کند تا یک 

پیشنهاد جایگزین ارائه دهد؛ پیشنهادی که البته تهران قاطعانه آن را رد کرده و خواستار دسترسی به تمام منابع ارزی مسدود شده اش در کره جنوبی است. /تسنیم

گاماول
عقبنشینی
کرهجنوبی
وآزادسازیدلارهای
بلوکهایران

هفته نامه اقتصادی ایران

به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین ، طبق آمار منتشــر شده از کانون بانکها نشان می دهد که بانک 
کارآفرین در انتهای آبان ماه سال ۹۹ در حدود ۳۰۰ هزار میلیارد ریال منابع جذب کرده است که نسبت به مدت 
مشابه سال قبل رشد ۸۴.۵ درصدی داشته است . این آمار حتی تاکید می کند که این رشد تجهیز منابع در آبان 
ماه نسبت به مهر ماه سال جاری ۲ درصد رشد داشته است. رشد تجهیز منابع و مقایسه آن با سایر بانکها از آن جهت 
اهمیت دارد که این مساله افق بلندمدت سهم بانک در شبکه بانکی را تعیین می کند. در صورتی که بانک در آینده 
دارای سهم بیشتری در مظام بانکی است که رشد تجهیز منابعش نسبت به سایر بانکها بیشتر باشد. داشتن سهم 
بیشتری از نظام بانکی بدین معناست که امکان پرداخت تسهیلات بیشتر و ورود به پروژه های اقتصادی بزرگتر را 
در اینده فراهم می کند. همچنین بیشتر بودن رشد تجهیز منابع نسبت به سایر بانکها به معنای استقبال بیشتر 
مردم از بانک و سپرده گذاری های بیشتر در آن است . بدیهی است که راهکار افزایش سهم بانک در نظام بانکی 
ایجاد ساز و کارهای مختلفی است که بتواند مردم را ترغیب کند تا پول خرد را از بانک دیگر به بانک مقصد بیاورند، 

این امر در نظام بانکی بدین معناست که مقداری از ذخائر بانک مبدا به بانک مقصد انتقال پیدا می کند .

رشد8۴.5درصدیجذبمنابع
در8ماهسالجاریدرمقایسه
بامدتمشابهسالگذشته

 بانک کارآفرین

تقدیر از توسعه و افزایش سهم بازار

 هیأت عامل و مدیران ارشد بیمه مرکزی در جلسه ای با 
هیأت مدیره بیمه تعاون از توسعه و روند روبه رشد سهم بازار 
بیمه تعاون و طراحی محصول جدید توقف کسب وکار ناشی 
از اپیدمی )کرونا( تقدیر کردند. به گزارش روابط عمومی بیمه 
تعاون، در این جلسه یونس مظلومی، مدیرعامل بیمه تعاون با 
ارائه گزارشی از اقدامات صورت گرفته در این شرکت طی سه 
سال گذشته، ارتقای کیفیت و سرعت ارائه خدمات در بیمه 
تعاون را از مهم ترین اولویت های این مجموعه عنوان کرد و 
اظهار داشت: در این مدت تلاش شده است تا با بازنگری در 
ساختارها، فرایندها، افزایش توانمندی های نیروی انسانی از 
طریق آموزش و جذب مدیران حرفه ای، توسعه شبکه فروش 
و توســعه فروش بیمه آنلاین، در کنــار افزایش کیفیت 
خدمات دهی به مخاطبان، سرعت بیشتری در پاسخگویی به 
نیازهای مخاطبان نیز داشته باشیم.وی با بیان اینکه بیمه 
تعاون نخستین بیمه  پارامتریک کشور را با نام بیمه توقف 
کسب وکار ناشی از اپیدمی همزمان با شیوع کرونا و در راستای 
حمایت از کسب وکارها طراحی کرده که مورد استقبال جامعه 
مخاطبان نیز قرار گرفته است، گفت: بیمه تعاون طراحی 
بیمه نامه های پارامتریک جدید را نیز در دستور کار خود قرار 
دارد و امیدواریم معرفی این بیمه ها نیز در توسعه بازار بیمه 
کشور مؤثر باشند.در این جلسه که رحیم مصدق، معاون طرح 
و توســعه بیمه مرکزی، مفید امینی، معاون نظارت بیمه 
مرکزی، غلامعلی جهانگیری، معاون اتکائی بیمه مرکزی، 
جلیل قاسمی، مدیرکل حوزه ریاست بیمه مرکزی، علی اکبر 
ترکاشوند، مدیرکل دفتر مرکزی حراست بیمه مرکزی و کاظم 
فیروزپوری بندپی، مدیرکل بازرسی، حسابرسی داخلی و 
مبارزه با پولشــویی بیمه مرکزی، جواد سهامیان، رئیس 
هیأت مدیره بیمه تعــاون و محمدصالح چیتگران، عضو 

هیأت مدیره بیمه تعاون نیز حضور داشتند.

خبرخبر
واگذاری۳۵ درصد سهام ایران مال

به گــزارش روابط عمومی بانک آینــده، در پی اعلام فروش 
۳۵درصد از سهام ایران مال، محمدزاده مقدم، معاون مالی بانک آینده، 
ضمن تأیید این خبر افزود: این اقدام در راســتای استیفای حقوق 
ذی نفعان بانک آینده و مطابق با مستندات مندرج در کدال انجام شده 
که طی آن  ۳۵درصد از سهام مجموعه منحصر به فرد تجاری فرهنگی 
ایران مال، طبق ارزش گذاری پایه کانون کارشناسان رسمی دادگستری 
واگذار شده است. این اقدام، به منظور اصلاح ساختار مالی بانک و  بر 
اساس تکالیف مقرر در مواد۱۶و۱۷ »قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر 
و ارتقای نظام مالی کشور« انجام شده است.  شرکت حامی کیان سازه 
خریدار سهام ایران مال است. این اقدام، گامی مهم در احصای بازدهی 
مورد نظر ذی نفعان بانک آینده بوده است؛ که استمرار آن از طریق بازار 
سرمایه صورت خواهد پذیرفت. به گفته وی، انتشار اطلاعیه در سامانه 
کدال، طبق ضوابط سازمان بورس و اوراق بهادار و به منظور حفظ حقوق 
سهامداران بانک در آگاهی از نتایج فرآیند واگذاری سهام شرکت مزبور 
صورت پذیرفته اســت. مزایده، طبق روال قانونــی، قبلاً از طریق 
روزنامه های کثیرالانتشــار و سامانه کدال اطلاع رسانی شد و طبق 
تصمیم ارکان بانک آینده، مقرر گردیده، ۶۵درصد سهام الباقی این 
پروژه ملی پس از کسب مجوز سازمان بورس و اوراق بهادار از طریق 
بازار سرمایه به فروش برسد تا اقشار مختلف مردم و دیگر خریداران 
سهام از این فرصت اقتصادی بهره مند شوند، مجموعه ایران مال یکی 
از بزرگ ترین پروژه های تجاری، ورزشی است که با سرمایه گذاری بانک 
آینده در کشور ساخته شده و مورد بهره برداری قرارگرفته است. این 
پروژه بزرگ چند منظوره که از آن به عنوان پروژه ملی کشور نام  برده 

می شود، یکی از پنج مال برتر جهان است.

وزیر تجارت عراق مطرح کرد:
آمادگی عراق برای صادرات جو به ایران

 »رضا اردکانیان« رییس کمیسیون مشترک همکاری های 
اقتصادی ایران و عراق  از تلاش دو کشور برای رساندن سطح مبادلات 
تجاری به بیش از ۲۰ میلیارد دلار در سال خبر داد. ارزش کل صادرات 
ایران به عراق در ۹ ماهه ســال جاری، ۲۰ میلیون تن به ارزش پنج 
میلیارد و ۹۰۰ میلیون دلار بوده که در مقایسه با مدت مشابه سال 

قبل افزایش هفت درصدی در وزن را نشان می دهد.

شرکت صنایع شیر ایران)پگاه( هم سرمدی شد

تفاهم نامه بیمه ای میان بیمه سرمد و شرکت صنایع شیر ایران)پگاه( منعقد شد

کلیات طرح توسعه و تولید پایدار زنجیره فولاد با رویکرد اصلاح سیاست های تنظیم بازار برای قطع دست 
رانتخواران و کنترل قیمت ها تصویب شد. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، نمایندگان  در نشست علنی 
مجلس شورای اسلامی در جریان بررسی کلیات طرح توسعه و تولید پایدار زنجیره فولاد با رویکرد اصلاح 
سیاست های تنظیم بازار با ۱۸۶ رأی موافق، ۲۲ رأی مخالف و ۸ رأی ممتنع از مجموع ۲۲۸ نماینده حاضر 
در صحن علنی موافقت کردند.متن گزارش یک شوری در اجرای تبصره )۱( ماده )۴۵( قانون آیین نامه داخلی 

مجلس شورای اسلامی تنظیم شده از سوی کمیسیون صنایع و معادن به مجلس به این شرح است:
طرح توسعه و تولید پایدار زنجیره فولاد با رویکرد اصلاح سیاست های تنظیم بازار که در اجرای تبصره 
۱ ماده ۴۵ قانون آیین نامه داخلی مجلس جهت بررسی به این کمیسیون ارجاع شده بود در چندین جلسه 
کارگروه و کمیسیون با حضور مسئولان و کارشناسان دستگاه های اجرایی ذیربط، انجمن ها، مرکز پژوهش های 
مجلس و اتاق ایران مورد بحث و بررسی قرار گرفت و در تاریخ ۹۹/۸/۱۱ با اصلاحاتی در عنوان و متن به تصویب 

رسید اینک گزارش آن در اجرای تبصره )۱( ماده )۴۵( قانون آیین نامه داخلی تقدیم مجلس می شود.

تصویبکلیاتطرحتوسعه
وتولیدپایدار
زنجیرهفولاد

مجلس شورای اسلامی

طرح پرتودهي گاما شهیدشهریاري از طریق ویدئو کنفرانس و ارتباط با رییس جمهور و با حضور 
استاندار و مدیران ارشد استانی چهارمحال و بختیاری و مدیر استانی این بانک به بهره برداري رسید. به 
گزارش پایگاه اطلاع رساني بانک صنعت و معدن، این طرح با تلاش، همت و حمایت این بانک با هدف 
پرتودهي موادغذایي و پزشکي با ظرفیت ۷۰ هزارمتر مکعب پرتودهي در سال در منطقه ویژه اقتصادي 
استان چهارمحال و بختیاري با تسهیلات ارزي این بانک به مبلغ ۲ میلیون و ۶۸۰ هزار دلار و تسهیلات 
ریالي به میزان ۵۰ میلیارد ریال و اشتغالزایي ۶۱ نفر وارد مدار تولید شد. شرکت شارپرتو ایرانیان موسوم 
به طرح ملي پرتودهي گاما شهید شهریاري یک زیرساخت به شمار مي رود که در حوزه صنایع غذایي و 
تجهیزات پزشکي با سرمایه اولیه ۱۰۰ میلیون ریال و تولید ۷۰ هزار مترمکعب پرتودهي در سال شروع به 
کار نموده است . این زیرساخت در رعایت استاندارها و پروتکل هاي بهداشتي و حذف مواد شیمیایي در 
حوزه نگهداري و افزایش ماندگاري موادغذایي ، میوه و صیفي جات کاربرد دارد و در حوزه تجهیزات پزشکي 

نیز در بخش استریل به کار گرفته مي شود.

طرحپرتودهیگاماشهید
شهریاریدراستان
چهارمحالوبختیاری

 بانک صنعت و معدن

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در ادامه سفر به استان کرمان ضمن بازدید از طرح های تولیدی و تعاونی در شهرستان 
بافت در جریان روند پیشرفت آن ها قرار گرفت.به گزارش روابط عمومی بانک توسعه تعاون، طرح گردشگری توسعه 
عمران و پرورش شترمرغ شرکت تعاونی آبانگاه کویر ازجمله طرح هایی بود که حجت ا... مهدیان در دومین روز از سفر 
به استان کرمان از نزدیک در جریان فعالیت های آن قرار گرفت.مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین با شرکت در 
جلسه رفع موانع و مشکلات تعاونی های مشکل دار در شهرستان بافت گفت: بانک توسعه تعاون با تمام امکانات و منابع 
موجود در خدمت رونق بخش تعاون کشور است و تقویت ظرفیت های اقتصادی استان همواره از اولویت های مهم در 
برنامه های بانک توسعه تعاون است. مهدیان همچنین در بازدید از مرکز نوآوری تعاون استان کرمان در نشستی با 
مدیران شرکت های مستقر در این مرکز گفت: حمایت از مراکز نوآوری یکی از اولویت های مهم در برنامه های بانک 
توسعه تعاون است.بازدید از شعبه شهید سلیمانی کرمان و ادای احترام به مقام شامخ سردار شهید حاج قاسم سلیمانی 
بر سر مزار این شهید از دیگر برنامه های مدیرعامل بانک توسعه تعاون در سفر به کرمان بود.گفتنی است مهدیان در 

سفر به کرمان، محمدجواد کبیری معاون تعاون وزیر تعاون کار و امور اجتماعی را همراهی می کرد.

تقویتظرفیتهایاقتصادی
استانی،اولویتمهمبانک
توسعهتعاوناست

حجت ا... مهدیان

حمیدرضا حاجی بابایی نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شورای اسلامی از سرمایه گذاری وزارت دفاع 
و سازمان تامین اجتماعی در همدان خبر داد و گفت: همکاری و سرمایه گذاری این دو نهاد می تواند تحول اقتصادی 
را در همدان شتاب دهد.سرمایه گذاری وزارت دفاع در پروژه عظیم منطقه ویژه فناوری های برتر در همدان و نیز 
مطالعه و امکان سنجی در این حوزه از محورهای تاکیدی در جلسه با مسئولان بود. وی با اشاره به اینکه ایجاد فاز دوم 
پالایشگاه منطقه صنعتی جهان آباد فامنین و فرصت ها و چالش های این پروژه زیرساختی باید همچنان مورد بررسی 
قرار گیرد عنوان کرد: همدان در چهارراه ریلی کشور واقع شده و این زیرساخت ارزشمندی برای پتروشیمی همدان 
محسوب می شود زیر ظرفیت ارزشمندی برای صادرات دارد. نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شورای 
اسلامی در خصوص سرمایه گذاری در بخش معدن گفت: بر اساس مطالعات صورت گرفته معادن سیلیس و منیزیم 
در دستور کار مطالعه برای سرمایه گذاری وزارت دفاع در همدان قرار گرفته است. وی به صنایع بسته بندی نیز اشاره 
کرد و افزود: با توجه به ظرفیت بالای تولید گردو و کشمش در استان همدان یکی از زمینه های سرمایه گذاران سازمان 

تامین اجتماعی نیروهای مسلح ایجاد صنایع بسته بندی در زمینه محصولات تولیدی خواهد بود.

وزارتدفاعوسازمانتامین
اجتماعیدرهمدان
سرمایهگذاریمیکنند

حمیدرضا حاجی بابایی

دبیر کمیسیون حقوقی بانک ها و موسسات اعتباری 
خصوصی با اشاره به دو رای دیوان عالی در جهت نظم بخشی 
به نظام بانکی کشور گفت: بانک ها از توافق یا ستاندن سود 
مازاد از مصوبات بانک مرکزی از مشتریان بدهکار خودداری 
کنند و وجوه و اموال مردم را تصرف غیرمجاز نکنند و در کل 
حقوق قانونی و شرعی مشتریان خود را پاس دارند.به گزارش 
ایسنا، علی نظافتیان با بیان اینکه یکی از گلایه های همیشگی 

مشتریان بانک ها آن است که در پرداخت تسهیلات نرخ سود 
مصوب شورای پول و اعتبار و بانک مرکزی رعایت نمی شود، 
اظهار کرد: البته بانک ها و موسسات اعتباری در مورد نرخ سود 
تسهیلات و اینکه هزینه تمام شده منابع تسهیلاتی بانک ها 
بیش از نرخ ســودی است که بانک مرکزی اعلام می کند، 
توضیحات یا توجیهاتی دارند اما دیوان عالی کشور با صدور یک 
رای در مردادماه سال جاری به منازعات راجع به نرخ سود و 

مصوبات بانک مرکزی خاتمه داد.
وی افزود: خلاصه پیام این رای به شبکه بانکی کشور آن 
است که مصوبات بانک مرکزی لازم الاجراست و نرخ سود 
تسهیلات را براساس مصوبات ابلاغ شده بانک مرکزی تعیین 
و به همان میزان از تسهیلات گیرنده سود دریافت کنید. سود 
مازاد بر نرخ مصوب بانکی نیز باطل است بنابراین همکاران 
بانکــی باید بیش از پیش در رعایت مصوبات بانک مرکزی 

اهتمام ورزند و از مردم سود مازاد بر مصوبات بانک مرکزی 
مطالبه نکنند.

دبیر کمیسیون حقوقی بانک ها و موسسات اعتباری 
خصوصی ادامه داد: در تسهیلات بانکی دو نوع سود مطرح 
است که یکی سود مورد انتظار که مصوب شورای پول و اعتبار 
است و توسط بانک مرکزی به بانک ها و موسسات اعتباری 
ابلاغ رسمی می شود. دیگری سود قطعی است که تابع نتیجه 
معامله ای است که بین بانک و تسهیلات گیرندگان انجام شده 
و منجر به کسب سود شده است و میزان دقیق آن پس از اتمام 
پروژه و حسابرســی مشخص می شود. بنابراین اگر پس از 
پرداخت تسهیلات و پایان مدت قرارداد در نتیجه حسابرسی 
مشخص شود که سود حاصل شده به مراتب بیش از نرخ سود 
علی الحســاب است، مبنای تقسیم ســود بین بانک ها و 

تسهیلات گیرندگان سود قطعی است نه سود مورد انتظار.

بانک ها دریافت سود مجاز وام ها را رعایت کنند

به گزارش روابط عمومی و بین الملل بیمه نوین، نرخ سود قطعی بیمه نامه های عمر انفرادی بیمه نوین در سال 
۱۳۹۸،  طبق ماده ۱ ۲ آئین نامه ۶۸ بیمه های زندگی، ۲۱.۵ محاسبه شده که به حساب اندوخته دارندگان این بیمه نامه ها 

منظور خواهد شد.
 بر اساس این گزارش، یکی از وجهه های بیمه های عمر مختلط، توجه به ویژگی سرمایه گذاری آن بوده و به همین 
جهت استمرار بیش از ۱۰ سال پرداخت سود مشارکت در منافع بیمه نامه های عمر و سرمایه گذاری یکی از اهدافی است 
که در شرکت بیمه نوین همواره مد نظر بوده و تحقق یافته است. بیمه نوین همواره توسعه بازار و محصول را در نظر داشته 
و در همین خصوص شرایط روز، تغییرات بازار، نیاز بیمه گذاران و اهمیت تنوع دهی در خدمات را همواره دنبال کرده و 
متناسب با آن نسبت به ارتقا و بهبود محصول  بیمه های عمر اقدام کرده و در کنار آن محاسبه و پرداخت سود مشارکت 
این بیمه نامه را  به صورت مستمر تحقق بخشیده است.گفتنی است، تمامی اطلاعات بیمه نامه  های عمر و سرمایه گذاری 
 بیمه نوین از جمله نرخ هر ســاله سود مشارکت در منافع در پایگاه تخصصی بیمه های زندگی این شرکت به آدرس

 https://life.novininsurance.com قابل مشاهده است.

بیشاز1۰سالپرداختمستمر
سودمشارکتدرمنافع
بیمههایعمرو...

 شرکت بیمه نوین

علی ربیعی سخنگوی دولت گفت: روابط و همکاری های ایران و قطر در مسیر قابل قبولی در حال پیش 
رفتن است؛ هر چند ظرفیت های همکاری های دو کشور بیشتر از این است و امیدواریم دو ملت بتوانند به حداکثر 
ظرفیت ها دســت یابند ، جمهوری اسلامی همیشه از کاهش تنش های منطقه حمایت کرده و تلاش داشته 
امنیت منطقه توسط کشورهای منطقه تامین شود. از حسن نیت قطر و نقش آفرینی سازنده در منطقه و مناسبات 
ایران و کشورهای عربی استقبال می کنیم و به رایزنی های نزدیک در این زمینه ادامه می دهیم.وی در بخش 
دیگری از ســخنان خود نیز به موضوع تولید و واردات واکســن کرونا اشــاره کرد و گفت: این گزاره که دولت 
سرمایه گذاری بیشتر بر واردات واکسن داشته، صحیح نیست. همواره تکرار کرده ایم که تولید واکسن و واردات 
آن همزمان و در موازات هم پیش می روند و هیچ کدام خللی در روند انجام دیگری ایجاد نمی کند و سیاست 
دولت حمایت از سلامت مردم است. خوشبختانه هم در زمینه خرید و هم در زمینه تولید توفیقات خوبی به 
دست آمده است بنابراین بحث اولویت نیست. آنچه برای ما بنیادی تر است، تولید داخل است و آنچه امروز باید 

به سلامت مردم پاسخ دهیم، پیگیری همزمان و موازی یعنی هر دو در کنار هم است.

تولیدووارداتواکسنرا
بهموازاتهمپیگیری
میکنیم

علی ربیعی

پرویز فتاح رئیس  بنیاد مستضعفان گفت: نیروگاه گازی خرمشهر برای تامین برق شهرستان های جنوب غرب خوزستان 
به ویژه آبادان و خرمشهر با توجه به توسعه صنعتی در منطقه مهم است و بر اساس اعلام مسئولان استانی نیاز آینده برای 
تامین برق توسط این نیروگاه زیاد است،این نیروگاه ۶ واحد گازی دارد و نیروگاه حرارتی کامل است و با همه ظرفیت در حال 
فعالیت است اما نیاز خوزستان برای توسعه واحدهای بخار و تبدیل این نیروگاه حرارتی به سیکل ترکیبی است، امکان احداث 
سه واحد بخار در این نیروگاه وجود دارد. برای اجرای این پروژه نیازمند موافقت وزارت نیرو هستیم تا بنیاد مستضعفان نسبت 
به سرمایه گذاری اقدام کند، اگر تنها در نیروگاه خرمشهر متمرکز شویم، برای راه اندازی سه واحد بخار این نیروگاه حدود ۱۲۰ 
هزار میلیارد ریال نیاز است. آمادگی داریم با همکاری شرکت مپنا و با استفاده از ظرفیت بنیاد مستضعفان، بانک ها و صندوق 
توسعه ملی این کار را انجام دهیم. ساختمان جدید بیمارستان طالقانی آبادان با ۲۴۲ تخت با حدود سه هزار میلیارد ریال در 
حال ساخت است که ۹۱ درصد پیشرفت فیزیکی دارد که درصدد هستیم با اقدام در حوزه حمایتی با سرعت تکمیل و به 
وزارت بهداشت تحویل داده شود.این منطقه از جهات مختلف از جمله بندر و دسترسی به کشورهای حاشیه خلیج فارس و 
ظرفیت صادرات، قابلیت های خوبی دارد و امیدواریم در ادامه ظرفیت تولید در فولاد کاوه اروند در خرمشهر را افزایش دهیم.

نیروگاهگازیخرمشهر
بهسیکلترکیبی
تبدیلمیشود

پرویز فتاح

به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، در 
جلســه ای که بــا حضور عبداله قدوســی 
مدیرعامل، دکتر محمدرضا ویژه معاون توسعه 
و مدیر منابع و عضوهیات مدیره، خدابخش، 
یاقوتی از شرکت صنایع شیر ایران و مهدی 
مهدوی مدیرعامل، مجتبی کاتب رئیس هیات 
مدیره، مهدی فروتن مدیر پروژه صنایع شیر و 
حسن آقایی مدیر توســعه بازار و امور بیمه 
گذاران، تفاهم نامه همکاری بیمه ای به امضا 

رسید.  عبداله قدوسی گفت، شرکت صنایع 
شیر ایران که هم اکنون با برند پگاه در میان 
عموم مردم شناخته می شود، ۷دهه پیش و 
در ســال ۱۳۳۳ نخســتین کارخانه شیر 
پاســتوریزه ایران بود کــه با هدف کمک به 
بهداشــت و تغذیه مردم و توســعه صنعت 
دامپروری کشــور با ظرفیت ۴۵ تن در روز 
تاسیس شد. قدوســی پس از ارائه اهداف، 
ماموریات ها و چشم اندازهای شرکت صنایع 

شیر ایران تاکید کرد با توجه به اینکه اکثر بیمه 
شدگان این شرکت از قشر زحمتکش جامعه 
هستند، از سرمد خواست، بهترین خدمات در 
کمترین زمان ممکن انجام شــود. مهدی 
مهدوی با تاکید بر ارائه بهترین خدمات سرمد 
در کمتریــن زمان ممکن برای تمامی بیمه 
گذاران مخصوصا شرکت صنایع شیر ایران، 
ضمن تشریح دســتاوردهای بیمه سرمد و 
خدمات به روز این شرکت در حوزه بیمه گری 

گفت: ما در دو سال گذشته مشتریان بزرگی را 
جذب کرده ایــم و امروز افتخار می کنیم که 
مدیران شرکت صنایع شیر ایران هم با حسن 
اعتمادی که به مجموعه بیمه سرمد دارند به 
جمع مشتریان ما پیوستند. در ادمه کاتب افزود 
شاید بیمه سرمد، قدمت بعضی شرکت ها را 
نداشته باشــد، اما نیروی جوانی که در بیمه 
سرمد وجود دارد، برای کار، انگیزه بالایی دارند 
و این وجه تمایز ما با شرکت های دیگر و برگ 
برنده ماســت، ما شرکت جوانی هستیم و با 
استفاده از همین روحیه جوانی توانسته ایم این 
ســال ها در بســیاری از بخش ها، پابه پای 
شرکت های باسابقه صنعت بیمه حرکت کنیم 
و در بعضی از بخش ها نیز از آنها جلو بیفتیم. 
رئیس هیات مدیره ســرمد اشاره ای هم به 
کارنامه موفق سرمد در دو سال گذشته کرد و 
گفت: هم از لحاظ سودآوری و هم کسب سهم 
از بازار، بالاتر از برنامه استراتژیک شرکت عمل 
کردیم و امیدواریم امسال ۱.۷ درصد از بازار 

صنعت بیمه را کسب کنیم.

www.etebar.net



منابع خبری حجم کل دارایی های خارجی بلوکه شده ایران را ۱۰۰ میلیارد دلار برآورد کردند. خبرگزاری رسمی کره جنوبی- یونهاپ- به نقل از منابع بانک مرکزی این کشور اعلام کرد به دلیل تحریم های امریکا 
پس از خروج این کشور از برجام، حدود ۱۰ تریلیون وون )۹.۲ میلیارد دلار( از دارایی های ایران در این کشور مسدود شده است. از این مبلغ سه تریلیون وون از شهریور سال ۹۸ پس از واریز در شعبه بانک ملت 
سئول مسدود شده و هفت تریلیون وون دیگر نیز در دو بانک صنعت کره و ووری مسدود شده اند. پایگاه خبری آسیا تایمز نیز با اشاره به دارایی های مسدود شده ایران در کره جنوبی نوشته است حدود ۱۰۰ 
میلیارد دلار از دارایی های ایران در نقاط مختلف جهان به دلیل تحریم های امریکا مسدود شده است. در ماه مه   سال ۲۰۲۰ عبدالناصر همتی- رئیس بانک مرکزی ایران- گفته بود دو بانک کره ای مانع از دسترسی 
ایران برای استفاده از پول خود و خرید دارو و مواد غذایی شده اند که هدف تحریم های امریکا نیستند.  این گزارش می  افزاید در پی اقدام کره جنوبی در بلوکه کردن دارایی های ایران، روابط دو طرف دچار 
تنش شده و طرف ایرانی به دنبال شکایت از کره بابت این اقدام در محاکم قضایی بین المللی است. در روزهای اخیر خبر توقیف یک نفتکش کره ای به دلیل ایجاد آلودگی محیط زیستی در نزدیکی سواحل ایران 
خبرساز شده بود. این کشتی اکنون در ایران لنگر انداخته و قرار است معاون وزیر خارجه کره جنوبی برای رایزنی با مقامات ایرانی در این خصوص راهی ایران شود. حدود ۷۰ درصد واردات نفتی کره جنوبی از 

www.etebar.netتنگه هرمز عبور می  کند و ایجاد مشکل در این خصوص می  تواند باعث بحران انرژی برای این کشور شود./ایسنا

پنج شنبه بیست و پنجم 1399، شماره 262

هفته نامه اقتصادی ایرانسرمایه، بورس7

گفتگو-5 خبر

مدیرعامل بانک ملت، با اشاره به گزارش اخیر نشریه 
بین المللی بنکر )The Banker( و معرفی این بانک به 
عنوان دومین بانک بزرگ جهان در وام دهی و ششمین 
بانک جهان از لحاظ رشد دارایی های منطبق با شریعت 
در سال ۲۰۲۰ این عملکرد را حاصل عملکرد حرفه ای و 
متعصبانه مدیران و کارکنان دانست و کسب این موفقیت 

را تبریک گفت.
به گزارش روابــط عمومی بانک ملت، دکتر محمد 
بیگدلی در گفت و گو با واحد خبر روابط عمومی بانک ملت 
اظهار داشت: درخشش یک بانک ایرانی در فهرست برترین 
بانک های اسلامی جهان غرور انگیز و مایه مباهات است 
و ایــن موفقیت ها حاصل عملکرد حرفه ای و متعصبانه 

یکایک مدیران و کارکنان ارزشمند بانک ملت است.
قرار گرفتن در فهرست ۱۰ بانک برتر اسلامی جهان 
از لحاظ رشد دارایی ها و جهش به رتبه دوم در میزان وام 
دهی براساس قوانین شریعت، یک افتخار بزرگ برای بانک 
ملت اســت و این موفقیت را به کارکنان، مشــتریان و 

سهامداران این بانک بزرگ تبریک می گویم.
نشــریه بنکر در گزارش اخیر خود، به طور خاص به 
عملکرد بانک ملت اشاره کرده است و رشد ۵۵.۴ درصدی 
در دارایی های منبطق با شریعت در این بانک آن هم در 
شرایط تحریم اقتصادی را چشمگیر توصیف کرده است 
که این پاسخی به تحریم های ناجوانمردانه ای است که 
بر ملت شریف ایران تحمیل شــده است.وی با اشاره به 
رویکرد حمایت حداکثری این بانک از بخش تولید واقعی، 
کسب جایگاه دوم جهانی در وام دهی منطبق با شریعت 

را در همین راستا و نتیجه این رویکرد توصیف کرد.

 رشد هشت برابری پورتفوی
 »بیمه تجارت نو« در 1۸ ماه

ادامه از شماره 2۶۱
نیمــا نورالهی مدیرعامل بیمــه تجارت نو  
درپایان گفت: به جز آن یک ساختمان هفت طبقه در 
مشهد، یک ساختمان ارزشمند در اراک و یک ساختمان 
در بوشــهر خریداری و چند مورد هم سرمایه گذاری در 
منطقه شــمال کشور انجام شده که این پروژه ها در زمان 

فعلی بیش از ۲۰۰ درصد ارزش افزوده دارد.
ما به این موارد کمتر پرداخته ایم و همین امسال هم 
می توانیم تجدید ارزیابی داشته باشیم. اما شاید سال دیگر 
با اینکار بتوانیم سرمایه را تا ۲ هزار میلیارد تومان افزایش 

دهیم.
به عنوان سوال آخر به وضعیت عملیاتی بیمه تجارت نو 

بپردازیم. درباره برنامه های آینده شرکت توضیح دهید.
امروز بیمه تجارت نو ۸۰۰ میلیارد تومان فروش بیمه 
نامه دارد، اعلام می کنم که تا پایان سال این عدد به ۱۲۰۰ 
میلیــارد تومان خواهد رســید. بیمه گــذاران ما طیف 
گسترده ای از بنگاه های اقتصادی و بنگاه های حاکمیتی 

هستند.
به طور مثال شرکت خودروسازی سایپا خودروهای 
صفر خود را به بیمــه تجارت نو واگذار می کند. جامعه ی 
نخبگان کشــور امروز بیمه تجارت نو را انتخاب کرده و از 
خدمات بیمه ای ارائه شده آن استفاده می کنند. هم اکنون 
مجموعه ی وزارت علوم به همراه ۱۴ دانشــگاه کشور از 

خدمات ما بهره مند هستند.
وزارت راه و شهرسازی، سازمان راهداری کل کشور، 
پزشکی قانونی، کانون وکلا، شــرکت انتقال گاز و ده ها 
شــرکت و ارگان مهم کشور از خدمات بیمه ای تجارت نو 

استفاده می کنند.

وزیر بهداشت از حمایت های فولاد مبارکه در کنترل بیماری کویید19 تقدیر کرد

1۰۰میلیارددلار
اموالایران

درخارجبلوکه
شده

به گزارش خانه ملت، محسن زنگنه در دومین نشست از سلسله جلسات تدوین مسائل کشور گفت: با 
تغییراتی که کمیسیون تلفیق در لایحه بودجه ۱۴۰۰ داده است، لایحه بودجه رای مثبت قاطبه مجلس را خواهد 
گرفت، با توجه به رای مجلس به کلیات لایحه بودجه در صحن علنی، با نمایندگان دولت در جلسات مکرر و مقابل 
دوربین رسانه ها تفاهم کردیم که در بخش منابع و دیگر مباحث بودجه، مجلس با اختیارات قانونی اصلاحات لازم 
را انجام دهد،انتظار این است که دولت به این تفاهم پایبند باشد و رای قانونی مجلس را بپذیرد و مجلس نیز در 
بخش اجرا آمادگی دارد دولت را یاری کند. در بودجه در خصوص کاهش وابستگی به نفت باید واقع نگر باشیم و 
پیوند زدن قضیه بودجه یک کشور به فرضیات و آرزوهای یک رییس جمهور واقعا غلط است، یا اینکه آرزو کنیم 
آمریکا تحریم ها را بردارد، نمی توان مقدرات کشور را تعیین کرد. دولت نباید به دنبال درآمد بی تلاش باشد که 
روی کاغذ همان درآمد حاصل از فروش نفت است. دولت باید در پی “درآمد باتلاش” شامل دریافت مالیات، فروش 
دارایی ها و فروش سهام باشد و در این زمینه باید دستگاهها و سازمانها را  به فروش دارایی هایشان ملزم کند. باید 

از فضای لجبازی خارج شویم و در بازی های سیاسی خود معیشت مردم را به گروگان نگیریم.

اصلاحبودجه
بهاصلاحدیگرساختارهای
ناکارآمداقتصادیمرتبطاست

محسن زنگنه

سید جواد ساداتی نژاد رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی گفت: دغدغه حفظ اراضی کشاورزی و حفظ 
باغات خصوصا در استان های شمالی کشور یکی از موضوعات بسیار مهم است که در زمینه امنیت غذایی نیز نقش بسیار 
زیادی دارد.وی با بیان اینکه حوزه بررسی مسائل هیدروپلیتیک ایران علمی است و به فعالیت های پژوهشی و مطالعاتی نیاز 
دارد بر همین اساس مقرر شد در یکی از دانشگاه های تهران، موسسه هیدروپلیتیک حمایت و تشکیل شود، تصریح کرد: در 
این نشست بر استفاده از همبست آب، انرژی و غذا در مسائل هیدروپلیتیک، دیپلماسی آب در وزارت امور خارجه ، پرداخت 
ضرر و زیان کشاورزان در رودخانه های مرزی ناشی از محدودیت ها تاکید شد.طرح قانون بیمه محصولات کشاورزی در زمینه 
پرداخت خسارت وارده به اراضی کشاورزی و دام  دامداران ناشی از حمله وحوش بوده؛ متاسفانه سازمان حفاظت از محیط 
زیست براساس قانون صید و شکار باید این هزینه ها را پرداخت کند اما از انجام آن امتناع کرده است و بررسی طرح حفظ 
کاربری اراضی زراعی و باغات کشاورزی بود که مسئولین ذی ربط در این نشست حضور داشتند، عنوان کرد: دغدغه حفظ 
اراضی کشاورزی و حفظ باغات خصوصا در استان های شمالی کشور یکی از موضوعات بسیار مهم است که در زمینه امنیت 
غذایی نیز نقش بسیار زیادی دارد.وی در پایان با بیان اینکه مشکلات بسیار زیادی در تغییر کاربری اراضی کشاورزی و باغات 
رخ داده است، گفت: پس از تصویب کلیات مقرر شد کمیته امور اراضی کمیسیون کشاورزی به مسئولیت آقای راستی جزئیات 

طرح حفظ کاربری اراضی زراعی و باغات کشاورزی را بررسی و نتیجه را به کمیسیون ارجاع کند.

تصویبکلیاتطرححفظ
کاربریاراضیزراعیو
باغاتتکشاورزی

سید جواد ساداتی نژاد

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار ایران گفت: رخداد های اخیر، امید به رفع چالش های بورسی را ارتقا 
داد.به گزارش گروه اقتصادی صدا و سیما از بازار سرمایه ایران؛ حسن قالیباف اصل در پیامی ضمن قدردانی از 
حامیان کشف قیمت مبتنی بر رقابت آزاد در بورس کالا تأکید کرد: بورس، نهاد اصلی ایجاد و حفظ تعادل در 
اقتصاد ایران و به تعبیری، دماسنج اقتصاد کشور است که تحولات آن متأثر از متغیر های متعدد برون و درون 
بورسی است و کارکرد بهینه آن به اراده ملی و هم افزایی و هماهنگی همه نهاد ها و دستگاه های ذینفع و مرتبط، 
بستگی دارد و رخداد های اخیر، امید ها به تقویت چنین فضایی را ارتقا داده است. اینجانب، به عنوان رئیس سازمان 
بورس و اوراق بهادار ایران، به سهم خود، قدردان و سپاسگزار حمایت های گرانسنگ و ارزشمند از بورس هستم 
و امیدوارم با تکیه بر این هم افزایی ملی و تلاش مضاعف مدیران قانونمند بورسی، بتوانیم زمینه ارتقای بیش ازپیش، 
جایگاه و اهمیت این بازار و مهار چالش های موجود آن را فراهم کنیم. در همین چارچوب، مقامات بورسی نیز 
همانند همیشه، برای شنیدن رهنمودها، انتقاد های سازنده و پیشنهاد های کارشناسی گره گشا، گوش های شنوا 

و آمادگی تعامل حداکثری خواهند داشت.

رخدادهایاخیر،امیدبه
رفعچالشهایبورسی
راارتقاداد

حسن قالیباف اصل

مهران محرمیان معاون فناوری های نوین بانک مرکزی گفت: از پنجم بهمن ماه امســال، تمام  تراکنش های 
بدون کد شــهاب در »ســاتنا« برگشت می خورد اما کســانی که اطلاعات هویتی ایشان نزد بانک ها و موسسات 
اعتباری اســت، مشــکلی نخواهد داشت. وی با  اشاره به این موضوع که برای  اشخاص حقیقی، »کد ملی« و برای  
اشــخاص حقوقی، »شناسه ملی« آنها، »کد شــهاب« قلمداد می شــود، تأکید کرد: از پنجم بهمن ماه امسال، 
تمام تراکنش های بدون کد شــهاب در »ســاتنا« برگشــت می خورد. این اقدام تأثیری بر فعالیت مشتریانی که 
اطلاعات هویتی ایشــان نزد بانک ها و موسســات اعتباری موجود اســت، نخواهد داشــت و صرفا حساب ها و  
تراکنش هایی را که فاقد شناســه ملی هســتند را متأثر خواهد کرد.  در راستای اجرای قانون از چند سال قبل به 
دنبال آن بودیم که از هویت تمام  تراکنش های بانکی مطمئن شویم و بتوانیم از انجام  تراکنش هایی که مشخص 
نیســت به کدام شخص حقیقی یا حقوقی مربوطند جلوگیری کنیم و در این زمینه، تاکنون فعالیت ها و اقدامات 
زیادی به ویژه در تعامل با ســازمان ثبت احوال، سازمان ثبت شــرکت ها، وزارت کشور و سایر نهادهای ذی ربط 
انجام شده است. در صورتی که تراکنش  ساتنای هموطنان گرامی  برگشت داده شد، می توانند مشکل را از طریق 
بانک مبدا پیگیری و بانک موظف به راهنمایی و همکاری برای حل مشــکل اســت. با توجه به مهلت طولانی که 

برای اجرای این قانون در نظر گرفته شــده بود، زمان تعیین شده تمدید نخواهد شد.

تراکنشهایبانکیبدون
کدملیاز5بهمن
برگشتمیخورد

بانک مرکزی ج.ا.ایران

مدیریت بیمه های درمان بیمه ملت با ارائه راهکار و طرح های نوین اختصاصی درصدد اســت ضریب 
خسارت در این حوزه را کاهش  داده و با پیگیری و اجرای آن و وصول حق بیمه های درمان به جذب پرتفوی های 
مناسب دست یابد. این طرحی است که روزهای پرکاری را برای مدیریت بیمه های درمان رقم زده است. اما 
این که چگونه و به چه نحوی قرار اســت در کنار کاهش ضریب خسارت در بیمه های درمان، معضل وصول 
حق بیمه ها نیز رفع شود؛   به گزارش روابط عمومی بیمه ملت؛ دکتر مسعود همتی ، ضریب خسارت درمان و 
وصول حق بیمه های بیمه نامه درمان را دو شاخص مهم در رشته بیمه های درمان دانست و گفت: متاسفانه 
مشکلات در بحث رقابت بین شرکت های بیمه، باعث شده که ضریب خسارت درمان همواره بالا باشد و به 
دلیل این که بخش عمده ای از حق بیمه را بیمه شده پرداخت می کند، معمولا حق بیمه ها با تاخیر به شرکت های 
بیمه پرداخت می شود و در وصول حق بیمه های بیمه نامه درمان و ارائه خدمات درمانی، شرکت های بیمه گر 
را با مشــکلاتی در ارائه خدمات روبه رو می کند. حق بیمه مطلوب در کنار ارائه خدمات ویژه به بیمه گزاران و 

بیمه شدگان در بیمه های درمان بیمه ملت همواره در دستور کار قرار دارد.

ضریبخسارتووصول
حقبیمهدوشاخصمهم
دررشتهبیمههایدرمان

بیمه ملت 

درخشش یک بانک ایرانی در فهرست 
برترین بانک های اسلامی جهان

دکتر سعید نمکی وزیر بهداشــت درمان و آموزش 
پزشکی در نامه ای خطاب به حمیدرضا عظیمیان مدیر عامل 
فولاد مبارکه از حمایت و مساعدت های مالی و تجهیزاتی 
صورت گرفته این شــرکت در راســتای کنترل بیماری 
کویید۱۹ تشکر و قدرانی کرد. وی ضمن اشاره به اهمیت 
ادامه همدلی ها توســط دیگر مســئولین محترم ، ابراز 
امیدواری کرد هر چه زودتر شاهد سلامتی و شادابی مردم 
عزیزکشورمان باشیم. خاطر نشان می شود فولاد مبارکه از 
ابتدای شــیوع ویروس کرونا به یاری مدافعان ســلامت 
پرداخت و اختصاص ۱۰۰ میلیارد تومان بودجۀ این شرکت 
برای تجهیز بیمارستان ها و مراکز درمانی استان اصفهان و 
برخی مناطق کم  برخوردار کشور به منظور خرید تجهیزات 
موردنیاز درمان مبتلایان به بیماری کرونا از جمله اقدامات 
صورت گرفته در این زمینه بوده اســت. فولاد مبارکه در 
راســتای عمل به مســئولیت های اجتماعی خود وجوه 
موردنظر را  به خرید تجهیزات ازجمله ونتیلاتور، دترجنت، 

مواد ضدعفونی کننده، ماسک و... اختصاص داده است. تأمین 
اکسیژن رایگان بیمارستان های تحت پوشش دانشگاه علوم 
پزشکی استان اصفهان توسط فولاد مبارکه تا پایان بیماری 
کرونا یکی دیگر از اقدامات تاثیر گذار فولاد مبارکه در حوزه 
حمایت از جبهه بهداشت و سلامت کشور بوده است  که در 

شــرایطی آغاز گردید که برخی سودجویان در صدد سوء 
استفاده مالی و بهره برداری از شرایط ناشی از بحران کرونا 
بودند و بیمارستان ها به جهت کمبود اکسیژن و بروز بازار 
سیاه به وجود آمده با مشکلاتی روبرو شده و در این شرایط 
بــود که فولاد مبارکه پیشــتاز ارائه اکســیژن رایگان به 
بیمارستان های تحت پوشش دانشگاههای علوم پزشکی 
کشــور گردید. تاکنون ۶۰ بیمارستان از حدود ۲۰ استان 
شامل استان های اصفهان، چهارمحال و بختیاری، یزد، تهران 
)دانشگاه های علوم پزشکی تهران و دانشگاه علوم پزشکی 
ایران و بیمارستان های تأمین اجتماعی( قزوین، گلستان، 
مازندران، کردستان، اراک، فارس و قم، اکسیژن موردنیاز 
خود  به  رایگان از فولاد مبارکه دریافت کرده اند  و  این روند  
تا پایان سال جاری ادامه خواهد داشت. این در حالی است 
که اقدام فولاد مبارکه برای تحویل اکسیژن به بیمارستان ها 
بین سایر فولادسازان و تولیدکنندگان اکسیژن کشور نیز 

به عنوان یک الگو به اجرا درآمد.

فولاد سنگان، گام مهم فولاد مبارکه برای تحقق کامل شعار »از سنگ تا رنگ«
تنها حلقه مفقوده فولاد مبارکه در تحقق شعار از سنگ 
تا رنگ، بحث تامین کنسانتره بوده است که راه اندازی کارخانه 

کنسانتره سنگان این حلقه مفقوده را کامل کرد.
فولاد مبارکه از همان ابتدای بهره برداری با در نظر گرفتن 
اصل توسعه و ایجاد ارزش بیشتر، شعار و راهبرد »از سنگ تا 
رنگ« را سرلوحه کار خود قرار داد که می تواند به الگویی برای 
سایر صنایع باشد. این بسیار ارزشمند است و باید سرلوحه 
سایر صنایع کشور قرار گیرد. اهمیت تکمیل زنجیره تولید و 
ایجاد ارزش  افزوده به حدی است که می تواند و باید سرلوحه 
سایر صنایع کشور قرار بگیرد. این اهمیت به حدی است که 
وزارت صمت در سیاست گذاری ها  در حوزه صنایع معدنی 
نیز بنا را بر این گذاشت که فعالیت ها در حوزه صنایع معدنی 
براساس اولویت آنها، با توجه زنجیره ارزش باشد به نحوی که  
در بخش ایجاد ارزش افزوده بالاتر، شرکت های بیشتری مانند 
فولاد مبارکه داشته باشیم. به واسطه فعالیت های صورت 
گرفته در فولاد مبارکه از تبدیل سنگ آهن به ورق های رنگی 
که به نوعی محصول نهایی به شمار می رود، زنجیره کاملی 
وجود دارد. به عبارت دیگر زنجیره تولید در فولاد مبارکه کامل 

است. در این شرکت سنگ آهن تبدیل به کنسانتره و پس از 
آن تبدیل به گندله و احیای مستقیم و پس از آن نیز ذوب و 
نورد گرم و پس از آن نورد سرد و ورق های گالوانیزه و قلع اندود 
می شود که تمامی این زنجیره در فولاد مبارکه موجود است. 
تنها حلقه مفقوده فولاد مبارکه در تحقق شعار از سنگ تا رنگ، 
بحث تامین کنســانتره بوده اســت که راه اندازی کارخانه 
کنسانتره سنگان این حلقه مفقوده را کامل کرد. راه اندازی این 
کارخانه در منطقه مرزی شــرق کشور باعث شده علاوه بر 
تکمیل این حلقه مفقوده، از خام فروشی جلوگیری شود. به  
طوری  که ســالانه حدود ۱۰ تا ۱۱ میلیون در این کارخانه 
کنسانتره ســنگ فرآوری خواهد شــد، این امر علاوه بر 
جلوگیری از خام فروشی سنگ، برای حدود ۳۵۰۰ نفر به  
صورت مستقیم و غیرمستقیم ایجاد اشتغال کرده است. 
می توان گفت که در این منطقه مرزی در شرق کشور به غیراز 
ایجاد اشتغال، امنیت مرزی هم صورت گرفته است به گونه ای 
که در سال جهش تولید یک ظرفیت جدیدی به ظرفیت 
تولید کنسانتره کشور اضافه خواهد شد و به طورقطع در سال 
اول کارخانه ۵ میلیون تنی کنسانتره با ظرفیت کامل کار 

نخواهد کرد، اما ظرفیت اسمی موجود به تدریج کامل خواهد 
شد. کارخانه کنسانتره فولاد سنگان به گونه ای طراحی  شده 
کــه با توجه به کم آب بودن منطقه حدود ۸۰ درصد آب به 
چرخه تولید باز خواهد گشت. از آنجا  که اقلیم منطقه سنگان، 
خشک است، این میزان بازگشت عدد بزرگی است. این در 
حالی است که ظرفیت اسمی تولید دو خط یک و دو کارخانه 
کنسانتره فولاد سنگان هر کدام ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تن 
است. همچنین یک کارخانه ۵ میلیون تنی گندله سازی هم 
در فولاد سنگان وجود دارد که در آن کنسانتره تبدیل به گندله 
و برای فولاد مبارکه ارسال می شود و نقش بسزایی در تامین 

پایدار بخشی از مواد اولیه فولاد مبارکه ایفا می کند.
فولاد مبارکه با ایجاد طرح های توسعه مناسب از جمله 
در منطقه سنگان، در نقطه صفر مرزی در استان خراسان، و 
همچنین کامل سازی زنجیره تامین و ارزش، به نمادی از عمل 
به اقتصاد مقاومتی و تحکیم تولید حتی در شرایط سخت 
تحریم های اقتصادی باشد. بی تردید این اقدامات انقلابی و 
مبتنی بر دستورالعمل های اقتصاد مقاومتی باید مورد حمایت 
و پشتیبانی بیشتر دولت و مجلس شورای اسلامی قرار بگیرد.

به گزارش روابط عمومی بانک اقتصادنوین، علی امانی، نایب رئیس هیئت مدیره این بانک با اشاره به سابقه  و عملکرد 
نخستین بانک خصوصی ج.ا.ا در طول ۲۰ سال فعالیت خود گفت: این بانک از بدو تاسیس تلاش خود را بر این قرار داده 
که به عنوان بانک پیشرو در مرحله گذار از بانکداری سنتی به مدرن نقش آفرین باشد و در این چارچوب سعی کرده با 
تکمیل زنجیره خدمات پولی و مالی از قبیل بیمه، کارگزاری بورس، تامین سرمایه، صرافی و سایر خدمات به جایگاه 
بالاتری در صنعت مالی دست پیدا کند. ورود نوآوری به سیستم بانکی کشور مستلزم ایجاد بازارهای جدید در کشور 
است و گروه مالی اقتصادنوین، در تلاش است با استفاده از مجموعه کامل سرویس های مالی که در اختیار دارد، در خلق 
این بازارها به کمک تیم های نوآور بیاید و همچنین از کمک آن ها در تکمیل زنجیره ارزش گروه مالی اقتصادنوین بهره 
ببرد.در ادامه علیرضا دلیری، مشاور معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری گفت: زمان آن رسیده که خود را با فضای 
بین المللی بانکداری نوین، دیجیتال و جامع همراه کنیم و خدمات این حوزه را در اختیار مردم قرار دهیم. قطعا تسهیلگری 
در خدمات مالی می تواند اثرات مثبتی در زندگی اجتماعی ما ایجاد کند. بحث فین تک ها و فناوری های مالی به سرعت 

در حال رشد است به طوری که هم در بازار پول، هم در بازار سرمایه و هم در بازار بیمه رشد قابل توجهی داشته اند.

             

گروهاقتصادنوینبهکمک
تیمهاینوآورفینتک
میآید

بانک اقتصادنوین

جواد بابایی معاون دادستان کل کشور در امور فضای مجازی گفت: تاکنون ۷۳ هزار سایت قمار، فیشینگ و کلاهبرداری 
که با گزارش مردمی شناسایی شده اند، فیلتر شده است، از شهریور ۱۳۹۹ و پس از ایجاد درگاهی ویژه به منظور دریافت 
گزارش قمارخانه های مجازی در پایگاه اینترنتی کارگروه تعیین مصادیق محتوای مجرمانه و همچنین ایجاد شناسه ای در 
پیام رسان های اجتماعی داخلی برای دریافت گزارش های مردمی، بر اساس گزارش های ثبت شده تاکنون ۷۳هزار سایت 
قمار، فیشینگ و کلاهبرداری که با گزارش مردمی شناسایی شده اند، فیلتر شده است. وی ضمن قدردانی از آحاد جامعه 
در ارسال این گزارش ها، اعلام کرد که مسدودسازی تارنماهای قمار و شرط بندی و کلاهبرداری در حداقل زمان ممکن 
اتفاق می افتد.چندی پیش معاونت فضای مجازی دادستانی کل کشور طی اطلاعیه ای اعلام کرد که امکان دریافت گزارش 
سایت های قمار، شرط بندی و فیشینگ در بستر پیام رسان های داخلی از جمله بله، سروش، ایتا و گپ و همچنین روبیکا را 
جهت مسدود سازی فوری و آنی و همچنین سهولت دریافت گزارشات مردمی و ارتباط تعاملی با گزارش دهندگان از طریق 
نام کاربری netreport@ فراهم شده است و افراد می توانند در پیام رسان های ذکر شده نسبت به ارسال محتوای مربوط 

به فیشینگ، قمار و شرط بندی اقدام تا پس از بررسی کارشناس به صورت فوری مسدود شود./ایسنا

۷۳هزارسایتقمار،
فیشینگوکلاهبرداری
فیلترشدهاست

جواد بابایی

سیدرحمان حسین پور،رئیس اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران گفت: گزارش عملکرد نه ماهه سال ۱۳۹۹ بانک برای 
بهره برداری ذینفعان به ویژه کارکنان، کارگزاران باجه های بانکی روستایی و سهامداران منتشر شد.  عملکرد بانک از نظر منابع، 
مصارف، تسهیلات، بانکداری الکترونیکی، خدمات ارزی و سایر معیارهای مهم ارزیابی و میزان پیشرفت در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشته مقایسه شده است.براساس یافته های این گزارش، از هر ۱۰۰ نفر جمعیت روستایی ۴۸ نفر در پست بانک ایران 
دارای حساب بانکی بوده و منابع و مصارف بانک نیز به ترتیب ۲۴۴ و ۱۹۷ هزار میلیارد ریال است که به ترتیب ۶۶ و ۶۰ درصد 
در مقایسه با دوره مشابه سال قبل رشد داشته است. مجموع تسهیلات پرداختی طی سال جاری ۸۷ هزار میلیارد ریال است 
که نسبت به مدت مشابه سال ۱۳۹۸ حدود ۶۶ درصد رشد داشته و ارزش فعالیت های ارزی نیز ۷۲۷ میلیون یورو بوده که 
دارای ۲۱ درصد رشد می باشد. تاکنون ۲۰ هزار میلیارد ریال تسهیلات برای اشتغال پایدار روستایی پرداخت شده است و 
روند پرداخت آن در زمینه های مولد برای جهش تولید ادامه دارد. تعداد باجه بانکی روستایی درسطح کشور را ۵۵۵۱ با سرانه 
منابع هرباجه ۶۹ میلیارد ریال وتعداد ۱۷۰هزار و ۵۱۲ دستگاه ابزار الکترونیکی شامل؛ خودپرداز، پایانه شعبه ای و پایانه 

فروشگاهی این بانک برای تسهیل امور بانکی در دسترس هموطنان به ویژه درمناطق روستایی قرار دارد.

انتشارگزارشعملکرد
۹ماههسال1۳۹۹

پست بانک ایران
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8 هفته نامه اقتصادی ایران

خبر
نمی خواهیم سوخت مازوت مصرف 

کنیم اما در مناطقی مجبوریم

ما به هیچ وجه مایل نیستیم مازوت مصرف شود، اما در 
نقاطی مجبور به این کار هستند و چاره ای نداریم. گازوئیل 
به بالاترین حد ممکن تحویل می شود و امکان تحویل بیش 
از آن وجود ندارد. بیژن زنگنه وزیر نفت در نشست مدیریت 
مصرف سوخت زمستانی کشور به میزبانی وزارت کشور با 
اشــاره به افزایش مصرف گاز خانگی اظهار داشت: یکی از 
دلایل این افزایش باز کردن پنجره ها با این تصور است که 
کرونا خارج می شود، در صورتی که باید مردم هم دما را پایین 
بیاورنــد و هم از اتلاف انرژی خــودداری کنند. وی پس از 
شنیدن سخنان استانداران که به صورت تصویری نشست را 
دنبال می کردند، گفت: البته ما مشکلاتی داریم و نمی توانیم 
همه استان ها را در بحث مصرف مازوت مستثنا کنیم. در 
بحث سیمان قرار بر این بود که زمستان مصرف مازوت داشته 
باشند و قرار است در هیات دولت مصوب می کنیم قیمت 
نفت کوره معادل گاز مصرفی  آنها باشد. وزیر نفت با بیان اینکه 
نگرانی بابت نفتکش های جاده پیما حل شده است و تلاش 
کردیم در بحث حمل بار به نیروگاه ها مشکلی نداشته باشیم، 
تصریح کرد: اگر مصرف برق کم شــود، مصرف مازوت هم 
کاهش می یابد. وی بر رعایت هر چه بیشتر مصرف بهینه 
انرژی در اداره ها تأکید کــرد و افزود: ما به هیچ وجه مایل 
نیستیم مازوت مصرف شود، اما در نقاطی مجبور به این کار 
هســتند و چاره ای نداریم، گازوئیل هم در حداکثر ممکن 
تحویل می شود و امکان تحویل بیش از آن وجود ندارد. بحث 
صادرات گازوئیل هم مطرح نیســت و مازاد این فرآورده را 
تحویل می دهیم و نیروگاه ها باید بخشی از این فرآورده را از 
مخازن دریافت کنند. زنگنه در ادامه با اشــاره به سخنان 
استاندار تهران مبنی بر اینکه مصرف خانگی گاز در تهران 
۱۵ درصــد افزایــش یافته کــه ۲ درصــد آن مربوط به 
اشتراک های جدید است، تصریح کرد: افزایش ۱۵ درصدی 
مصرف غیرطبیعی است و هیچ دستگاهی نمی تواند هیچ 
برنامه ریزی برای افزایش مصرف ســالانه داشته باشد. وی 
مصرف کنونی گاز کشــور را روزانه بیش از ۸۲۵ میلیون 
مترمکعب عنوان کرد کــه از این مقدار ۵۵۶ میلیون متر 
مکعب آن مصرف خانگی، عمومی و صنایع کوچک است و 
در ادامه میانگین مصرف گاز کشور را حدود ۴ میلیون و ۷۰۰ 
هزار بشکه معادل نفت خام اعلام کرد و گفت: ما باید راه حلی 
برای این مقدار مصرف پیدا کنیم، اما در شرایط کنونی باید 
با همکاری سازمان ها، اعمال محدودیت ها و دعوت مردم به 

صرفه جویی، مصرف را مدیریت کنیم.

خطر بازنشستگی پیش از موعد کارکنان 
دولت برای بازار کار

کارکنان دولت که »مشمول بازنشستگی پیش از موعد« 
شوند، خطری جدی برای بازار کار خواهند بود؛ چراکه آنها به 
انبوه جویندگان کار می پیوندند و رقیب بیکاران فعلی وتهدیدی 

برای شاغلان در بخش غیردولتی خواهند شد.
این بخشی از هشــدار آلبرت بغزیان، اقتصاددان درباره 
پیامدهای نهایی شدن طرح »بازنشستگی پیش از موعد« است 
که ۳۹ نماینده مجلس اواخر ما ه گذشته، تقدیم هیات رئیسه 
مجلس کردند و اکنون، در نوبت دستورکار بهارستان قرار دارد. 
بر اساس بخشی از این طرح، شرط سنی از بازنشستگی حذف 
و مردان با ۲۵ و زنان با ۲۰ سال سابقه کار می توانند بازنشسته 
شــوند و حقوق ۳۰ روزه دریافت کنند.بغزیان در گفت وگو با 
خبرگزاری مهر با اشاره به تبعات خطرناک تصویب این طرح بر 
اقتصاد و بازار کار کشور تا کید کرد: این طرح و طرح های مشابه، 
راه حل مناسبی برای ایجاد اشتغال جوانان نیست و چه بسا، 
ممکن است در شرایط بد اقتصادی، شاهد وقوع بحران اقتصادی 
جدیدی باشیم. زیرا بخش زیادی از کسانی که زودتر از موعد 
بازنشسته می شوند، برای کسب درآمد بیشتر در یک مجموعه 
جدید مشغول به کار می شوند و جای یک شاغل را می گیرند و 
این مساله به بیکاری در جامعه، دامن خواهد زد. این اقتصاددان 
افزود: با توجه به چالش های بزرگ اقتصاد ایران، نرخ بالای تورم 
و چشم انداز ناروشن تحولات اقتصادی، کمتر کسی به از دست 
دادن شغل دولتی خود رضایت می دهد زیرا ترجیح می دهد 
خــود را از »آب باریکه« حقوق دولتی، به علاوه، دریافتی های 

ناشی از اضافه کاری، حق ما موریت و... محروم نکند.
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 امضاء 8 قرارداد طرح نگهداشت و افزایش تولید نفت
هشت قرارداد از مجموعه قراردادهای 
طرح نگهداشت و افزایش توان تولید نفت 
به ارزش ۱.۲ میلیارد دلار میان شرکت ملی 
نفت ایران و شــرکت های پیمانکار ایرانی 

امضا شد.
به گزارش  اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع 
رسانی وزارت نفت، این اسناد همکاری با 
حضور وزیر نفت امضا شــد، شامل هفت 
بسته قراردادی میدان های بینک، سولابدر، 
لالی بنگستان، گچساران ۳ و ۴، گلخاری، 
بی بی حکیمه و اهواز ۲، ۳ و ۵ شرکت ملی 
مناطق نفت خیز جنوب در اســتان های 
بوشــهر، فارس، خوزستان و کهگیلویه و 
بویراحمد و بسته قراردادی میدان رشادت 
شــرکت نفت فلات قاره ایــران در حوزه 
دریایی اســتان هرمزگان در خلیج فارس 
است. قراردادهای بســته های گلخاری، 
گچســاران ۳ و ۴، بینک، بی بی حکیمه، 
ســولابدر و لالی بنگســتان به ترتیب با 
شــرکت های حفاری شــمال )هلدینگ 
انرژی گستر ســینا(، شرکت مهندسی و 
ساخت تاسیســات دریایی ایران، توسعه 
پتروایران، مشارکت ماشین سازی اراک، 
مشــارکت صنایع نفت و انرژی قشــم و 
مارون کاران، شرکت ملی حفاری ایران و 
مهندسی و ساختمانی جهانپارس به امضا 
رسید و قرارداد بسته های اهواز ۲ و ۳ و ۵ و 
رشادت نیز با قرارگاه خاتم الانبیا امضا شد.

بیژن نامدار زنگنه،زنگنه در حاشیه 
مراسم امضای قرارداد های افزایش تولید 
نفت، گفت:همه منابع مورد نیاز قرارداد های 
نفتی برای نخستین بار، فقط از بازار سرمایه 
تامین خو اهد شــد،وی در مراسم امضای 
قرارداد مرحله ســوم طرح نگهداشــت و 
افزایش تولید نفت، به ارزش ۱.۲ میلیارد 
دلار افزود: در طرح های نگهداشت و تولید، 
تصمیــم گرفتیم همه ایــن قرارداد ها با 
پیمانکاران ایرانی امضا شود و پیوستی در 
آن قرار دادیم که تجهیزات از داخل تامین 
گردد و اکنون به ۷۲ درصد ارزشی ساخت 

داخل رسیدیم.
در شرایط تحریم ظرفیت های زیادی 
در حوزه نفت ایجاد شد ضمن اینکه ایران 
در زمینــه صادرات و فروش نفت با قبل از 

سال ۹۷ قابل مقایسه نیست. 
 یک درصــد از افزایش ضریب تولید 
نفت خام معادل هفت میلیارد می شود که 
با نفــت ۴۰ دلاری درآمدی ۳۰۰ میلیارد 
دلاری به دنبال خواهد داشــت، بنابراین 
افزایش ضریب بازیافت باید به خواست و 

توقع ملی تبدیل شود.
وی، سرمایه گذاری در حوزه افزایش 
ضریب بازیافت را الزامی برشمرد و افزود: در 
این مرحله یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار 
سرمایه گذاری انجام می شود که ۱۰۰ هزار 
بشــکه در روز به تولید نفت اضافه کرده و 
درآمدی معادل یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
دلار در ســال ایجاد خواهد کرد، بنابراین 
ســرمایه گذاری در کمتر از یک سال باز 

می گردد.
چهار درصد هزینه های هر طرح، 

صرف فعالیت های اجتماعی
وزیر نفــت بابیان اینکــه همه این 
قرارداد ها فقط با پیمانکاران ایرانی منعقد 
شــده و ۷۲ درصد ارزشــی تجهیزات نیز 
ساخت داخل است گفت: همچنین همه 
منابع از بازار سرمایه تامین می شود و این 

برای نخستین بار است.
زنگنه بــا بیان اینکه چهــار درصد 
هزینه های هر طــرح، صرف فعالیت های 
اجتماعــی می شــود افزود: انعقــاد این 
قرارداد ها در شرایط تحریم ها اتفاق افتاد و 
تلاش کردیم در شــرایطی کــه به دلیل 
تحریم ۱۴.۵ درصد ســهم وزارت نفت از 
صــادرات نفت از بیــن رفت، امــا برای 
پیمانکاران کار درست شده و امید و اشتغال 

ایجاد کنیم، در دوران تحریم، بسیار سختی 
کشیدیم، اما درس های بزرگی آموختیم و 

ظرفیت های بزرگی ایجاد شد.
وی با تاکید بر اینکه تحریم ها مردنی 
هستند، اما ما از ظرفیت هایی که به وجود 
آمده دست نمی کشیم و از این ظرفیت ها 
بعد از تحریم استفاده خواهیم کرد، گفت: 
ظرفیت برای فروش و صادرات نفت با قبل 
از تحریم ها قابل مقایســه نیســت، اگر 
شــرکت های خارجی بیاینــد همکاری 
می کنیــم، اما ظرفیت های خــود را کنار 
نمی گذاریم و از ایــن موضع قدرتمندتر 
مذاکره می کنیم، در طرح های میدان محور 
توســعه مبتنی بــر چاه محــور را دنبال 
می کنیم تا با استارتاپ ها احیا شوند، این کار 
برای ایجاد ظرفیت جدید فناور دانش بنیان 

برای خدمات حفاری و نفتی است.
برای تامین گاز مشکل داریم

زنگنه در بخش دیگری از سخنان خود 
با اشاره به اینکه در سال ۹۹ مصرف سوخت 
مایع ۱.۵ میلیون بشــکه در روز اســت و 
مصرف گاز معادل پنج میلیون بشکه در روز 
براورد می شود گفت: اگرچه امسال نسبت 
به پارسال تولید گاز کشور معادل ۲.۵ فاز 
پارس جنوبی اصافه شده، اما باز هم برای 
تامین گاز مشــکل داریم، زیرا ۱۲ درصد 
مصرف گاز خانگی اضافه شده است، باید 
تاکید اصلی را بر بهینه سازی مصرف انرژی 
بگذاریم، اما مردم فکر می کنند اگر پنجره ها 
باز باشد کرونا می رود، در حالی که مصرف 
را افزایش می دهد و برای خانه لازم نیست 

که پنجره باز شود و نقشی در کنترل کرونا 
ندارد. گاز خانگی را نمی توانیم قطع کنیم و 
فشار به صنایع می آید، البته در استان های 
تهــران، البرز و قم هیــچ مازوتی مصرف 
نمی شود،  واکنش زنگنه به اظهار نظرهای 
استفاده از مازوت به دلیل ناتوانی در صادرات 
عنوان می کنند، برخی افراد که از مسئولان 
هســتند می گویند که این ها به این دلیل 
مازوت مصرف می کنند که توان صادرات 
ندارند، همین جا اعلام می کنم که اگر ۳۰ 
میلیون لیترمازوت هم بدهند توان صادرات 
داریم و حتی مدیر بین الملل نفت تقاضای 

مازوت برای صادرات دارد.
زنگنه درپایان هشــدار داد: با ادارات 
دولتی پــر مصرف برخورد می کنیم و گاز 

تعدادی از آن ها نیز قطع شده است.

کرباسیان: 2 هزار میلیارد تومان 
اوراق مشارکت منتشر می شود

مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران با 
اشاره به تأمین منابع مالی طرح نگهداشت و 
افزایــش تولید نفت از محل انتشــار اوراق 
مشارکت، گفت: به این منظور ۳ هزار میلیارد 
تومان اوراق در سال ۹۷ منتشر شد و ۲ هزار 
میلیارد تومان اوراق نیز تا پایان دی ماه امسال 

منتشر می شود.
مسعود کرباســیان در آیین امضای 
قراردادهای طرح نگهداشت و افزایش تولید 
نفت شرکت ملی نفت ایران گفت: این طرح 
با ابتکار مهندس زنگنه در دســتور کار قرار 
گرفت؛ شــورای اقتصاد در ســال ۹۷ آن را 
تصویب کرد و همان سال قراردادهای مرحله 
نخست )۱۰ قرارداد( امضا شد، قراردادهای 
مرحله دوم )۱۳ قرارداد( مردادماه سال ۹۷ 
امضا شد و امروز نیز مرحله سوم این قراردادها 
)۸ قرارداد( بــه ارزش ۱.۲ میلیارد دلار و با 
هدف افزایش ۹۵ هزار بشــکه ای ظرفیت 
تولید روزانه نفت امضا می شود. وی با بیان 
اینکه ۳۳ بســته کاری طرح نگهداشت و 
افزایش تولید نفت مشــتمل بر ۲۹ پروژه 
خشکی و چهار پروژه فراساحل است، ابراز 
امیدواری کرد با اجرای کامل ۳۳ بسته، توان 
تولید روزانه نفت کشــور حدود ۲۸۰ هزار 

بشکه افزایش یابد.
امضای قرارداد با 22 شرکت ایرانی

کرباســیان با اشــاره به اســتفاده 
حداکثری از توان شــرکت های ایرانی در 
اجرای این پروژه ها، به حضور ۱۷ شرکت 

صاحب صلاحیت در حوزه اکتشاف و تولید، 
۱۶ شرکت عملیات حفاری و ۲۲ شرکت 
EPC رتبه یک ایرانــی در مناقصه های 
طرح نگهداشت و افزایش تولید نفت اشاره 
کرد و گفت: در مجموع ۳۱ بسته قراردادی 
یادشــده به ۲۲ شرکت ایرانی واگذار شده 
اســت. وی مجمــوع ارزش قراردادهای 
واگذارشده در این ۳۱ پروژه  را ۳.۷ میلیارد 

دلار عنوان کرد.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با 
اشاره به میانگین ۳۰ درصدی پیشرفت ۱۰ 
قرارداد مرحله نخست طرح نگهداشت و 
افزایش تولید نفت، گفت: پیشرفت پروژه ها 
از طریق سامانه مدیریت پروژه این شرکت 
به طــور دقیق رصد می شــود و به تدریج 
اســتفاده از ظرفیت های این سامانه برای 

دیگر طرح ها و پروژه های شرکت ملی نفت 
هم محقق می شود.

سهم ۷2 درصدی ساخت داخل
کرباســیان مزیت دیگر این طرح را 
سهم حداکثری ســاخت داخل خواند و 
افزود: به واسطه اجرای طرح بومی سازی ۱۰ 
گروه کالاهای کاربردی نفت که از سال ۹۳ 
در وزارت نفت کلید خورد، امکان استفاده 
از ظرفیت های ســازندگان ایرانی در سه 
بخش تجهیزات ســرچاهی، رشته های 
تکمیلی درون چاهی و لوله های بدون درز 
فراهم شد تا جایی که سفارش های کالای 
نفت در برخی زمینه ها بعضابًه میزانی فراتر 
از ظرفیت های فعلی ســازندگان داخلی 
رسیده اســت. وی سهم ساخت داخل در 
طرح نگهداشت و افزایش تولید نفت را ۷۲ 
درصد خواند و گفت: پیش بینی می شود 
این سهم در پایان اجرای قراردادها به بیش 
از ۸۰ درصد برســد. به گفتــه این مقام 
مســئول، هم اکنون ۱۸ دکل حفاری در 
طرح نگهداشت و افزایش تولید نفت فعال 
اســت که با فعال شــدن تمام ۳۳ بسته 
قــراردادی، این تعداد به ۵۵ دکل افزایش 
خواهد یافت. کرباسیان اختصاص ۴ درصد 
از ارزش قرارداد به ایفای مســئولیت های 
اجتماعی را از دیگر محاسن این طرح ملی 

خواند.
 سابقه قراردادهای نگهداشت 

و تولید
گفتنی است طرح نگهداشت و افزایش 
تولید نفت در گستره فعالیت سه شرکت 
تابع شرکت ملی نفت ایران )شرکت ملی 
مناطق نفت خیز جنوب، شرکت نفت فلات 
قاره ایران و شــرکت نفت مناطق مرکزی 
ایران( در محدوده جغرافیایی هفت استان 
کرمانشاه، ایلام، خوزستان، کهگیلویه و بویر 
احمد، بوشــهر، فارس و هرمزگان تعریف 
شده و شامل ۳۳ پروژه )۲۹ پروژه در بخش 
خشکی و چهار پروژه در بخش فراساحل( 
است که نخستین قرارداد آن، مهرماه سال 
۹۷ برای پروژه سیری )میدان های سیوند 
و اسفند( شرکت نفت فلات قاره ایران امضا 
شــد. چندی بعد در بهمن ماه سال ۹۷، ۹ 
قرارداد دیگر این طرح مشتمل بر ۶ بسته 
کاری شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب 
)پروژه های کبود، گچساران خامی، لالی 
آسماری، نرگســی، منصوری آسماری و 
رامشیر( و سه بســته کاری شرکت نفت 
مناطق مرکزی ایــران )پروژه های دانان، 

سعادت آباد و نفت شهر( به امضا رسید.
در ادامه این روند، مردادماه امسال نیز 
۱۳ قرارداد مشــتمل بر ۱۱ قــرارداد به 
کارفرمایی شرکت ملی مناطق نفت خیز 
جنــوب )رامین، منصورآباد، مارون ۲ و ۵، 
زیلایــی، اهــواز ۱ و ۴، مــارون ۱ و ۴، 
سیاهمکان، مارون ۳، مارون ۶، چیلینگر و 
گرنگان و بالارود( و دو قرارداد )میدان های 
فروزان و رسالت( به کارفرمایی شرکت نفت 
فلات قاره ایران با پیمانکاران ایرانی امضا 
شد.امروز نیز با امضای هفت قرارداد دیگر 
به کارفرمایی شرکت ملی مناطق نفت خیز 
جنوب )میدان های بینک، سولابدر، لالی 
بنگســتان، گچســاران ۳ و۴، گلخاری، 
بی بی حکیمه و اهــواز ۲، ۳ و ۵( و امضای 
آخرین بسته قراردادی شرکت نفت فلات 
قاره ایران )میدان رشادت(، تعداد بسته های 
قــراردادی تعیین تکلیف شــده طــرح 
نگهداشت و افزایش تولید نفت شرکت ملی 

نفت ایران به ۳۱ بسته رسید.
بر اساس اعلام شرکت ملی نفت ایران، 
مجمــوع هزینه هــای ســرمایه گذاری 
پیش بینی شــده در طرح نگهداشــت و 
افزایش توان تولید نفت معادل ۶.۲ میلیارد 
 دلار است که با حساب هزینه های تأمین 
مالی و ارقام بازپرداخت در تعهد دولت به 

۷.۲ میلیارد دلار می رسد.

محسن هاشمی رئیس شورای شهر تهران با اشاره به اینکه مدیریت شهری اختیارات کافی برای مقابله با آلودگی هوا ندارد، گفت: فقط می توانیم موضوع آلودگی هوا را پیگیری کنیم و در این زمینه تذکر  دهیم.
 برای گسترش واگن و خطوط مترو پول اوراق مشارکت وجود دارد که اکنون در حساب بانک رفاه است، لذا  باید هر چه سریعتر پول این اوراق محقق شود که حناچی شهردار تهران به ما اعلام کرد این قضیه در 

حال حل شدن است، افتتاح  ایستگاه های جدید مدنظر شهرداری است و امیدواریم با پول اوراق مشارکت هر چه سریعتر این موضوع اجرا شود.
وی به مسأله آلودگی هوا در پایتخت اشاره کرد و گفت: جلسه هم اندیشی با حناچی و بخش زیادی از تذکرات اعضای شورای شهر در صحن مربوط به این موضوع بود. استفاده از حمل و نقل عمومی در کاهش 
آلودگی هوا مؤثر است، البته باید قوانین هوای پاک اجرا شود و کاهش مصرف سوخت هم مدنظر دست اندرکاران قرار گیرد، بیش از یک و نیم ساعت در شورای شهر در زمینه آلودگی هوا مباحثی را مطرح 
کردیم ولی باید توجه داشت که داده های صحیحی در مورد موضوعات مرتبط با آلودگی هوا به دست ما نمی رسد و از طرفی اختیارات کافی برای مقابله با این معضل نداریم. فقط می توانیم در حد تذکر عمل 
کنیم و پیگیری انجام دهیم. همچنین اطلاعات دقیق در مورد مصرف مازوت و نوع گازوئیل و میزان آن به شورای شهر داده نمی شود و بر اساس شاخص هایی که از شرکت کنترل کیفیت هوا داریم اعلام می کنیم 

که هوا چقدر آلوده است و این شرایط مشابه آماری است که در مورد فوتی های کرونا از بهشت زهرا می دادیم./ فارس

شورایشهر
اختیاراتکافی
برایمقابلهبا
آلودگیهواندارد

اصلاح مصرف در بخش خانگی امکان 
خاموشی را از بین می برد

رضا اردکانیان وزیر نیرو با بیان اینکه بخشــی از این 
افزایش مصرف انرژی به سبب باز بودن پنجره ها به تصور 
خروج ویروس کروناســت، گفت: اصلاح مصرف جزئی در 
بخــش خانگی، امکان خاموشــی ها را از بین می برد. رضا 
اردکانیان با بیان اینکه اصل ماجرا اصلاح مصرف بوده و برنامه 
ما در این بخش، بلند مدت است، اما هر زمانی که شروع شود، 
باید استقبال کرد،مصرف بی رویه انرژی در کشور را همانند 
بیماری دانست که خونریزی داخلی دارد و هر چه به او خون 
تزریق می کنیم به جایی نمی رسیم. وی تولید روزانه یک 
هزار میلیون متر مکعب گاز را رقم بزرگی خواند و گفت: قاره 
اروپا که نسبت به قاره ما سردتر است و جمعیتی بیش از هفت 
برابر ما دارد، اما مصرف گاز اروپا حدود دو برابر ماست. مصرف 
گاز ما خیلی بالاست که بخش عمده آن در عرصه خانگی 
است، همه همکاران ما در رسانه ها باید به گونه ای فعالیت 
کنند که تجربه موفق تابستان با هنرمندی به مردم منتقل 
شــود و ما اگر درصد بسیار کمی در بخش خانگی اصلاح 
مصرف کنیم، دچار خاموشی نمی شویم و صنایع ما با وقفه 
مواجه نمی شود، بر اساس قراردادهایی که داریم، صادرات 
برق انجام می دهیم، امــا وزارتخانه های نیرو و نفت همه 
ملاحظه ها را در قراردادها گنجانده اند، مجموع گازی که در 
نیروگاه های برق مصرف می شود اگر صادر شود کمتر از یک 
درصد کل گاز تولیدی کشــور اســت، شرکت ها و بخش 
خصوصی تولید را انجام می دهند و یکی از مهمترین منابع 
ما صادرات کالا و خدمات فنی و مهندسی است و اگر مردم، 
مدیریت گرمایش و برق را از دست دهند شرایطی که ایجاد 
می شــود، روی صادرات و بازارها اثر می گذارد، بر اســاس 
گزارش ها، از اول آبان تا ۱۰ آذر امســال در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشته ۱۵ درصد افزایش مصرف برق رخ داده 
که این موضوع ها باید پیگیری شود؛ بخشی از این افزایش 
مصرف انرژی به ســبب باز بودن پنجره ها به تصور خروج 
ویروس کروناست و باید این موارد به مردم توضیح داده شود.

در وزارت نیرو اکنون به لحاظ شرایط، استفاده از نیروگاه های 
برق آبی را افزایش داده ایم و با همکاری نزدیک با وزارت نفت 
هم ســعی خواهیم کرد کمترین اختلال ایجاد شود؛ ما به 
همین علت تعمیرات نیروگاهی را عقب انداختیم تا فشار 

کمتری به بخش گاز وارد شود.

چین و روسیه دلار امریکا را از 2۵درصد 
تجارت خود حذف کردند

چین و روســیه با هدف دوری از دلار حجم تجارت 
دوجانبه با ارزهای داخلی را تا ۲۵درصد افزایش داده اند. 
آنهــا دلار را نه فقط یــک ابزار مالی بلکــه اهرمی برای 
تأثیرگذاری می دانند. به گزارش خبرگزاری تسنیم به نقل 
از راشا تودی، آندری دنیزوف، سفیر روسیه در چین گفت 
مسکو و پکن سهم پرداخت های خود را با ارزهای داخلی 
تا ۲۵ درصد در ۲۰۲۰ افزایش داده اند، این رقم نسبت به 
۲ درصد ثبت شــده در ۷ سال گذشته بیشتر است. وی با 
اشاره به شرکای چینی خود گفت: »سهم ارزهای ملی در 
تجارت بین ما و چین به طور یکنواخت رو به افزایش و در 
۹ ماه اول ۲۰۲۰ به حدود یک چهارم رســیده است، این 
یک پیشرفت بسیار بزرگ است.« طبق گفته دنیزوف، روند 
تغییر به  ســمت تجارت دوجانبه با ارزهای ملی بســیار 
چالش برانگیز ولی در شرایط ژئوپلیتیکی فعلی بسیار لازم 
است. وی تأکید کرد دو کشــور مجبورند به خاطر فشار 
مداوم بر شرکای تجاری خود به روبل و یوان روی بیاورند. 
دنیزوف اضافه کرد: »چین و روســیه در این زمینه تنها 
نیستند، کشورهای بسیاری قصد جدا شدن از دلار امریکا 
را دارند چون دلار تنها یک ابزار مالی نیست بلکه اهرمی 

برای تأثیرگذاری است.« 
چین و روسیه در اوایل ۲۰۱۹ یک قرارداد بین دولتی 
برای تغییر به سمت اســتفاده از ارزهای ملی در تجارت 
دوجانبه امضا کردند. مسکو و پکن در آن زمان توافق کردند 
پرداخت  با ارزهای داخلی خــود را تا ۵۰ درصد افزایش 
دهند. مجمع توســعه تجارت خارجی چین اعلام کرده 
تجارت دوجانبه بین چین و روسیه تا پایان ۲۰۱۹ بیشتر 

از ۱۰۰ میلیارد دلار بوده است.

خبر

روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزی، ضمن بازدید از گلخانه هیدروپونیک ۳۸۰ تنی در شهرستان بوکان که با حمایت ۳۷ میلیارد 
ریالی بانک کشاورزی و این گلخانه هیدروپونیک روستای قازلیان شهرستان بوکان که در زمینی به مساحت ۹ هزار و ۵۰۰ متر مربع و با ۴۵ میلیارد 

ریال سرمایه امسال به بهره برداری، و زمینه ایجاد اشتغال برای ۲۵ نفر به صورت مستقیم و ۱۵ نفر به صورت غیر مستقیم ایجاد شده است.
شایان ذکر است در این بازید نماینده مردم بوکان در مجلس شورای اسلامی، فرماندار شهرستان بوکان و مدیر شعب بانک کشاورزی آذربایجان 
غربی  ، مدیر عامل بانک کشاورزی را همراهی می کردند. به گزارش روابط عمومی بانک کشاورزی، خدارحمی در ادامه سفر به استان آذربایجان 
غربی ضمن دیدار با حبیب زاده نماینده مردم شهرستان بوکان در مجلس شورای اسلامی و محمد امین زاده فرماندار شهرستان بوکان، مسائل و 

مشکلات بخش کشاورزی این شهرستان را بررسی و راهکارهایی را برای بهبود و حل مشکلات کشاورزان ارائه داد. 

احداثگلخانههیدروپونیک38۰تنیدرشهرستانبوکانباحمایت37میلیاردریالیبانک
طرح پرتودهي گاما شهیدشهریاري از طریق ویدئو کنفرانس و ارتباط با رییس جمهور و با حضور استاندار و مدیران ارشد استانی چهارمحال و بختیاری و مدیر 

استانی این بانک به بهره برداري رسید. 
به گزارش پایگاه اطلاع رساني بانک صنعت و معدن، این طرح با تلاش، همت و حمایت این بانک با هدف پرتودهي موادغذایي و پزشکي با ظرفیت ۷۰ هزارمتر 
مکعب پرتودهي در سال در منطقه ویژه اقتصادي استان چهارمحال و بختیاري با تسهیلات ارزي این بانک به مبلغ ۲ میلیون و ۶۸۰ هزار دلار و تسهیلات 
ریالي به میزان ۵۰ میلیارد ریال و اشــتغالزایي ۶۱ نفر وارد مدار تولید شــد. شرکت شارپرتو ایرانیان موسوم به طرح ملي پرتودهي گاما شهید شهریاري یک 
زیرساخت به شمار مي رود که در حوزه صنایع غذایي و تجهیزات پزشکي با سرمایه اولیه ۱۰۰ میلیون ریال و تولید ۷۰ هزار مترمکعب پرتودهي در سال شروع 
به کار نموده است . این زیرساخت در رعایت استاندارها و پروتکل هاي بهداشتي و حذف مواد شیمیایي در حوزه نگهداري و افزایش ماندگاري موادغذایي ، 

میوه و صیفي جات کاربرد دارد و در حوزه تجهیزات پزشکي نیز در بخش استریل به کار گرفته مي شود.

بهرهبرداریطرحپرتودهیگاماشهیدشهریاریدراستانچهارمحالوبختیاریباتسهیلاتبانکصنعتومعدن

واکنش زنگنه بــه اظهار نظرهای 
استفاده از مازوت به دلیل ناتوانی در 
صادرات عنوان می کنند، برخی افراد 
که از مســئولان هستند می گویند که 
این هــا به این دلیل مــازوت مصرف 
می کنند که توان صــادرات ندارند، 
همین جا اعلام می کنم که اگر ۳۰ میلیون 
لیترمازوت هم بدهند توان صادرات 
داریــم و حتی مدیر بیــن الملل نفت 

تقاضای مازوت برای صادرات دارد

 این طرح با ابتکار مهندس زنگنه در 
دستور کار قرار گرفت؛ شورای اقتصاد 
در ســال ۹۷ آن را تصویب کرد و همان 
ســال قراردادهای مرحله نخست )۱۰ 
قرارداد( امضا شد، قراردادهای مرحله 
دوم )۱۳ قرارداد( مردادماه سال ۹۷ امضا 
شد و امروز نیز مرحله سوم این قراردادها 
)۸ قرارداد( به ارزش ۱.۲ میلیارد دلار و با 
هدف افزایش ۹۵ هزار بشکه ای ظرفیت 

تولید روزانه نفت امضا می شود
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تشکیل کمیته نهضت کاهش قیمت 

تمام شده  در دیوان محاسبات

اولین جلسه شورای حقوقی دیوان محاسبات کشور با 
حضور رئیس کل، دادستان و اعضای شورا برگزار شد. مهرداد 
بذرپاش، رئیس کل دیوان محاسبات کشور در این جلسه با 
تشریح برنامه های تحولی دیوان محاسبات، گفت: الگوی تهیه 
و ارائه گزارش تفریغ بودجه را متحول خواهیم کرد. در ماه های 
اخیر، زمان ارائه گزارش را کاهش دادیم تا اثربخشی گزارش 

تفریغ بیشتر شود. 
وی یکــی از موارد مهم در این زمینه را نهضت کاهش 
قیمت تمام شده کالا و خدمات اعلام و تاکید کرد: کمیته ویژه 
فنی و حقوقی برای بررسی قیمت تمام شده تشکیل شده است 
تا در این زمینه موثرتر و کارآمدتر عمل کنیم. بذرپاش افزود: 
قیمت تمام شده کالا و خدمت در دستگاه ها و شرکت های 
دولتی بالاست که با همین سطح عرضه کالا و خدمات حتما 
می تواند بسیار کمتر از این باشد. رئیس کل دیوان محاسبات 
این اقدام را موجب افزایش بهره وری و صرفه جویی در منابع 
با حفظ سطح خدمت و از مصادیق اقتصاد مقاومتی دانست. 

 کسب رتبه برتر تاثیرگذار بلوغ 
رسانه های دیجیتال توسط بانک سینا

در کنفرانس هوش تجاری ایران که با هدف بررسی 
و بهبود عملکرد ادارات روابط عمومی و بازاریابی صنعت 
بانکداری کشور در بخش رسانه های دیجیتال برگزار شد، 
بانک سینا تندیس و گواهینامه رتبه برتر در فاز تاثیرگذار 
بلوغ رســانه های دیجیتال را از آن خود کرد. ژ به گزارش 
روابط عمومی بانک ســینا، در این رویداد که به بررسی 
کارآمدی روابط عمومی های نظام پولی و مالی در ۶ ماهه 
نخست سال ۹۹ در ۴ فاز رشد، سازمان یافته، تاثیرگذار و 
حرفه ای رسانه های دیجیتال اختصاص داشت، این بانک 
حائز گواهینامه و تندیس رتبه برتر بلوغ هوش تجاری ایران 
در حوزه رســانه دیجیتال اخبار در فــاز تاثیرگذار بلوغ 
رسانه های دیجیتال شــد. این تندیس طی مراسمی با 
حضور عضو هیأت مدیره و قائم مقام بانک ســینا و مدیر 
امور حوزه مدیرعامل و روابط عمومی و مسئولان کنفرانس 

به بانک اهدا شد.
دکتر دانیالی در این مراســم با بیان آنکه در دنیای 
امروز، نگاه به روابط عمومی بسیار متفاوت از گذشته شده 
است، گفت: امروزه روابط عمومی ها از حالت سنتی خارج 
شده و نقشــی مهم در جریان ســازی و جهت دهی به 
سازمان در راســتای تعیین خط مشی ها و راهبردهای 

سازمانی دارند.
وی افزود: اقداماتی که طی یکسال گذشته در حوزه 
روابط عمومی بانک سینا صورت گرفته، بر اساس اصول 
حرفه ای و منطبق بر نگاه علمی و منشاء تحولات بسیار 
خوبی بوده است که امیدواریم این روند با کمک همکاران 
و مدیریت خوب این مجموعه تداوم یابد.شیخ الاسلامی 
مدیر امور حوزه مدیرعامل و روابط عمومی بانک سینا هم 
گفت: قطعا پیشــبرد برنامه ها و پیاده سازی راهبردهای 
روابط عمومــی، بدون حمایت ها و رهنمودهای اعضای 
محتــرم هیات مدیره و مدیرعامل بانک، امکانپذیر نبود. 
امیدوارم با همدلــی و همفکری حاکم بر روابط عمومی 
بانک، در پیاده سازی و اجرای بیش از پیش اهداف و برنامه 
های مدنظر، موفق باشــیم.در ادامــه دکتر افضلی دبیر 
کنفرانس هم گفــت: در این کنفرانــس، ادارات روابط 
عمومی نهادهای پولی کشور در حوزه رسانه های دیجیتال 
شامل وبســایت، اخبار و شبکه های اجتماعی بر اساس 
۳۶۰ داشبورد مدیریتی و ۳۴ شاخص رسانه  ای دیجیتال 
در سامانه هوشمند رتبه بندی، مورد ارزیابی قرار گرفتند 
که بانک سینا موفق به کسب تندیس رتبه برتر بلوغ هوش 
تجــاری ایران در حوزه رســانه دیجیتــال اخبار در فاز 
تاثیرگذار بلوغ رسانه های دیجیتال شد. گفتنی است بانک 
سینا در ماه های اخیر اقدامات قابل توجهی را در راستای 
ارتقای جایگاه و هویت برند بانک از طریق تهیه و انتشار 
اخبار و فراهم ساختن بسترها و ضرورت های توسعه روابط 
عمومی دیجیتال به اجرا رســاند کــه نقش مهمی در 
بازآفرینی و تقویت اعتبار برند بانک سینا در افکار عمومی 

داشته است.

در نشست سران قوا مطرح شد

لزوم کاهش وابستگی بودجه به نفت

 محمدرضا کشاورز مدیرعامل بیمه دی با اعلام اینکه در حال حاضر سرمایه ثبت شده شرکت ۲۵۰ میلیارد تومان است، از برنامه افزایش سرمایه شرکت بیمه دی 
خبر داد و گفت: پیش بینی می شود سرمایه شرکت در مرحله نخست حداقل ۱۰۰ درصد و در فاز بعدی افزایش ۲۰۰ درصدی را از محل تجدید ارزیابی ها و آورده 
نقدی محقق کند.وی دستیابی شرکت به رتبه  یک توانگری مالی با نسبت ۲۰۸ درصد، تبدیل شدن به پربازده ترین شرکت بیمه درصنعت، دستیابی به روند خوب 
فروش، ایجاد  نوآوری ها و ارائه محصولات جدید بیمه ای، کسب رتبه اول از لحاظ بهره روی کل عوامل و... را از جمله موفقیت های مهم شرکت دانست. و درحوزه 
فعالیت اصلی شرکت یعنی بیمه گری، نیز توانستیم در بحث فروش رشد ۷۷ درصدی را محقق کنیم افزود: درحالی در  ۹ ماهه سال ۹۸ میزان فروش شرکت غیراز 

قرارداد درمان ایثارگران، ۴۰۰ میلیارد تومان بوده است  که امسال این رقم به ۷۰۰ میلیارد تومان رسیده که رشدی معادل ۷۷ درصد را تجربه کرده است.

بیمهدی
درمسیر
افزایش
سرمایه

روسای قوای سه گانه و بعد از نشست مشترک که 
به میزبانی دستگاه قضا برگزار شد،  بر لزوم قطع وابستگی 
بودجه به نفت و تامین معیشــت و سلامت مردم تاکید 
کردند. به گزارش اعتبار به نقل ازروابط عمومی ریاست 
جمهوری، حسن روحانی رییس جمهور، سیدابراهیم 
رییسی رییسه قوه قضاییه و محمدباقر قالیباف رییس 
قوه مقننه بعد از نشست مشترک که به میزبانی دستگاه 
قضا برگزار شد،  بر لزوم قطع وابستگی بودجه به نفت و 
تامین معیشــت و مقابله با کرونا و سلامت مردم تاکید 

کردند.
حسن روحانی سلامت، معیشت، بی اثر کردن و لغو 
تحریم های ظالمانه را محورهای گفت و گو این نشست 
ذکر کرد و افزود: در زمینه ســلامت، مردم کار بســیار 
بزرگــی در این مدت انجــام دادند و بــا اجرای دقیق 
پروتکل های بهداشــتی آمار فوتی ها دوباره به دورقمی 
برگشت و برای ما بسیار مهم است که این آمار را پایدار 

نگه داریم.
وی با تاکید بر اینکه مساله سلامت مردم و مقابله با 
کرونا جزو موارد اصلی و مورد توجه ویژه دولت اســت، 
گفت: در فضای مجازی صحبت ها و دغدغه هایی درباره 
واکســن برای مردم بیان می شود. بدون تردید یکی از 
مسائل مهم دولت در این مقطع تامین واکسن مورد نیاز 
مردم اســت. چه ساخت داخلی که اقدام می شود و چه 

خرید از شرکت های مطمئنی که مورد اعتماد صددرصد 
است و دولت می تواند در این زمینه اقدامات لازم را انجام 
دهد. رییس جمهور اضافه کرد: دولت هم در زمینه تهیه 
واکسن از کوواکس درخواست را مطرح و هم پول آن را 
پرداخت کرده است و میلیون ها دوز واکسنی که از این 
طریق خریداری شــده در اختیار مردم قرار می گیرد. از 
منابع دیگر هم دنبال تهیه واکسن هستیم. بنابراین مردم 

در این زمینه اصلا نگرانی نداشته باشند.
همچنین سیدابراهیم رییسی رییس قوه قضاییه 
ضمن ابراز خرســندی از برگزاری جلسات سران قوا و 
امیدبخش دانستن آن گفت: امروز انتظار مردم از قوای 
ســه گانه و همه نهادهای حاکمیتی این اســت که در 
اقدامات خود امید آفرین و گره گشا باشند و دغدغه های 
مردم نسبت به مســائل معیشتی را رفع کنند، هر چه 
اقدامات قوای سه گانه و مجموعه نهادهای حاکمیتی در 
حل مشکلات مردم بیشتر باشد، یاس و ناامیدی کمتر 
می شود. وی با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری 
در ۱۹ دی خاطرنشان کرد: مساله خنثی سازی تحریم ها 
باید مورد توجه قرار گیرد و تلاش همه دستگاه ها با تکیه 
بر شــعار »ما می توانیم« این باشد که به دست توانای 
عزیزانمان مشکلات را حل کنیم. اکنون نیروهای جوان 
انقلابــی، خبــره، توانمند، کارآفرین، ســرمایه گذار و 
مبتکرانی که می توانند در حوزه های مختلف فعال باشند 

و تولیــد را جهش دهند تا موانع تولید رفع شــود، کم 
نداریم.

محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی 
نیز اظهار کرد: برای عدم وابســتگی بودجه به نفت باید 
درآمــد نفــت را در هزینه های جاری خــرج نکنیم و 
رییس جمهوری هم بر این موضوع تاکید کردند. از آنجا 
که باید به سمت کاهش فروش نفت برویم، این بارک الله 
و صد بارک الله دارد که در این مسیر گام می داریم و این 
یکی از محورهای مهم و اساسی در اصلاح ساختار بودجه 

و تورمی است که هر روز در کشور شاهد آن هستیم.
در بودجه این اهداف مشــترک است ولی اختلاف 
سلیقه برای رسیدن به این هدف وجود دارد. برای رفع 
این اختلاف ها مقرر شــد در هفته آینده رییس کمیته 
درآمد و کمیته مصرف بودجه و رییس کمیسیون تلفیق 
در جلسه ای همراه با ستاد اقتصادی دولت شرکت کنند 
 تا اختلاف ســلیقه ها با همکاری و وحدت بیشــتری

 رفع شود.
قالیباف بودجه ۱۴۰۰ را ســند مالی دولت و سند 
 زندگی، معیشتی و سلامتی مردم دانست و اظهار داشت: 
مجلس شورای اسلامی در حوزه تولید و اقتصاد مقاومتی 
اصرار دارد فرمایشات رهبر معظم انقلاب را عملی کند 
و بر همین اساس اخذ مالیات در حوزه تولید در بودجه 

۱۴۰۰ کاهش یافته است.

گفتگو-2

خبر

 افزایش تولید فلزات غیرآهنی طی 2۰ 
 سال گذشته به بیش از 12۰ درصد

وجیه ا... جعفــری معاون وزیر صنعت، معدن و 
تجارت و  رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: اگر واگذاری 
به شــکل درست اتفاق بیفتد، بخش خصوصی می تواند 

این واحدها را توسعه دهد.
روند توسعه در زنجیره فلزات غیرآهنی

وی با اشاره به افزایشی بودن روند توسعه در زنجیره فلزات 
غیرآهنی طی چندسال گذشته گفت: رشد تولید طی ۸ سال 
گذشته در بخش کاتد مس۶۷ درصد، شمش آلومینیوم ۳۷ 
درصد، شمش طلا ۲۰۰ درصد و شمش روی ۳۰ درصد شده 
اســت، در بخش مس، تا سال ۱۴۰۳ حدود ۲ میلیارد و ۴۸۰ 
میلیون دلار طرح در حال اجراست که بخشی از این طرح ها به 
مرحله بهره برداری رسیده است. میزان ظرفیت تولید کنسانتره 
مس در ســال جاری، یک میلیون و ۱۸۰ هزار تن است که در 

سال آینده این رقم به یک میلیون و ۸۰۰ هزار تن می رسد. 
بسترسازی های جدید برای حضور بخش خصوصی

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشــاره به میزان سر مایه 
گذاری انجام شده توسط بخش خصوصی گفت: ایمیدرو و 
شرکت تهیه و تولید مواد معدنی از سال ۹۳ تاکنون ۲.۵ میلیارد 
دلار سرمایه جذب کرده است که بخشی از آنها در حال تکمیل 
است. بسترســازی برای حضور بخش خصوصی از قبل در 
ایمیدرو بوده و در تلاش هستیم این روند را گسترش دهیم و 
شرایط لازم را تسهیل کنیم. به عنوان مثال، با ایجاد شرکت 
سهامی عام پروژه، نقدینگی لازم برای اجرای طرح های شرکت 
های بزرگ را از طریق بورس انجام دهیم. از دیگر اقدامات برای 
توسعه بخش معدن با حضور بخش خصوصی، افزایش سرمایه 
شرکت های معدنی و صنایع معدنی برای حمایت از معادن 
کوچک مد نظر است.حمایت از شرکت های دانش بنیان و 
استفاده از ایده های جدید برای تدوین راه جدید جهت رسیدن 

به فعالیت های جدید جزو برنامه های ایمیدرو است.
وضعیت طرح های جامع فلزات غیرآهنی

وی  با اشاره به تدوین طرح های جامع فلزات در ایمیدرو 
گفت: در حال حاضر طرح جامع سرب وروی تقریبا به اتمام 
رسیده است.همچنین طرح جامع مس در حال اجراست. 
تدوین طرح جامع طلا آغاز شده و طرح جامع زغال سنگ به 
اتمام رسیده و در حال اجراست.این طرح های جامع، معیار 
اجرایی برای صنایع است و کمک می کند تا بخش خصوصی 
به عنوان بخش اثرگذار در توسعه بخش معدن و صایع معدنی 
 به نحو مطلوب فعالیت کند، به دنبال توسعه حوزه های حوزه   
غیر آهنی در کنار های آهنی هستیم و  حوزه معدن و صنایع 

معدنی اعم از آهنی و غیر آهنی گسترده است.

هادی خانی معاون فناوری سازمان امور مالیاتی کشور با بیان اینکه لیست اطلاعات خانه های خالی ناقص است، گفت: در صورت تکمیل اطلاعات اخذ مالیات از 
خانه های خالی از دو هفته دیگر شروع می شود. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی سازمان امور مالیاتی، وی درباره روند بررسی فهرست ارائه شده از سوی وزارت راه 
و شهرسازی از خانه های خالی برای آغاز اخذ مالیات اظهار داشت: بحث ارسال پیامک و احراز خالی بودن خانه ها برعهده سازمان امور مالیاتی نیست و این اقدامات باید 
توسط وزارت راه و شهرسازی انجام شود. از سازمان امور مالیاتی صرفاً لیست اسامی افراد و اطلاعات ملک آنها را برابر توافقی که با وزارت راه و شهرسازی داریم، دریافت 
می کنیم و بدون اینکه دخالتی در احراز خالی بودن خانه ها داشته باشیم، مطالبه مالیات را انجام می دهیم. وی با بیان اینکه برابر قانون مقام احراز خالی بودن خانه ها و 
تشخیص آن وزارت راه و شهرسازی است، ادامه داد: به طور مستمر جلساتی با وزارت راه و شهرسازی درباره رسمیت پیدا کردن لیست خانه های خالی برگزار می کنیم. 

در این اطلاعات نواقصی وجود دارد و سازمان امور مالیاتی اطلاعاتی را بویژه اطلاعاتی مانند سال ساخت و مدت زمان خالی بودن خانه را درخواست کرده است.

سیدمحمدرضا میرتاج الدینی نایب رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس گفت: طرح “درصدی از منابع مالیات خانه های خالی 
در اختیار سازمان شهرداری ها قرار گیرد” در جلسه امروز بررسی شد.    طرح “درصدی از منابع مالیات خانه های خالی در اختیار سازمان شهرداری 
ها قرار گیرد” در جلســه امروز با حضور مســئولان مربوطه مورد بحث و بررسی قرار گرفت. براساس این طرح پیشنهاد شده بود که ۵۰ درصد از 
منابع درآمدی به حساب شهرداری ها و مابقی به حساب خزانه واریز شود که این طرح با یک اصلاحیه در کمیسیون  مقرر شد، بعد از دریافت نظر 
دستگاه های تخصصی، گزارش آن به صحن علنی ارائه شود.براساس مصوبه امروز این کمیسیون، ۵۰ درصد از درآمد حاصل از  مالیات خانه های 
خالی به حساب درآمد عمومی نزد خزانه داری کل کشور  و ۵۰ درصد باقی مانده هم به حساب شهرداری ها شهرهای محل اخذ مالیات واریز شود 

تا برای انجام بازآفرینی شهری، صرف احیای بهسازی، نوسازی و مقاوم سازی و بازآفرین مناطق شهری صرف شود.

آغازاجرایاخذمالیاتازمالکانخانههایخالیازسکنهبزودی طرحواریز5۰درصدازمالیاتخانههایخالیبهحسابشهرداریهابررسیشد

تساوی تماشایی ، بدون تماشاچی
بـازی شهـرآورد تمام شد اما قطعا 
در ذهن ها باقی می ماند. کیفیت بازی 
عالی بود. طرفــداران از دقیقه یک تا 
پایــان وقت های تلف  شــده، هیجان 
داشتند و هیجان. این همان چیزی بود 
فوتبــال  ران  طرفــدا کــه 

می خواستندفوتبال زیبا و پرگل.
نیمه اول

اول  دقیقــه   ۲۵ بدون شــک، 
شــهرآورد روز گذشــته، یکــی از 
جذاب ترین دقایق شروع دربی در تاریخ 
بود. اســتقلال کار را با اشــتباه کمال 
کامیابی نیا و گلزنی ارســلان مطهری 
آغاز کرد. همه تصــور کردند محمود 
فکری به ســبک و ســیاق بازی های 
گذشــته بــا گلزنی  تیمــش را عقب 
می کشــد ولی انگار حتــی فکری هم 
عوض شده بود. او چند بار لب خط رفت 
و فریاد زد: »جلو بکشید.« استقلال در 

یکــی از حملات خــود نزدیک بود به 
پنالتی هم برســد. در صحنه ای ضربه 
نادری مدافع این تیم به دســت مدافع 
قرمزهــا در محوطه جریمــه خورد. 
استقلالی ها اعتقاد داشتند پنالتی شده 
ولی اکثر کارشناسان به صورت آنلاین 
از این گفتند که تصمیم داور درســت 
بود. در ۲۵ دقیقه اول قطعا طرفداران 
پای تلویزیون، نتوانســتند بنشینند و 
مدام خیز برمی داشــتند. پرسپولیس 
بعد از گلی که خورد جلو کشــید. چند 
بار دروازه اســتقلال را تهدید کرد که 
بی شک مهمترین آنها دو شوت احمد 
نوراللهی بود. اســتقلال هم کم و بیش 
روی ضــد حملات، خطرنــاک ظاهر 
می شد. در اواسط نیمه فکری به خاطر 
خطــای ســیدجلال روی ارســلان 
مطهری فریاد زد کــه داور کارت زرد 
بدهد.  کرمانشــاهی این کار را نکرد تا 
اعتراض سرمربی اســتقلال جدی تر 

شــود و یــک کارت بگیــرد. اعتراض 
استقلالی ها روی صحنه خطای کمال 
روی مهدی پــور هم ادامه داشــت، به 
شکلی که یحیی واکنش نشان داد و از 
داور چهارم خواســت نیمکت آبی ها را 
آرام کنــد.  نیمه اول بــا وجود آن که 
پربرخــورد بــود و موقعیت هایی هم 
داشــت، در نهایت با همان یک گل به 

پایان رسید.
نیمه دوم

محمود فکــری با تعویض خود در 
ابتــدای نیمه دوم کاری کرد که گره از 
کار یحیی گل محمدی و تیمش باز شود. 
شــیخ دیاباته ناآماده وارد زمین شد تا 
ارسلان مطهری به پست وینگر راست 
برود. با رفتن او به آن جناح، وریا غفوری 
به عقب رفت تا جای موسوی را بگیرد 
که از زمین بیرون رفته بود. با این تغییر 
در ترکیب، عملا اســتقلال فکری فلج 
شــد. ارسلان مطهری یک نیمه گیج و 

گنگ بــود. شــیخ دیاباته کــه اصلا 
نمی دانســت باید چه کند چون آماده 
نبود. وریا غفوری هم که در نیمه اول به 
عنوان وینگر راست عالی بازی کرده بود، 
در پســت دفاع چپ تبدیل به مهره  ای 
ضعیف و ناکارآمد شد. قرمزها که با یک 
استقلال گنگ روبه رو شدند خیلی زود 
با حرکــت فوق العاده عبــدی به گل 
رسیدند. در آن صحنه غلامی و نادری 
قاطی کردند و با یک اســتپ عبدی جا 
ماندند تا فوروارد قرمزها به راحت دروازه 
را باز کند. در ادامه نوراللهی دو موقعیت 
عالی را گل نکرد ولی امیری به اندازه او 
موقعیت خراب کن نبود و گل دوم را زد. 
استقلال تا دقیقه ۹۲ واقعا ضعیف بازی 
کرد. بد بود و بی برنامه اما در نهایت روی 
استعداد ناب قائدی توانست گل دوم را 
بزند و نبازد. بی شک حالا فکری مدیون 
قائدی است؛بازیکنی که در زمین مثل 

جادوگر می ماند.

یکی از جذاب ترین شهرآوردهای سال های اخیر با تساوی 2 بر 2 به پایان رسید
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 سرمایه شرکت بیمه رازی ۵۰درصد افزایش یافت.سرمایه 
این شرکت از محل مطالبات حال شده و آورده نقدی از ۲ هزار 
میلیارد ریال به ۳ هزار میلیارد ریال رسید. هیات مدیره شرکت 
با استناد به مصوبه مجمع عمومی فوق العاده و پس از اخذ مجوز 
از سازمان بورس اوراق بهادار و بیمه مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران نسبت به عملی کردن آن اقدام کرده و در همین راستا در  
۶ دی  افزایش ســرمایه در اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری به ثبت نهایی رسید. یادآور می شود افزایش سرمایه 
۵۰ درصدی بیمه رازی در راستای ارتقای نسبت توانگری و 

افزایش سهم نگهداری صورت گرفته است.

افزایش توانگری مالی بیمه معلم در پی 
تحقق افزایش سرمایه

با ثبت افزایش سرمایه ۱۸۰ درصدی، سرمایه شرکت 
بیمه معلم ۴۲۰۰ میلیاردی شد که با انجام این مهم شرایط 
جهت افزایش سطح توانگری مالی شرکت بیمه معلم فراهم 
آمد.بــه گزارش روابط عمومی بیمه معلم، در پی اخذ مجوز 
رســمی از بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران و سازمان 
بورس اوراق بهادار، افزایش سرمایه شرکت بیمه معلم به ۴۲۰۰ 
میلیارد ریال ) ۱۸۰ درصــد( از محل مازاد تجدید ارزیابی 
دارایی ها به ثبت رسید. افزایش ۱۸۰ درصدی سرمایه بیمه 
معلم بدون شک، ارتقاء سطح توانگری مالی بیمه معلم را به 

دنبال دارد.

سرمایه بیمه رازی ۳هزار میلیاردی شد

مهراله رخشانی مهر، رئیس  سازمان 
توســعه، تجهیز و نوسازی مدارس کشور 
گفت: در چهار سال اخیر بیش از ۵۰ درصد 
مدارس کشور با مشارکت خیران و دولت 
ساخته شده اســت،  از سال ۷۷ که بنیاد 
جامع خیران مدرسه ساز در کشور شکل 
گرفت تاکنون ســاخت حدود ۳۰ درصد 
مدارس توسط خیران صورت گرفته است، 
در ســال ۸۲ حــدود ۷۰ درصد مدارس 
کشــور تخریبی بوده و نیاز به بازسازی و 
مقام ســازی داشت که اکنون این رقم به 
۱۹و نیم درصد کاهش یافته اما قابل قبول 
نیست و باید برای برچیده شدن آن تلاش 

کنیم، در پروژه های مشارکتی با خیران نیز 
طبق قانــون بودجه  ای اگــر ۳۰ درصد 
مدارس در مناطق روستایی و ۵۰ درصد 
مدارس در مناطق شهری را خیران بسازند 
و به هر دلیلی آن را ادامه ندهند، دولت باید 
آن را تکمیل کرده و بنام خیرمدرسه ساز 
نامگذاری کند، سال ۹۶ ردیف پروژه های 
مشارکتی با خیران ۲ هزار میلیارد ریال با 
تخصیــص صفر درصد بــوده که تا پایان 
همان ســال ۱۰۰درصد آن را به صورت 
نقدی جذب و بین پروژه های کشور توزیع 
کردیم، در سال ۹۷ حدود چهار هزار و ۶۵۰ 
میلیارد ریال، سال ۹۸ حدود هشت هزار 

و ۷۰۰ هزار ریال و درسالجاری نیز ۲۳هزار 
و ۵۰۰ میلیارد ریال اعتبار برای ســاخت 
پروژه ها تخصیص کامل گرفته شده و بین 
استان های کشور توزیع کردیم. رخشانی 
مهر ادامه داد: سهم هرمزگان از اعتبارات 
مصوب امسال ۷۰۰میلیارد ریال بوده که 
البتــه در ۲هفتــه اخیر به این اســتان 
اختصاص یافته اما هنوز بین پروژه ها توزیع 
نشده است. وی از مدیرکل نوسازی مدارس 
هرمزگان خواســت که پروژه های حوزه 
انتخابیه غرب را ویژه ببینند به دلیل اینکه 
خیران مدرسه ساز درخصوص معماری 
این پروژه ها تلاش زیادی از خود نشــان 

داده اند. وی همچنین خواستار شد: هر چه 
پروژه نیمه تمام آموزشــی در حوزه غرب 
هرمزگان اســت که دولت ســهم خود را 
پرداخت نکرده از محل بودجه سال جاری 

تامین اعتبار شود.

۵۰ درصد از مدارس کشور با مشارکت خیران و دولت ساخته شده است
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گفتگو-2
امکان مراجعه کارکنان وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی به شورای حل اختلاف 

فرهنگ، هنر و رسانه

مهدی محمدی مشاور وزیر و مدیرکل حوزه وزارتی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی از امکان مراجعه کارکنان این وزارتخانه 
و همچنین خانواده های آنها به شورای حل اختلاف فرهنگ، هنر 
و رسانه برای انجام امور قضایی خبر داد. وی در گفت وگو با مرکز 
روابط عمومی این وزارتخانه در این باره گفت: باتوجه به عملکرد 
موفق شورای حل اختلاف اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه تلاش 
کردیم شرایطی را فراهم کنیم تا کارکنان وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی و خانواده های آنها نیز در صورتی که دچار مشکلات 
قضایی شوند با مراجعه به این شورا مشکلات آنها مرتفع شود.  این 
مجتمع رسیدگی به اختلافات اهالی فرهنگ، هنر و رسانه پیش 
از مراجعه به دستگاه قضا را بر عهده دارد. از این رو به نظر می رسد 
این فرصت مناسبی است تا اگر کارکنان وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی نیز با مشکلات قضایی مواجه هستند با مراجعه به این 
شورا بتوانند به سهولت کار خود را به پیش ببرند،  این شعبه از 
شــورای حل اختلاف سال گذشته رســما افتتاح شده است. 
خوشبختانه حضور اهالی فرهنگ، هنر و رسانه در حل اختلافات 
و در عین حال حفظ کرامت این اقشار جامعه تاثیرگذار بوده است،  
مشاور وزیر و دبیر هیات رسیدگی به امور مراکز فرهنگی افزود: 
در مجتمع شورای حل اختلاف فرهنگ، هنر و رسانه، پرونده های 
اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه ارجاع می شود و افراد دیگر مانند 
خانواده های هنرمندان و اصحاب رسانه  نیز می توانند پرونده های 
خود را در این مجتمع، قبل از حضور در مراجع قضایی مطرح 
کنند.  گفتنی است، مجتمع شماره ۳۵ شورای حل اختلاف 
تهران )ویژه فرهنگ، هنر و رســانه( ۱۵ مرداد ۱۳۹۸ با حضور 
سیدعباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، اسماعیلی 
سخنگوی قوه قضاییه و حجت الاسلام مظفری رییس شوراهای 

حل اختلاف کل کشور افتتاح شد.

خبر
خط شکنی نسل جدید فناوری های 

نوظهور در بازار پول و سرمایه

کورش پرویزیان مدیر عامل بانک پارســیان 
رییس کانون بانک ها و موسسات اعتباری خصوصی  
گفت: به گفته وی  در ایران به واسطه تحریم های ظالمانه 
و جنگ اقتصادی، امکان دسترسی آسان و متعادل برای 
فعالین حوزه پولی و مالی به بازارها بین المللی وجود ندارد. 
بدون شک در چنین شرایطی استفاده از تکنولوژی جدید 
نظــام مالی می تواند به عنوان خط شــکن عمل کند. اما 
متاسفانه ساختارهای مرسوم و مقررات متفاوتی که در این 
حوزه اعمال می شود کمتر به نهادهای اصلی اجازه ورود 
به این چرخه را می دهند . تنها راه باقی مانده در این شرایط 
تقویت فین تک  ها در عرصه مالی و کمک آنها برای مقابله 
با کمبودها و محدودیت اعمال شده از بیرون است ، سیاست 
گذاران بازار پول و سرمایه به خوبی به اهمیت این مساله 
اشراف داشته و در تلاش هستند که محدودیت بیرونی را 
به نوعی جبران کنند . با این وجود برای بروز و ظهور فعالین 
فیــن تک ها راه طولانی را در پیــش داریم، در بانکداری 
خصوصی و حتی بانکداری دولتی سرمایه گذاری نسبتا 
خوبی در حال انجام است. به طوری که در حوزه پرداخت 
تقریبا از ظرفیت های بومی بسیار خوبی استفاده می شود 
و تقریبا کمبودی در آن وجود ندارد . البته در برخی از حوزه 
هــا و چرخه های مهم نظام پولــی و مالی کارهای نکرده 
بسیاری وجود دارد و باید برای پیشبرد سریع تر آنها باید 
فعالیت بیشتری کرد، مقررات موجود در این بخش نیازمند 
یک بازنگری دقیق اســت تا ظرفیت های فین تک ها در 
نظام مالی و بازار ســرمایه شکل گیرد. به عنوان مثال در 
قوانین و تصمیم ســازی های مربوط به حوزه رمز ارز ها 
نیازمند تغییراتی است و بهتر است کمی از سخت گیری هایی 

که در این حوزه وجود دارد را تعدیل کنیم .

 بازنشستگان مخابرات بخشی از مطالبات خود را
 پیش از شب عید دریافت می کنند

علــی نیک زادثمریــن نایب رئیس 
مجلس شورای اسلامی در تشریح نشست 
خود با مسئولان وزارت ارتباطات و شرکت 
مخابــرات برای حل مشــکل کارگزاران 
روستایی و بازنشستگان این شرکت گفت: 
با همراهی مجلس بخشی عمده مشکلات 
کارگزاران روستایی و بازنشستگان شرکت 

مخابرات حل می شود.
 وی در گفت وگو با خانه ملت در تشریح 
نشست ســه ســاعته با مدیران شرکت 
مخابــرات برای حل مشــکل کارگزاران 
روستایی و بازنشســتگان، در مجلس و با 
حضور مدیرعامل شرکت مخابرات، معاون 
وزیر ارتباطات، معاون وزیر کار و نمایندگان 
قشر بازنشسته شرکت مخابرات و کارگزاران 
روســتایی این شــرکت، گفت: مقرر شد 
مطالبات کارگزاران روستایی از ۱۷ شهریور 
سال ۹۹ به قبل با گروه شغلی ۲ و ۳ پرداخت 
شــود و از آن به بعد نیز با حکمیت وزارت 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی در قالب گروه 
شــغلی ۶ تا ۹ پرداخت شود.  البته تفاوتی 
میان آنها وجود دارد که برخی از این افراد با 
شکایت توانستند مزایای گروه شغلی ۶ را 

دریافت کنند که به موضوع بقیه این افراد 
در جلســه آتــی رســیدگی می شــود. 
بازنشســتگان مخابرات طبق آیین نامه 
رفاهی مطالبات خود را از سال ۹۷ دریافت 
می کنند برای حل مشکل بازنشستگان نیز 
مقرر شد طبق آیین نامه رفاهی مصوب از 
ســال ۹۷ به بعد مطابق دســتورالعمل 
مطالبات خود را دریافت کنند و از سال ۹۲ 
تا آخر سال ۹۶ نیز که مطالبات آنها مبلغی 
بالغ بر هزار و ۲۲۷ میلیارد تومان بوده که 

۲۰۰ میلیارد آن تا کنون پرداخت شده و 
الباقی آن که قرار بود طی ۵ سال پرداخت 
شود امروز توافق شد تا سال ۱۴۰۱ پرداخت 
شود که البته بخشی از آن نیز تا پیش از شب 
عید به بازنشســتگان پرداخت می شود.  
پیگیری موضوع مطالبات بازنشســتگان 
پیش از سال ۹۲ نیز مراعی ماند که به آن 
رســیدگی می شود. حل مشکل دفترچه 
بیمه خدمات درمانی بازنشستگان مخابرات 
که به دلیل آســیب پذیری این قشر، نیاز 

ضــروری بود ظرف مدت یک ماه از طریق 
پرداخت بدهی بیمارستان ها و آزمایشگاه 
ها حل خواهد شد. اعتبار راه اندازی شبکه 
ملی اطلاعات با همکاری وزارت ارتباطات 
و شــرکت مخابــرات بــه زودی تأمین 
می شودشبکه ملی اطلاعات بالغ بر ۶ هزار 
میلیارد تومان اعتبار می خواهد که مقرر 
شــد وزیر ارتباطات با همکاری شــرکت 
مخابــرات به صورت ۲۵ درصد از ســوی 
وزارت و ۷۵ درصد از سوی شرکت، تأمین 
کــرده و کار پیش رود کــه امیدواریم این 
شــبکه که گویا به بنا به گزارش وزیر ۸۰ 
درصد پیشرفت داشته است به صد در صد 
برســد. به گزارش خانه ملت، این جلسه، 
پنجمین نشست مشــترک نایب رئیس 
مجلــس با مســئولان وزارت ارتباطات و 
شرکت مخابرات برای حل مشکل کارگزاران 
روســتایی مخابرات و بازنشستگان این 
شــرکت بوده اســت. گفتنی است سید 
محســن دهنوی نایب رئیس کمیسیون 
تلفیق بودجه، هاجر چنارانی و احســان 
ارکانی نمایندگان نیشابور و فیروزه نیز در 

این جلسه حضور داشتند.

 مدیرکل ارتباطات همراه اول از شروع برنامه ۵G همراه اول خبر داد و اعلام کرد طبق برنامه امسال پایلوت انجام شده و به زودی بالا می آید.شبکه های ۵G نه تنها حجم دیتا روی شبکه ها 
را چندصد برابر می کنند، بلکه سرعت انتقال دیتاها را نیز بسیار زیاد می کنند و تاخیر آن کمتر از یک میلی ثانیه خواهد بود، درحالی که تاخیر در ۴G برابر ۲۵ تا ۴۰ میلی ثانیه است. استانداردهای 
۵G هم چنین امکان استفاده از طیف پهن ۳۰ تا ۳۰۰ گیگاهرتز را در اختیار می گذارد. سازمان GSMA یا سیستم جهانی برای ارتباطات تلفن همراه در گزارش خود، تعداد اتصالات ۵G را تا سال 
۲۰۲۵ حدود ۴/ ۱ میلیارد در کل جهان پیش بینی کرده است.محمدجواد آذری جهرمی، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات سال گذشته درباره اینترنت نسل پنج  گفته بود مقدمات پیاده سازی 
۵G در ایران انجام شده است و از اجرایی کردن اولین نسخه ۵G و ارائه خدمات اینترنت نسل پنج، به عنوان یک مطالبه جدی و نیازمندی کسب وکارها در کشور خبر داده بود.به این ترتیب 
اول مردادماه سال جاری، نخستین سایت ۵G ایران، با همکاری وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، در محل پژوهشگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات، واقع در خیابان کارگر شمالی تهران 
راه اندازی شد.در راستای راه اندازی سایت های ۵G در ایران، سید یاسر رایگانی، مدیرکل ارتباطات همراه اول در توییتر نوشت: برنامه ۵G همراه اول با قدرت شروع شده، طبق برنامه 
امسال پایلوت انجام شده و به زودی بالا می آید. ساختمان همراه اول و چهار نقطه دیگر هم کاندیدا شده اند. برج میلاد، وزارت ارتباطات، باغ کتاب و دانشگاه تهران یا شهید بهشتی./ایسنا 

آغازبرنامه
نسلپنجم
ارتباطاتسیار
همراهاول

فریدون عباسی رئیس کمیسیون انرژی مجلس گفت: طبق قوانین زمانی که بازرسان آژانس، بخواهند وارد 
کشورمان شود باید به آن ها ویزا داده شود؛ درصورتی که از ورودشان ممانعت به عمل آوریم از بازرسی های سرزده 
جلوگیری می شود.وی  در گفت وگو با خانه ملت، به اظهارات پمپئو مبنی بر اینکه »اخراج بازرسان آژانس در صورت 
لغو نشدن تحریم ها تهدیدی فراتر از نقض برجام است«، اظهار کرد: دولت به سبب اینکه تحریم ها را لغو کند راهبردی 
را در پیش گرفت که پذیرش پروتکل الحاقی بود، اما غربی ها در همین حال نیز هیچ کدام از تحریم های اعمال شده 
علیه کشورمان را برنداشتند؛ برای اینکه کشورهای عضو برجام وادار به انجام تعهدات خود شوند، مجلس شورای اسلامی 
توقف پروتکل الحاقی را مصوب کرد که دولت باید آن را عملیاتی کند.اگر تا اسفند ماه سال جاری غربی ها به تعهدات 
خود عمل نکنند، از بازرسی های آژانس ممانعت می کنیم، که این مورد نیز از حقوق  ایران محسوب می شود؛ چرا که 
آن ها موضوعات هسته ای کشور را زیر سوال برده اند، پس نباید وقتی کسانی که چنین اقداماتی را انجام می دهند، 
تکالیف بیش از حدشان را بپذیریم و بایستی بازرسی ها متوقف شود، هیچ وقت بازرسان آژانس را اخراج نمی کنیم، بلکه 

آنها را به کشور راه نمی دهیم؛ طبق قوانین زمانی که بازرسی، بخواهد وارد کشورمان شود باید به وی ویزا داده شود.

فریدون عباسی
هیچگاهبازرسانآژانسرا
اخراجنمیکنیم،بلکهآنها
رابهکشورراهنمیدهیم

دکتر بهزاد شیری، نائب رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل پست بانک ایران به همراه اعضای هیأت مدیره نشست 
مشترکی را با حمیدرضا رضوانی پور، رئیس مرکز بازرسی، نظارت مدیریتی و پاسخ گوئی به شکایات وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات و همراهان وی با هدف بررسی عملکرد این بانک در زمینه بازرسی و پاسخ گویی به شکایات در ۲۲ دی ماه 
برگزار کردند.  به گزارش روابط عمومی پست بانک ایران، در این نشست، کنترل و نظارت از ارکان مهم مدیریت در نظام 
اداری و شبکه بانکی کشور بوده و با توجه به ضرورت بهبود سلامت اداری، اهمیت امانت داری، نهادینه کردن پاسخ گوئی 
شایسته به خواسته های مشتریان، اجرای برنامه ها و فعالیت های بازرسی و نظارت مطابق با فرآیندها و الگوهای پذیرفته شده 
ضروری می نماید    وکسب برترین رتبه از نظر شفافیت عملکرد توسط پست بانک ایران در میان بانک های دولتی، کنترل، 
دیده بانی و پایش مستمر فعالیت ها، برنامه های عملیاتی و انضباط مالی، خوشبختانه صورت های مالی بانک شفاف و 
مطلوب است. حمیدرضا رضوانی پور ضمن قدردانی از فعالیت های پست بانک ایران در زمینه های مختلف به ویژه در حوزه 
نظارت و بازرسی و صیانت از حقوق شهروندی، بر تلاش دوچندان در راستای اقدامات پیشگیرانه و بازدارنده برای حفظ 

حقوق همه ذینفعان اعم از مشتریان، سهامداران، کارکنان و کارگزاران باجه های بانکی روستایی تأکید کرد.

حرکتدرراستایافزایش
سهماشتغال
وتوسعهکشور

بهزاد شیری

وجیه اله جعفــری معاون وزیر صمت و 
رییس هیات عامل ایمیدرو در سومین همایش 
و نمایشگاه چشم انداز صنایع فلزات غیرآهنی 
ایران و فناوری های وابسته گفت: اهمیت بخش 
معــدن و اهمیت آن بر اســاس آمارها کاملا 
مشخص اســت. باید کارها در بخش معدن و 
صنایع معدنی را به درستی به پیش برد. به گفته 
وی، افزایش صادرات در بخش معدن و صنایع 
معدنی وجود داشته و سال گذشته ۸.۵میلیارد 

دلار صادرات داشتیم . بخش صنایع غیر فلزی 
در سال های گذشته نقش مهمی در زنجیره 
تولید صنایع معدنی داشته است. طرح جامع 
فولاد بازنگری شــد و در بخش های مختلف 
تکمیل زنجیره را به دنبال داشت. بخش اکتشاف 
برای رسیدن به اهداف چشم انداز بسیار مهم 
اســت که ایمیدرو در این زمینه فعالیت های 
گسترده ای در دوره های مختلف انجام داده و 
بیش از ۷۵۹ آنومالی شناخته شده که می تواند 

زنجیره بخش معدن را تکمیل کند. موضوع 
حبس معادن برای جلوگیری از بدون استفاده 
ماندن معادن است تا با استفاده از ذخایر معدنی 
موجود در آنها سرمایه گذاران بتوانند این دسته 
از معادن را به سمت تولید و فرآوری ببرند. یکی 
از موارد مطرح شده در احیای معادن این بود که 
اکتشاف در محدوده های واگذار شده به درستی 
انجام نشده و در برخی موارد صرفه اقتصادی 
برای فرآوری ندارد. در حال حاضر شرکت مس، 

فولادمبارکه و شرکت های سنگ آهنی برای 
این طرح آماده هستند. همچنین فعال سازی 
واحدهای کوچک در دستور کار است، بخش 
خصوصی می تواند این کار را انجام دهد سال 
گذشته رشد تولید در تمامی فلزات غیرآهنی 
داشــتیم. ســال آینده ذخایر معدنــی را در 
اســتان های محــروم افزایــش داده و حتی 
کارخانه های فراوری ایجاد خواهیم کرد. افزایش 
سرمایه صندوق بیمه معدن، تقویت شرکت های 
دانش بنیان و تامین نقدینگی شرکت ها از طریق 

بورس از دیگر اقدامات ایمیدرو است.

افزایش سهم صادرات صنایع معدنی

دکتر برات کریمی، مدیرعامل بانک دی، در ســومین نشست شورای هماهنگی حراست بانک های 
خصوصی کشور، نهاد حراست را مایه قوت قلب مدیران و ضامن سلامت اخلاقی سازمان دانست. به گزارش 
روابط عمومی بانک دی، در سومین نشست شورای هماهنگی حراست بانک های خصوصی کشور که با هدف 
آسیب شناسی چالش های پیش روی واحدهای حراست در نظام بانکی و به میزبانی بانک دی برگزار شد، دکتر 
برات کریمی بر اهمیت جایگاه حراست در راهبری اخلاقی سازمان تاکید کرد. بر اساس این گزارش، در این 
نشست که با حضور نماینده حراست کل کشور، مسئولین ارشد حراست بانک مرکزی و ۱۲ بانک خصوصی 
و موسسه مالی کشور برگزار شد، کریمی با اشاره به نقش حراست در حفاظت اخلاقی و فیزیکی سازمان گفت: 
وظیفه اصلی حراست، صیانت از سلامت سازمان است و هر سازمانی برای نیل به اهداف، حفظ سلامت و 
پیشگیری از تخلفات، نیازمند سیستمی با ضریب دقت زیاد است که از نفوذ تهدیدها به داخل سیستم جلوگیری 
کند و با تشخیص و شناخت تهدیدهای درونی، زمینه های اقدامات پیشگیرانه، علاج به موقع و سلامت سازمان 

را فراهم سازد. وی حراست را مشاور امین سازمان و مایه قوت قلب مدیران ارشد دانست.

هنرحراست
راهبریاخلاقی
سازماناست

برات کریمی

سالن همایش های بانک مسکن مزین به نام سپهبد قاسم سلیمانی رسما افتتاح شد و مورد بهره برداری قرار گرفت. 
به گزارش خبرنگار بانک مسکن  هیبنا، همزمان با هشتاد و دومین سالگرد تاسیس بانک مسکن و جلسه هم اندیشی مدیر 
عامل، معاونان مدیرعامل و مدیران شعب منطقه شرق، سالن همایش های جدید بانک رسما به بهره برداری رسید. این 
سالن به عنوان شهید سردار سلیمانی مزین شده است و با حضور مدیرعامل و اعضای هیأت مدیره افتتاح شد. بعد از شروع 
بخش اول همایش، دکتر شایان مدیرعامل بانک مسکن از بخش های مختلف این سالن و همچنین محوطه آن بازدید 
کرد. در این بازدید، مسعود ایزدی مدیر امور روابط عمومی و حوزه مدیریت و همچنین مهدی احمدی رئیس اداره کل 
روابط عمومی مدیرعامل بانک را همراهی کردند و توضیحاتی در خصوص بخش های مختلف ارائه دادند.سیستم صوتی 
یکپارچه، چینش صندلی های سالن بر اساس استانداردهای روز، برخوردی از راهروی تشریفات، استفاده از مصالح نسوز 
 و بکارگیری اســتانداردهای ســاخت در بخش های مختلف مهمترین ویژگی های این سالن هستند.سالن جدید 
همایش های بانک مسکن همچنین دارای یک سالن اصلی، لابی، سالن اجتماعات، نورگیری مرکزی است که عملیات 
بازسازی آن از بهمن ماه سال گذشته آغاز شد و امروز در شهادت سپهبد قاسم سلیمانی رسما مورد بهره برداری قرار گرفت.

سالنهمایشهایجدیدبانک
مسکنمزینبهنامسپهبد
قاسمسلیمانیافتتاحشد

بانک مسکن

بانک سامان باهدف حفظ و تأمین امنیت غذایی کشور، محصولات ویژه ای را برای شرکت های فعال 
در صنعت غذای کشور ارائه می دهد. به گزارش سامان رسانه، صنایع غذایی در طول دو دهه گذشته به یکی 
از مهم ترین صنایع کشور تبدیل شده و با توجه به امکانات موجود، مواد اولیه مناسب و ظرفیت های فناوری، 
از پتانسیل بسیار بالایی برای رشد برخوردار است. در کنار این اهمیت حفظ و تأمین امنیت غذایی کشور 
بانک سامان را بر آن داشته تا از طریق اختصاص تیم بانکداری متخصص در این صنعت، خدمات و محصولاتی 
نو در حوزه های گوناگون ازجمله تأمین مالی و پرداخت های بین المللی در اختیار فعالان این صنعت قرار 
دهد.در کنار این موضوع، بانک سامان با خدمت رسانی سریع تر از دیگر رقبا توانسته اعتماد مشتریان را جلب 
کند و از طریق همکاری با فعالان بزرگ این صنعت، تجربه گران بهایی را برای ارائه خدمات بانکی و مالی 
بیاموزد. لازم به ذکر است که مشتریان ما در این صنعت در حوزه هایی از قبیل لبنیات، شیرینی و شکلات، 
محصولات دامی و نوشیدنی فعالیت دارند.بر این اساس، بانک سامان خدمات خود را برای فعالان این صنعت 
در قالب تأمین مالی، اعتباری، ارزی و خدمات پایه بانکی و سایر خدمات نوین بانکی سازمان دهی کرده است. 

خدماتویژهبانکسامان
برایفعالان
صنایعغذایی

بانک سامان

به گزارش روابط عمومی بیمه  آسیا، در جلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده بیمه آسیا، با اکثریت آرای 
سهامداران،  مسعود بادین، فضل اله معظمی، سید مهدی صادقی ، اسماعیل مهدوی نیا و محمدرضا عربی مزرعه 
شاهی به عنوان پنج عضو اصلی و آقای مهدی شریفی به عنوان عضو علی البدل هیات مدیره بیمه آسیا انتخاب شدند. 
در این جلسه مسعود بادین مدیرعامل بیمه آسیا در سخنانی از همراهی و همدلی سهامداران و خانواده بزرگ بیمه 
آسیا در رسیدن به اهداف عالیه شرکت قدردانی کرد و از زحمات هیات مدیره پیشین بیمه آسیا و تلاش های مهدی 
شریفی و بهروز ناظمی، از اعضای سابق این هیات مدیره ، تقدیر و تشکر نمود. عملکرد بیمه آسیا در این دوسال با 
وجود شــرایط سخت اقتصادی و همچنین شیوع ویروس کرونا و حضور حداقلی نیروی انسانی، بسیار درخشان و 
ارزنده بود؛ به طوری که تولید حق بیمه شرکت با رشد ۴۰ درصدی در ۹ ماهه اول سال ۱۳۹۹ ، به اندازه کل سال 
گذشته محقق شد.مسعود بادین با تصریح توانمندی این شرکت در ارائه خدمات شایسته بیمه ای، تصویب افزایش 
سرمایه ۹۴۹ درصدی بیمه آسیا را از حرکت های بسیار خوب این هیات مدیره برشمرد که در فعالیت ها و عملکرد 
فنی آتی شــرکت،  تأثیر به سزایی خواهد داشت.مسعود بادین همچنین، از وزارت امور اقتصادی و دارایی و بیمه 

مرکزی جمهوری اسلامی در همراهی با حرکت رو به رشد و هدفمند بیمه  آسیا، تشکر کرد.

اعضایجدیدهیاتمدیره
بیمهآسیا
انتخابشدند

 مسعود بادین

دکتر کیانوش جهانپور رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت در خصوص اخبار منتشره درباره فروش واکسن 
کرونا در ناصرخسرو با بیان اینکه افراد سودجو و فرصت طلب با سوءاستفاده از نگرانی و نیاز مردم درخصوص واکسن کرونا در 
بسیاری از کشورها در فضای مجازی و یا حتی بازار سیاه مبادرت به کلاهبرداری می کنند، اظهار کرد: براساس گزارش های 
دریافتی از آمریکای شمالی و اروپای غربی که در روزهای گذشته در رسانه ها درج شده، به چنین موضوعی هم اشاره شده است.

وی ادامه داد: متاسفانه در کشور ما هم در فضای مجازی و بازار سیاه )ناصرخسرو( به چنین شایعاتی دامن زده شد، اما اطلاعات 
میدانی حاکی از آن است که به هیچ وجه چنین موضوعی صحت ندارد.وی ضمن هشدار به مردم با تاکید بر اینکه شهروندان 
به هیچ وجه تحت تاثیر شایعات فروش واکسن کرونا در بازار سیاه قرار نگیرند، عنوان کرد: اگر کالایی با برچسب واکسن کرونا و 
آنفلوآنزا در بازار سیاه یا فضای مجازی به فروش رسید، تقلبی است.: با توجه به زنجیره سرد، نحوه حمل، نگهداری و انتقال 
واکسن های کووید ۱۹ بسیار بعید است، حتی اگر واردات انجام شود آنچه در بازار سیاه عرضه می شود، سالم و قابل مصرف 
نخواهد بود.وی با تاکید بر اینکه زنجیره انتقال واکسن کرونا به کشور خاص است، عنوان کرد: تهیه این واکسن در بازارهای 
غیررسمی اثربخشی ندارد و مصرف آنها منجر به عوارض جدی و مرگ خواهد شد، در همین راستا به مردم عزیز هشدار می دهیم 

به هیچ وجه تحت تاثیر القائات یا تبلیغاتی که ممکن است در برخی محافل فضای مجازی دیده  شود، قرار نگیرند.

واکسنکرونادر
ناصرخسرووجودخارجی
ندارد

کیانوش جهانپور

یونس دقیق کیا، رئیس هیأت مدیره انجمن شرکت های هواپیمایی با ابراز نگرانی از وضعیت اقتصادی ایرلاین های داخلی 
در این خصوص گفت:اگر در محدودیت های ایجادشده برای شرکت های هواپیمایی و قوانین مخل کسب وکار صنعت 
حمل ونقل هوایی تجدیدنظر فوری صورت نگیرد، شاهد ورشکستگی و تعطیلی برخی شرکت های هواپیمایی خواهیم 
بود. وی افزود: شرکت های هواپیمایی از ابتدای پاندمی کرونا، باوجود فشار اقتصادی بسیار سنگین و کاهش مسافران 
پروازهای داخلی و خارجی از تعدیل نیروهای خود اجتناب و تلاش کرده اند همراه سایر دستگاه های خدمت رسان به 
مسؤولیت اجتماعی خود عمل کنند. دقیق کیا ادامه داد: این در حالی است که حمل ونقل هوایی بیشترین آسیب را در 
این میان دیده است. بنابراین شایسته نیست برخلاف قوانین بین المللی و اعمال محدودیت های غیرضروری، متحمل 
ضرر بیشتری شوند. وی بابیان این که شرکت های هواپیمایی همواره ایمنی پرواز را از هر جنبه سرلوحه کار خود قرار 
می دهند، گفت: رعایت محدودیت ۶۰ درصد ظرفیت در پروازهای داخلی که از سوی ستاد کرونا به شرکت های هواپیمایی 
تحمیل شده، شرایط را برای ایرلاین ها سخت تر از قبل کرده است.به همین دلیل طی نامه ای به رئیس جمهوری خواستار 
لغو این محدودیت شده ایم. مدیرعامل شرکت هواپیمایی تأکید کرد: سیستم تهویه هوا در هواپیما تأمین کننده ایمنی 

است و استفاده از ماسک در طول پرواز تنها توصیه برای ایمنی بیشتر مسافران پروازهاست./ مهر

شرکتهایهواپیمایی
درآستانهورشکستگی
هستند

انجمن شرکت های هواپیمایی



تولید سالانه 30 میلیون تن فولاد در ایران
بهــرام ســبحانی رئیــس انجمن 
تولیدکنندگان فولاد ایران، گفت: سالانه ۳۰ 
میلیون تن فولاد در کشور تولید می شود.

از این میزان ۱۶ میلیــون در داخل 
مصرف می شود و ۱۴ میلیون تن فولاد نیز 
در شرایط سخت تحریمی باید روی ریل 
صادرات قرار گیرد، در اوج صادرات بعد از 
برجام شرکت های تولید کننده در کشور 
توانسته اند هشت میلیون تن فولاد صادر 
کنند پس صادرات ۱۴ میلیون تن فولاد در 
چنین شرایطی به هیچ وجه امکان ندارد، 
شیوه نامه عرضه و تقاضای زنجیره فولاد که 
ابلاغ شده و روش های که برای قیمت پایه 
فــولاد در نظر گرفته انــد خود به تنهایی 
مشکل ساز نیست، کالا با یک قیمت پایه در 
بورس عرضه و روی قیمت پایه رقابت می 
شود و در نتیجه یک قیمت نهایی به عنوان 
قیمت کشف شده مبنای معاملات قرار می 

گیرد اما اشکال از آنجا شروع می شود که در 
کنار این شیوه نامه دستور العمل دیگری 
صادر شده که بر اساس این دستورالعمل به 
شرکت ها بصورت ماهیانه سهمیه عرضه 
داده اندکه هر شرکتی چند درصد محصول 
خود را به اجبار باید در بورس عرضه کند، 
این اصلا پیش شرط صادرات برای شرکت 

هاست که اگر این کار را نکند علاوه بر اینکه 
تخلف است اجازه صادرات هم به آنها نمی 

دهند.
جمع سهمیه های که تعیین کرده اند 
 نزدیک بــه دو برابــر نیاز داخل اســت،
 می گویند شرکت های فولادی محصولات 
خود را در بورس عرضه کنند در صورت عدم 

خرید ازسوی خریداران محصول مازاد را 
صادر کنند.

خریدار خارجی پشــت درب بورس 
حضور ندارد که شرکت ها کالای خود را در 
بورس عرضه کننداگر کســی نخرید به 
خریدار خارجی بفروشند، امروز جنسی که 
صادر می شود سه ماه پیش قراردادآن بسته 
شده است، تولید کننده خارجی که نیاز به 
شمش دارد از قبل برنامه ریزی می کند تا 
در موعد مقرر شــمش به کارخانه برسد 
اینطور نیست که بگن در بورس عرضه کن 
اگر نخریدند محصول خود را صادر کن باید 
برای صادرات سهمیه منظور شود، از سال 
۱۳۸۲ که بورس راه افتاده تا دوسال قبل 
همین چرخ داشت می چرخید تازه تولید 
فولاد در کشور افزایش پیدا کرده اصلا جای 
نگرانی نیست این مداخلات است که کار را 

خراب می کند.
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خبر
درآمد های حاصل از فرار مالیاتی، جایگزین 

منابع ناپایدار در بودجه می شود

محمدرضا پور ابراهیمی رئیس کمیســیون اقتصادی 
مجلس شــورای اسلامی گفت: در بودجه ۱۴۰۰. درآمد های 
حاصل از فرار مالیاتی با اجرای طرح جامع مالیاتی، جایگزین 
منابع ناپایدار می شــود و در بودجه سال آینده، معافیت های 
مالیاتی بیشتر می شود و ما برنامه ای برای افزایش مالیات نداریم، 
برنامه ریزی های صورت گرفته در بودجه برای شــرایط رکود 
اقتصادی در جامعه هدفگذاری شده است، در لایحه بودجه، 
درآمد های ناشی از مولدسازی، جایگزین درآمد های غیر قابل 
اتکاء می شود.  مجلس در حوزه منابع بودجه سال آینده، ورود 
کرده و سعی می کند با درآمد های در دسترس، کسری بودجه 
را جبــران کند، نــرخ دلار دربودجــه ۱۴۰۰. فقط یک عدد 
محاسباتی است.   وی  درخصوص تعیین نرخ دلار در بودجه 
سال آینده گفت: نرخ ۱۱ هزار و ۵۰۰ تومان میانگین بین ارز 
ترجیحی و نیمایی بوده و فقط یک عدد محاســباتی است، 
درآمد های حاصل از فروش نفت با این نرخ دلار، به ریال تبدیل 
می شود و با توجه به اینکه دولت تعیین کرده روزانه ۲ میلیون و 
۳۰۰ هزار بشکه نفت در سال آینده بفروش برساند، در آمد های 
خود را با نرخ دلار تعیین شده به ریال تبدیل می کند. ضمن اینکه 
عدد تعیین شده برای دلار، فقط یک عدد حسابداری است،رقم 
اوراق مشارکت دربودجه سال آینده بالا تعیین شده است.  او  در 
خصوص استفاده دولت از بازار سرمایه در بودجه ۱۴۰۰ گفت: 
دولت مقرر کرده در بودجه سال آینده ۹۵ هزار میلیارد تومان از 
فروش سهام، درآمد کسب کند که با توجه به افزایش حجم بازار 
ســرمایه و در صورت سود آورد بودن ســهام، این رقم دور از 
دسترس نیست.  دولت رقمی نیز برای فروش اوراق در نظر گرفته 
که این رقم در بودجه بالا در نظر گرفته شــده و ممکن است 
تغییری در آن داده شود،  میزان درآمد های دولت در کمیسیون 
تلفیق در دست بررسی است و باید تا یک هفته آینده بسته شود.

خبر
بزرگترین میدان نفتی ایران از سوی 

قرارگاه خاتم الانبیاء توسعه می یابد

ســردار ســعید محمد  فرمانده قرارگاه ســازندگی 
خاتم الانبیاء)ص( از امضای دو قرارداد برای توسعه میدان نفتی 
اهواز و میدان رشادت در خلیج فارس خبر داد، میدان اهواز به 
عنوان سومین میدان بزرگ نفتی جهان و بزرگترین میدان نفتی 
کشور از سوی این قرارگاه اجرایی توسعه می یابد. به گزارش 
اعتبار به نقل از روابط عمومی قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص(، 
وی گفت: توسعه میدان اهواز به عنوان سومین میدان بزرگ 
نفتی جهان و بزرگترین میدان نفتی کشور و همچنین توسعه 
میدان رشــادت به عنوان ســمبلی از مقاومت و توان فنی و 
مدیریتی کشور به همت قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص( و 
با تکیه بر توان داخلی اجرا خواهد شد، بر اساس این قرارداد، 
قرارگاه سازندگی خاتم با حفر ۴۱ حلقه چاه زمینه افزایش بیش 
از ۳۳ هزار بشکه تولید نفت خام از میدان اهواز را مهیا می سازد، 
این پروژه در دو بخش روسطحی و ساخت سازه های دریایی و 
بخش زیرسطحی شامل حفاری ۲۰ حلقه چاه اجرا می شود و 
بیش از ۱۹ هزار بشکه در روز به تولید نفت کشور اضافه خواهد 
کرد تا ضمن توسعه صنایع دریایی کشور سبب احقاق حقوق 
ملت ایران در منابع هیدروکربوری خلیج فارس شود، این اقدام 
در بعُد منطقه ای، به منظور کمک به اقتصاد استان خوزستان و 
تقویت شرکت ملی حفاری، راهبرد حضور بر اساس استفاده 
حداکثری از ظرفیت های منطقه به ویژه توان شرکت های بومی 
در قالب تامین دکل، مهندسی، خدمات و نیروی انسانی مورد 
نیاز طراحی شده است. در بعُد ملی نیز، با مشارکت در ریسک 
و همکاری گسترده با صنایع داخلی بنا داریم تا با شکل دادن 
همه خوشه های صنعتی و خدماتی مرتبط در جهت خودکفایی 
کامل در این بخش گام برداریم، میدان رشادت برای ملت ایران 
یادآور خباثت و حمله آمریکایی ها در دوران جنگ تحمیلی 
است و امروز می تواند به عنوان سمبلی از مقاومت و توان فنی و 

مدیریتی کشور به رخ دشمنان کشیده شود.

به گزارش ایسنا، بعد از تجربه نه چندان موفق حساب ذخیره ارزی، صندوق توسعه ملی اوایل دهه ۹۰ به منظور ذخیره بخشی از درآمدهای حاصل از فروش نفت ایجاد شد که سالانه و بر اساس 
قانون درصدی از منابع نفتی به آن واریز می شود تا در کنار ذخیره ای برای نسل های آینده بتواند از محل منابع آن در راستای توسعه نیز استفاده کرد. طبق اساسنامه صندوق توسعه ملی از محل 
منابع آن تسهیلات در دو بخش ارزی و ریالی پرداخت می شود و استفاده کنندگان از فعالان اقتصادی بخش خصوصی، تعاونی و بنگاه های اقتصادی متعلق به موسسات عمومی غیردولتی هستند. 
اما بررسی عملکرد صندوق توسعه ملی در بخش تسهیلاتی از ابتدای تاسیس تا پایان سال گذشته نشان می دهد که بخش عمده تسهیلات اعطایی از محل این صندوق به صورت ارزی و با عاملیت 
بانک های طرف قرارداد به متقاضیان پرداخت شده است. این در حالی است که کل قراردادهای عاملیت ارزی منعقده با بانک های عامل ۱۱۱ میلیارد و ۲۲۳ میلیون دلار بوده است. از این رقم 
تسهیلات اعطایی به ۳۲۲ طرح ارزی، تامین مالی و پذیرش شده و از محل این قراردادها توسط صندوق ۳۵ میلیارد و ۵۹ میلیون دلار اعلام وصول شده است. از میزان اعلام وصول شده ۳۱۹ 
طرح با مبلغ ۳۴ میلیارد و ۶۰۰ میلیون دلار به مرحله  تخصیص ارز رسیده که بانک مرکزی برای آن نامه مسدودی صادر کرده است. از طرح های تامین مالی شده نیز ۳۱۴ طرح تا پایان سال گذشته 

موفق به گشایش اعتبار اسنادی به مبلغ ۳۰ میلیارد و ۳۸۰ میلیون دلار شده و به ۳۰۷ طرح با مبلغ ۲۱ میلیارد و ۵۱۵ میلیون دلار پرداخت قطعی صورت گرفته است.

عملکردصندوق
توسعهملی
باپرداخت
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بانک مرکزی مراتب عدم تأیید فروش بخشی از سهام شرکت توسعه بین الملل ایران مال به شرکت حامی کیان سازه 
را به بانک آینده ابلاغ کرد.  به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، در این مکاتبه ضمن تأکید مجدد بر لزوم رعایت مقررات 
و ضوابط ابلاغی، تأکید شد بانک آینده به قید فوریت اقدام های لازم به منظور لغو واگذاری یادشده را به عمل آورد و نتایج 
را به این بانک اعلام کند. در این نامه آمده است:  با اشاره به انتشار آگهی مزایده عمومی واگذاری سهام شرکت توسعه 
بین الملل ایران مال در هفته های گذشته و همچنین حسب اعلام اخیر آن بانک در تاریخ ۱۴ .۱۰ .۱۳۹۹ مبنی بر فروش 
بخشی از سهام شرکت مذکور به شرکت حامی کیان سازه که در سامانه جامع اطلاع رسانی ناشران )کدال( نیز انتشار 
یافته است، بدین وسیله اعلام می شود واگذاری سهام شرکت یادشده به دلیل عدم رعایت برخی ضوابط ابلاغی از جمله 
مفاد »دستورالعمل نحوه واگذاری اموال مازاد مؤسسات اعتباری« مصوب یکهزار و دویست و نود و پنجمین جلسه مورخ 
۱۳۹۹.۳.۲۷ شورای پول و اعتبار و وجود برخی ابهامات در نحوه واگذاری، مورد تأیید این بانک نمی باشد. با عنایت به 
مراتب فوق و ضمن تأکید مجدد بر لزوم رعایت مقررات و ضوابط ابلاغی مقتضی است دستور فرمایید به قید فوریت 

اقدامات لازم به منظور منتفی کردن واگذاری یادشده به عمل آمده و نتایج را به این بانک اعلام کند.

عدمتأییدواگذاریسهام
شرکتایرانمالتوسط
بانکمرکزی

 بانک مرکزی ج.ا. ایران

حسین عبده تبریزی کارشناس بازار سرمایه با تأکید 
بر این که ورود مستقیم دولت به مداخلات قیمتی نمی تواند 
کاهش قیمت  و ارزانی کالا را برای مصرف کننده به ارمغان 
آورد،توضیح داد: برای روشن شدن این موضوع چگونگی 

معاملات را مرور کنیم.
وقتی یــک عرضه کننده کالایــی در بورس ناگزیر 
می شود با مبلغی زیر قیمت تمام شده یا باقیمتی دستوری 
و بــدون رقابت محصول خود را بفروشــد، بازار به دلیل 
کششی که دارد، شروع به ایجاد فضایی برای خریدوفروش 
بدون نظارت و باقیمت های خــارج از قاعده می کند. در 
جریان این تحول، عده ای که محصولات خود را در بورس 
عرضه کرده و باقیمت دستوری به فروش رسانده اند، دچار 
زیان می شــوند و از محل این زیان وارده، سهامداران آنها 

نیز متضرر خواهند شد.
به گفته این تحلیلگر، ازآنجاکه طی یک ســال اخیر 
فضــای عمومی برای حضور در بــورس بالا رفته و تعداد 

سهامداران حقیقی و خرد نیز در بورس افزایش یافته، پس 
بخشــی از این زیان دیدگان هم همان سهامداران خرد و 
مردمی هستند که اندک سرمایه خود را برای کسب سودی 

بهتر به بورس آورده اند.
اما ایــن اتفاق، فقط یــک جنبه نــدارد و از محل 
قیمت هایی که در بازار سیاه شکل می گیرد نیز مردم دچار 
زیان می شوند. به عبارت ساده تر، وقتی قیمت ها در بورس 
از حالت منطقی کمتر اســت، محصــولات در بازار آزاد 
باقیمت هایی بالا به فروش می رسد،بنابراین هدف دولت 
برای حمایت از مصرف کننده هم محقق نمی شود و منافع 
این قیمت گذاری های دستوری در حلقه های میانی تولید 
به گروهی افراد خاص که اغلب از آنان به عنوان واسط های 
ویژه خوار یاد می شــود، تعلق می گیرد. بر این اســاس، 
مصرف کننده ناگزیر اســت محصولات موردنظر خود را 
باقیمت هــای بالا و بدون هیچ حمایت قیمتی خریداری 
کنــد. این در حالی اســت که دولــت از تولیدکنندگان 

حمایت هایی مانند ارائه یارانه های انرژی و ... داشته با این 
انگیزه که این حمایت ها درنهایت به مصرف کننده برسد.

دبیرکل پیشین بورس اوراق بهادار تهران تأکید کرد: 
درواقع نه فقط حمایت های قیمتی به دست مصرف کننده 
نرســیده بلکه به دلیل مداخله های دســتوری در بازار، 
مکانیسم عرضه و تقاضا نیز از حالت طبیعی خارج شده و 

قیمت ها از حالت رقابت آزاد نیز فراتر رفته است./ ایسنا

سهامداران؛ زیان دیدگان اصلی مداخلات بورسی دولت

محمد مسیحی معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور گفت: هم اکنون با همکاری اصناف مختلف ۷۰ 
درصد مالیات کشور به صورت خوداظهاری دریافت می شود و طی دو سال آینده این مقدار به ۹۰ درصد افزایش پیدا می کند، 
اخذ مالیات به صورت خوداظهاری موفقیت بسیار مهمی برای این بخش به حساب می آید و انرژی آزاد شده از مالیات 
خوداظهاری صرف مقابله با فرارهای مالیاتی در کشور خواهد شد. فعالان اقتصادی در صورت ارائه ندادن اظهارنامه مالیاتی 
در زمان مشخص شده قانونی، علاوه بر محرومیت از تسهیلات و معافیت مالیاتی، مشمول جرایم قانونی غیرقابل بخشش 
نیز خواهند شد. در شرایط شیوع ویروس کرونا دولت حامی صنوف آسیب دیده ناشی از بیماری کووید-۱۹ است و امسال 
مالیات برحسب درآمد از این واحدها اخذ خواهد شد و واحدهای صنفی متضرر و تعطیل از جمله رستوران ها و تالارهای 
پذیرایی شامل بخشودگی مالیاتی می شوند. جلال محمودزاده نماینده مردم مهاباد در مجلس شورای اسلامی نیز گفت: 
مردم مهاباد از پرداخت مالیات استقبال می کنند اما باید عدالت در پرداخت مالیات اجرا شود تا به این اعتماد مردم لطمه 
وارد نشود. با توجه به گردشگرپذیربودن مهاباد بسیاری از اعضای صنف خدمات این شهرستان در شرایط شیوع کرونا، 

آسیب دیده و باید در زمینه اخذ مالیات از این صنوف این موضوع مدنظر قرار گیرد تا باعث تعطیلی این واحدها نشود. 

دریافت۷۰درصد
مالیاتکشور
بهصورتخوداظهاری

محمد مسیحی

با حضور اسماعیل اله دادی، مدیرکل گمرک استان چهارمحال و بختیاری، انبار اختصاصی گمرک شرکت فولاد 
تاراز در محل شرکت افتتاح شد. سعید رشیدی، مدیرعامل شرکت فولاد تاراز، ضمن اعلام این خبر، این دستاورد مهم 
را یکی از طرح های توسعۀ این شرکت دانست و گفت: در واقع ایجاد این انبار که به دوربین های مداربستۀ مجهز  و به 
سیستم گمرک استان چهارمحال و بختیاری متصل اســت، این امکان را فراهم می آورد که محصولات تولیدی و 
محموله های گمرکی شرکت، به جای حمل به انبار گمرک استان، در محل شرکت نگهداری و در مواقع لازم با هزینۀ 
بسیار کمتر ترخیص شوند. وی در همین خصوص گفت: این امر موجب تسهیل و تسریع در فرایند ورود و ترخیص 
محموله های موردنیاز خطوط تولید و طرح توسعه و کاهش هزینه های انبارداری و گمرکی شرکت فولاد تاراز خواهد 
شد؛ ضمن اینکه با تخلیۀ بار کانتینرها، از پرداخت برخی هزینه های مربوط به اجارۀ کانتینرها نیز جلوگیری می شود. 
رشیدی در همین خصوص از همکاری همۀ ارگان های ذی ربط استان چهارمحال و بختیاری به ویژه استاندار، مدیرکل 
گمرک، رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، معاون امور اقتصادی استانداری و سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 

که با تعامل سازندۀ خود تحقق این امر را تسهیل و تسریع کردند، قدردانی کرد.

افتتاحانبار
اختصاصیگمرک
شرکتفولادتاراز

 شرکت فولاد تاراز

رضا شیوا  رئیس شورای رقابت با بیان اینکه در شورای رقابت بر سر رقابتی بودن بازار خودروها موافقت نشد، در 
مورد نحوه قیمت گذاری محصولات جدید سایپا گفت: همه خودروهای جدید این خودروساز با فرمول قبلی شورای 
رقابت قیمت گذاری می شوند. وی در واکنش به انتقادات مسوولان سازمان بازرسی کل کشور نسبت به دستورالعمل 
جدید قیمت گذاری خودرو، با بیان اینکه شورای رقابت از خودروسازان دفاع نمی کند، گفت: افرادی که به فرمول 
شورا ایراد می گیرند، آن را نفهمیده اند. فرمول ما ضریبی دارد که بحث تولید را در بر می گیرد. طبق دستورالعمل شورای 
رقابت، قیمت خودروها باید هر سه ماه یکبار براساس تورم بخشی بانک مرکزی افزایش یابد اما دیدیم که تولیدکننده 
علاقه ای به تولید بیشتر ندارد، در نتیجه تنها راه چاره برای رفع انحصار و رانت، افزایش تولید و ترغیب خودروسازان 
به این کار با فرمول جدید بود. سه ماه پیش براساس تورم بخشی صنعت خودرو مجوز افزایش قیمت ۲۵درصدی را 
برای خودروسازان صادر کردیم، چرا آن زمان به این مصوبه ایراد نگرفتند اما حالا به فرمول جدید ما ایراد می گیرند؟ 
با این فرمول حداقل تولید افزایش می یابد. منظور ما از افزایش تولید در فرمول جدید، تولیدی است که به عرضه ختم 

شود در عین حال، همه خودروهای جدید سایپا نیز از فرمول قدیمی شورای رقابت تبعیت می کنند. 

بازارخودروهایداخلی
رقابتینیست

رضا شیوا

ایرانول در بین چهار شــرکت بزرگ تولید روانکار درسال جاری توانست با رشد ۱۲۵ درصدی صادرات 
صدرنشین شود. به گزارش ایران اکونومیست، شرکت ایرانول در کنار توجه به تأمین نیاز داخل هدف را 
بر مبنای افزایش ارزآوری به داخل کشور قرار داده که نتیجه این تدبیر رشد ۱۲۵ درصدی صادرات این 

شرکت تولید کننده روانکار بوده است.
یکی از برنامه های این شرکت افزایش سود سهامداران ایرانول است که با افزایش صادرات ریالی محصولات 
ایرانول و رشد ۵۵ درصدی فروش کل ریالی سود سهامداران در ۹ ماه سال جاری نسبت به ۹ ماهه سال 
قبل افزایش چشمگیر داشته است. ارزآوری و افزایش سود سهام دو راهبرد اصلی شرکت ایرانول است 
که در راستای آن در ۹ ماه سال جاری توانست نسبت به زمان مشابه سال گذشته با برنامه ریزی اهداف 
توسعه این دو محور اصلی را محقق کند. از این رو با پیش بینی های به عمل آمده تا پایان سال جاری نیز 
طبق برنامه های راهبردی از ســوی شرکت با افزایش صادرات محصولات و فروش داخلی این شرکت 

شاهد رشد سهام سهامداران خواهیم بود.

رشد125درصدیصادرات
ایرانولراصدرنشینکرد

 محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی با اعلام اینکه پرونده مسکن مهر طبق تعهد تا پایان امسال بسته می شود، گفت: در شرایطی 
که پیشبرد اهداف کلان و سیاست های تدوین شده، نیازمند رها شدن از روش های سنتی و رایج بوده و هست تا بتوانیم به 
تعهدات خود عمل کنیم باید قول و فعل مان یکی باشد. این از جمله راهبردهایی است که در تمامی ارکان وزارت راه و شهرسازی، 
جاری است. همگی ما در وزارتخانه راه و شهرسازی به مردم، مقام معظم رهبری و رییس جمهور قول دادیم و تعهد کردیم که 
این تعهدات باید محقق شود زیرا چنانچه این قول ها به هر دلیلی عملیاتی نشوند، چندین برابر تاثیرات منفی ایجاد خواهد 
کرد، وزارت راه و شهرسازی تعهد کرده مسکن مهر را حداکثر تا پایان امسال به اتمام برساند که این مهم باید محقق شود. 
اسلامی گفت: از آقای مهرآبادی که پیشکسوت طرح مسکن مهر هستند، خواستم تا مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن 
باشد و کل فرآیند مسکن مهر و طرح اقدام ملی مسکن را در تعامل با معاونت مسکن و ساختمان با سهولت و روانی جلو ببرد. 
وی با تاکید بر اینکه اتمام مسکن مهر و اجرای هر چه سریع تر طرح اقدام ملی مسکن تنها اخذ مصوبه و چانه زنی نباشد و به 
عملیات اجرایی و تکمیل واحدها منجر شود، توضیح داد: اگرچه تقاضاها و مطالبات غیرمنطقی فراوانی بر وزارت راه و شهرسازی 
تحمیل می شود اما اصل مطلب این است که پرونده مسکن مهر حتما تا پایان امسال بسته شود زیرا تعهدی است که وزارت 

راه و شهرسازی بر آن تاکید کرده و در این خصوص نیز نامه ای به مقام معظم رهبری ارائه شده است.

پروندهمسکنمهر
امسالبسته
میشود

  محمد اسلامی

 جواد آزاد مدیرعامل اتحادیه سراسری صنعت دامپروران همگام کشور گفت: گردش مالی صنعت دامداری ۴۳هزار 
و ۳۵۹میلیارد تومان است که بدون در نظر گرفتن سود خرده فروشی بیش از ۱۰درصد یعنی ۴ هزار و ۳۳۹ میلیارد تومان 
نصیب دلالان می شود که به مراتب بیشتر از قاچاق دام است، دولت نه نظارتی بر دلالان دارد و نه می تواند آن ها را به شیوه 
درستی رصد نماید. پدیده قاچاق دام که چند سالی است با کاهش ارزش پول ملی و افزایش تولید و جمعیت دام رونق گرفته، 
در ماه های اخیر دوباره خبرساز شده است. نیاز کشور های جنوب خلیج فارس و اختلاف قیمت در دو سوی مرز ها موجب 
قاچاق می شــود. ایران با ۱۵ کشور همسایه است، اما دام فقط به دو کشور عمان و عراق قاچاق می شود. فعالان صنعت 
دامپروری معتقدند علاوه بر قاچاق خسارت های دیگری نیز به این صنعت توسط واسطه ها و دلالان وارد می شود که ضرورت 
دارد نهاد های نظارتی ورود کرده و با فعالیت سوداگران مقابله شود. جمعیت رسمی دام کشور با توجه به اطلاعات مرکز آمار 
ایران در شهریور ۹۹ به میزان ۵۸ میلیون رأس است؛ از این میزان، حدود ۲۵ درصد آن یعنی تقریباً ۱۵ میلیون دام پروار 
است و در بازار خرید و فروش می شود. با توجه به آمار هایی که در بخش قاچاق توسط مراجع ذی ربط بیان می شود، چیزی 

بالغ بر ۱۰۰ هزار رأس سالانه از کشور قاچاق می شود که تقریباً ۲/ ۰ درصد جمعیت دام سبک کشور را شامل می شود.

دلالانسالانه۴هزارمیلیارد
تومانازصنعتدامداریبه
جیبمیزنند

اتحادیه سراسری صنعت دامپروران

شرکت ایرانول

فرحناز رافع رئیس مرکز ملی فرش ایران گفت: در مرکز ملی فرش ایران سند چشم انداز داریم و برای رونق تولید 
داخل کشور از تولیدات داخلی باید حمایت کرد و زنجیره تامین مواد اولیه را باید راه اندازی کنیم، ۸۰درصد ابریشم 
از کشــور چین وارد می شود، ۲۰درصد ابریشــم مورد نیاز کشور در داخل تولید می شود و از آن در حوزه فرش 
دســتباف استفاده می کنیم. تنها یک کارخانه در سطح کشور به کار نخ ریسی ابریشم می پردازد، آن هم با ۱۰ 
درصد در حال کار است، مقداری که تولید می شود جوابگوی جامعه فرش نیست، تولیدکنندگان ما حاضرند 
خریداری کنند؛ اما در بازار ابریشم وجود ندارد. از ابتدای سال تا به امروز ۱۶۱ تن بیشتر ابریشم وارد نکردیم و  در 
بحث توسعه تجارت، بازار بین المللی را نباید از دست بدهیم، فرش دستباف میراث کهن این مرز و بوم است. در 
فرهنگ ما فرش دستباف وجود دارد، فرش ابریشم ایران در جهان حرف اول را می زند، ابریشمی که وارد می شود 
در کاشان فرآوری می شود، کیفیت ابریشم های وارداتی پایین است و قیمت آن ۵ برابر قیمت داخلی است. ما در 
مرکز ملی فرش سند چشم انداز داریم، برای رونق تولید داخل کشور از تولیدات باید حمایت کرد و زنجیره تامین 

مواد اولیه را باید راه اندازی کنیم، اگر نخ با کیفیت و با قیمت مناسب باشد از آن استقبال می شود./شاتا

سندچشمانداز
برایفرشدستباف

فرحناز رافع
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گفتگو-1
 تهاتر مطالبات موسسه ملل

 با سهام پدیده شاندیز

موسســه اعتباری ملل در سه ماه ســوم سال حدود 
۲۵درصد رشد جذب منابع داشــته است. در همین حال 
موسســه اعتباری ملل شــاهد کاهش ۴ درصدی هزینه 
تمام شده پول نسبت به سال ماقبل بوده که به نظر می رسد 
اقدام موثری بوده است. درعین حال سپرده های قرض الحسنه 
موسسه با رشد ۸۴ درصدی همراه بوده که این نشان دهنده 
اهتمام موسسه برای جمع آوری این گونه منابع و اعطای وام 
قرض الحسنه به مشتریان است. محمدرضا مروجی، قائم مقام 
موسســه اعتباری ملل این آمار را اعلام کرده و در خصوص 
پدیده شــاندیز گفته که ما از شرکت پدیده شاندیز و گروه 
ساختمانی پدیده شاندیز به جای مطالبات موسسه با توجه به 
تصمیمات اتخاذی، سهام دریافت کردیم؛ دارایی موسسه در 
سهام پدیده شاندیز در حال حاضر با سود دو هزار میلیارد ریالی 
مواجه اســت و بــا توجه به معافیت مالیاتی کــه برای این 
سرمایه گذاری از سوی دولت در نظر گرفته شده این سهام 

به عنوان سرمایه گذاری بلندمدت محسوب می شوند.
وی درباره قیمت سهام موسسه نیز اعلام کرد: با توجه به 
رشــد درآمدها، شناسایی سود مناســب حاصله از فروش 
سرمایه گذاری ها، کاهش هزینه تمام شده پول و ... در حال 
حاضر ارزش سهام شرکت کاهش حداقلی متاثر از نوسانات 
اخیر داشــته و با نوســان کمتری در حال معامله اســت و 
چشم انداز مثبتی خواهد داشت. وی اظهار کرد: با برنامه ریزی 
صورت گرفته حدود ۲۵ درصد رشــد منابع داشــتیم که 
درمجموع منجر به رشــد درآمد و سودآوری نسبت به سال 
قبل برای ملل خواهد شــد. موسســه اعتبــاری ملل جزو 
شرکت های گروه بانکداری است که در بازه یکساله با رشد 
خوبی که داشته بازدهی بالایی را عاید سهامداران کرده است.  

دکتر مهدی جمالی ن ژاد معاون عمران 
و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور 
و رئیــس ســازمان شــهرداری ها و 
دهیاری های کشــور با بیان این که همه 
شــهرهای کشــورمان دارای پتانسیل 
هستند، از یزد به عنوان اسطوره شهرهای 
ایران یاد کرد.وی پس از بازدید از طرح های 
مناسب ســازی شــهر و افتتــاح طرح 
»هفت خوان« معلولان شهر جهانی یزد در 
جمع خبرنگاران گفت: هر شهر کشورمان 
پتانسیلی دارد ولی این پتانسیل در برخی 
شهرها، متفاوت، اصیل و با اصلالت است و 
ریشــه در تاریخ دارد و مانند شــهر یزد، 
اسطوره هستند.یزد به عنوان پایلوت شهر 
دسترس پذیر کشــور انتخاب شده و در 
همین رابطه نیز جلســات متعددی در 
وزارتخانه های مختلف برگزار شده است و 
امروز شــاهد میزبانی پانزدهمین جلسه 
پیگیری و هماهنگی و مناسب سازی کشور 
به میزبانی یــزد هســتیم.برای اجرای 

طرح های مناسب ســازی در شــهر یزد 
اعتبارات ریالی بالایی اختصاص یافته و 
یقین بدانید که شروع بسیار خوبی است.
مناسب ســازی در یزد متناسب با اصالت 
این شهر و تاریخی بودن آن صورت گرفته 
است، این اقدامات انسان محور بوده و در 
راستای صیانت از شهر و دوام و قوام آن اجرا 
شــده و در آینده نیز شاهد ادامه این روند 

خواهیم بود.
وحید قبادی دانا معاون وزیر تعاون، 

کار و رفــاه اجتماعی و رئیس ســازمان 
بهزیستی کشور نیز در این جمع خبرنگاران 
طی ســخنانی کوتاه، اجرای طرح های 
مناسب ســازی را دفاع از حقوق معلولان 
خوانــد و اظهار کرد: اقدام شــهرداری و 
شورای شــهر یزد در این راستا ستودنی 
است و می تواند به سایر شهرهای کشور 

تعمیم یابد.
جمال الدین عزیزی شهردار یزد هم 
مناسب سازی را امروزه، مقوله ای اجباری 

خواند تا اختیاری و در ادامه عنوان کرد: این 
نهضت در اجرای ضوابط برای توان یابان و 
معلولان در شهر یزد کلید خورده است و 
شور و اشتیاق و حضور آنها به شهرداری و 
شــورای شــهر انگیزه می دهد.عزیزی 
همچنین اضافه کرد: این طرح ها به همین 
ترتیب ادامه خواهد یافــت و امیدواریم 
بتوانیــم در تمــام مناطــق شــهری 
مناسب سازی لازم را برای معلولان صورت 

دهیم.

یزد اسطوره شهرهای ایران است

به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، پرداخت تسهیلات ،که اعضای هیئت علمی می توانند تا سقف پنج میلیارد ریال، کارکنان تا سقف سه میلیارد ریال و دانشجویان به تفکیک مقاطع تحصیلی بین ۵۰ تا ۴۰۰ 
میلیون ریال با ارائه معرفی نامه دانشگاه از تسهیلات بانک صادرات ایران با نرخ سود هشت درصدی بهره مند شوند. اعضای هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی می توانند تسهیلات خود را در قالب خرید، ساخت 
و تعمیر مسکن و همچنین خرید کالا با اقساط ۶۰ ماهه در قالب عقد مرابحه، فروش اقساطی و مشارکت مدنی با نرخ سود هشت درصدی از بانک صادرات ایران دریافت کنند. کارکنان دانشگاه آزاد نیز می توانند 
برای تعمیر مسکن و خرید کالا در قالب عقد مرابحه، تسهیلات تا سقف سه میلیارد ریال با اقساط حداکثر ۶۰ ماهه و  با نرخ سود هشت درصدی از بانک صادرات ایران دریافت کنند. دانشجویان مقطع کاردانی 
دانشگاه آزاد اسلامی بابت کمک هزینه پرداخت شهریه ثابت و متغیر خود می توانند تا سقف ۵۰ میلیون ریال با اقساط ۲۴ ماهه از تسهیلات این بانک استفاده کنند. دانشجویان مقطع کارشناسی تا سقف ۱۰۰ میلیون 
ریال با اقساط ۴۸ ماهه و دانشجویان مقطع کارشناسی ارشد تا سقف ۱۵۰ میلیون ریال با اقساط ۳۶ ماهه از این تسهیلات برخوردار خواهند شد. دانشجویان مقطع دکتری نیز می توانند از این تسهیلات با نرخ سود 
هشت درصدی تا سقف ۴۰۰ میلیون ریال با اقساط ۴۸ ماهه استفاده کنند.طرح »فرهیختگان« در قالب تفاهم نامه ای که به امضای حجت اله صیدی، مدیرعامل بانک صادرات ایران و محمد مهدی طهرانچی، رئیس 

دانشگاه آزاد رسیده و دربرگیرنده گسترش همکاری و ارائه انواع خدمات بانکی و مالی و پرداخت تسهیلات به اعضای هیئت علمی، کارکنان و دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی است، عملیاتی شده است.

طرح
»فرهیختگان«
عملیاتیشد

نخستین شعبه »ملی پلاس« افتتاح شد

امروز طی مراســمی حضوری - مجازی و با رعایت 
 حداکثری پروتکل های بهداشــتی، نخســتین شعبه 
»ملی پلاس« بانک ملی ایران با رویکرد بانکداری دیجیتال 
و ارائه مشــاوره های حضوری به مشتریان فعال در حوزه 

های مختلف اقتصادی، افتتاح شد.
 به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، دکتر محمد 
رضــا حســین زاده مدیرعامــل بانک که بــه صورت 
ویدئوکنفرانس در این مراسم حضور داشت با بیان این که 
صنعت بانکداری جهان و کشــور ما با ســرعت به سمت 
دیجیتالی شدن پیش می رود، اظهار کرد: بانک ملی ایران 
در این زمینه پیشتاز است و تا کنون ده ها محصول در این 

حوزه را به مشتریان خود عرضه کرده است.
وی با اشاره به این که بانک ملی ایران تا کنون بیش 
از ۸۰۰ شعبه خود را کاهش داده و این روند ادامه خواهد 
داشت، اظهار کرد: بدون شک نمی توان همه شعب بانک 
هــا را تعطیل کرد، بلکه باید تعادل در این زمینه را حفظ 
کرد، اما رویکرد تعامل شعب با مشتریان باید تغییر کند و 

»ملی پلاس« نخستین گام در همین راستاست.
حســین زاده با بیان این که »ملی پلاس« نخستین 
شــعبه با رویکرد نوین در نظام بانکی است، ارائه خدمات 
ویژه به مشتریان، فعالان اقتصادی، دانشجویان و استارت 
آپ ها در این شعبه را باعث تغییر رویه های بانکی خواند 
و ادامه داد: در این شــعبه پول تبادل نمی شــود و همه 

فرایندها بر مبنای بانکداری دیجیتال است.
وی اظهار کرد: فضای در نظر گرفته شــده در شعبه 
برای تعامل چهره به چهره با مشتریان و ارائه مشاوره های 
بانکی، مالی و پولی می تواند تصویر تازه ای از بانکداری را 
در کشور به نمایش بگذارد و بدون شک مشتریان پس از 

گفتگو-1

سلامت

بیشتر افراد پوست پرتقال را دور می ریزند، اما 
جالب است بدانید پوســت پرتقال مزایای زیادی 
برای سلامتی و زیبایی دارد؛ پوست پرتقال بهترین 

قسمت میوه برای مصرف است.
به گزارش گروه وب گردی خبرگزاری صدا و 
سیما؛ بیشتر افراد پوست پرتقال را دور می ریزند، 
اما جالب است بدانید پوست پرتقال مزایای زیادی 

برای سلامتی، زیبایی و ... دارد. مسلماً پوست پرتقال 
بهترین قسمت میوه برای مصرف است، اما تعداد 
کمی از افراد پوســت پرتقال را مصرف می کنند. 
پوســت پرتقــال دارای برخی مواد شــیمیایی، 
فلاونوئید ها و ســایر آنتی اکسیدان ها و همچنین 
ویتامین A، B، C، مس، کلسیم و منیزیم است. در 
حالی که خوردن میوه آبدار متداول ترین روش برای 

لذت بردن از این میوه است، چند روش وجود دارد 
که می توانید پوست پرتقال را به رژیم غذایی خود 

اضافه کنید.
 

سواد زندگی؛

پوست پرتقال را به رژیم غذایی خود اضافه کنید!
مقاوم کردن بدن در برابر سرماخوردگی

به کاهش وزن کمک می کند، شــدت آلرژی را کاهش می دهد، سیستم 
ایمنی بدن را تقویت می کند، از ایجاد لک ها و چین و چروک ها جلوگیری 

می کند و فشار خون را کاهش می دهد.

 فواید
 پوست پرتقال

پوست پرتقال با ویتامین C و آنتی اکسیدان های مختلف قادر به تقویت 
سیستم ایمنی بدن و محافظت در برابر طیف وسیعی از عوامل بیماری زا، 

سرماخوردگی و آنفلوانزا هستند.

تقویت سیستم 
ایمنی بدن

پوست پرتقال با ویتامین C و آنتی اکسیدان های مختلف قادر به تقویت 
سیستم ایمنی بدن و محافظت در برابر طیف وسیعی از عوامل بیماری زا، 

سرماخوردگی و آنفلوانزا هستند.

تقویت سیستم 
ایمنی بدن

به دلیل داشتن مقادیر کافی فیبر و بسیاری از مواد مغذی مختلفپ در پوست 
پرتقال، خوردن آن می تواند باعث سلامت قلب و عروق شما شود و به کاهش 

فشار خون و جلوگیری از تجمع کلسترول کمک کند.

 سلامت قلب
 و عروق

نوشیدن عصاره پوست پرتقال در چای یا به صورت پودر شده، می تواند 
التهاب دستگاه های تنفسی را تسکین دهد.

آسم

مملو از ویتامین E و آنتی اکسیدان های بی نظیر است، استفاده از پوست 
داخلی به طور مستقیم بر روی پوست صورت می تواند التهاب را از بین ببرد، 
در عیــن حال به جلوگیری از چیــن و چروک و لکه های پیری نیز کمک 

می کند.

 مراقبت
 از پوست

پوست پرتقال علاوه بر تقویت سیستم ایمنی بدن، به دلیل ترکیبات فعال 
موجود در آن، می تواند واکنش های آلرژیک را سرکوب کند.

آلرژی

چگونه از پوست پرتقال استفاده کنیم؟
- به صورت موضعی پوست پرتقال را به پوست خود بزنید.
- پوســت پرتقال را در ســس ها و خورش های مختلف 

بجوشانید.
- پوست پرتقال را خشــک کرده و سپس آن را، آسیاب 

کنید.
- می توانید آن را به مواد غذایی، نوشیدنی ها و حتی آب 

حمام برای اسکراب اضافه کنید.
- دم کــرده چای از پوســت پرتقال و همچنین جویدن 

مستقیم آن ها برای سلامت دهان و دندان مفید است.
عوارض جانبی پوست پرتقال

مصرف مقدار زیاد پوســت پرتقال باعث عوارض جانبی 
مانند سردرد، مشکلات بینایی و ضعف بدنی می شود. یکی از 
ترکیبات اصلی آن، سینفرین است که می تواند اثرات تحریک 
کننده ای روی بدن داشــته باشد. هنگامی که برای اولین بار 

پوست پرتقال را امتحان می کنید، با مقدار کم شروع کنید.

چرا برخی افراد کمتر ســرما می خورند و بدنشان نسبت به این بیماری مقاوم است؟ 
چرا بدن آن ها نسبت به این ویروس مقاوم تر از دیگران است؟ طی تحقیقات روی زندگی 
این افراد محققین به نتایج جالبی دست یافته اند. می توانید با رعایت برخی نکات موثر در 
زندگی تان کمتر ســرماخوردگی را تجربه کنید. برخی افراد فصل سرماخوردگی را بدون 
 حتی یک عطســه سپری می کنند آنان در هواپیماها، دفاتر و مکان های شلوغ سرشار از 
ویروس بدون کوچکترین مشکلی رفت و آمد می کنند. آیا شما هم آرزو داشتید مانند یکی 
از این افراد باشید که هیچگاه سرما نمی خورند؟ پس بهتر است با رعایت نکات زیر شما نیز 

به جمع این افراد بپیوندید:

ماساژ گرفتن
بیشــتر تحقیقات حاکی از آن است که ماساژ موجب کاهش اضطراب، فشار خون و 
ضربان قلب می شود. کاهش این موارد سبب استرس نداشتن و نهایتا حفظ قدرت سیستم 
ایمنی بدن می شود. هر نوع ماساژی تا زمانی که با فشار ملایمی همراه باشد خوب است. 
فشاری که ماســاژور وارد می کند می بایست به اندازه کافی شدت داشته باشد، اما نباید 
موجب بروز درد شود. هر چند وقت یکبار می بایست بدن را ماساژ داد؟ حقیقت علمی در 

این خصوص وجود ندارد، اما متخصصان معتقدند یکبار در ماه زمان مناسبی است.

دوش آب سرد
طرفداران این نوع حمام معتقدند، دوش آب سرد در زمان کمبود انرژی، میگرن و درد 
بسیار موثر است. هرچند اثبات علمی در این خصوص وجود ندارد، اما به زعم کارشناسان 
امتحان کردن آن نیز ضرری در پی نخواهد داشــت. با دوزهای اندک شروع کنید. هرچند 
در تابستان یک دوش آب سرد ۱۰ دقیقه ای هم قابل تحمل است، اما در زمستان حتی ۱ 
دقیقه پس از آب گرم هم بسیار سخت و دشوار است. بهتر است اگر دارای مشکلات قلبی 
عروقی هستید ابتدا با پزشک خود مشورت کنید زیرا سرمای ناگهانی ممکن است موجب 

تغییرات در فشار خون شود.
خوردن زنجبیل

قرن هاســت زنجبیل به عنوان یکی از داروهای مشکلات گوارشی به صورت وسیع 
تجویز می شــود. محققان بر این باورند ترکیبات آن موجب تحریک ترشــحات، آرامش 
عضلات روده و کمک به حرکت غذا در دستگاه گوارش می گردد. زنجبیل تازه که با چای 
یا مستقیما مصرف می شود بهترین است. هرچند زنجبیل در اشکال دیگری چون خشک، 

پودر و پخته هم موثر است.

شستشوی دست ها
طبق گزارش سازمان پیشگیری و کنترل بیماری های امریکا، شستن دست ها اولین 
عملی است که می بایست برای مقابله با ویروس ها و البته باکتری ها انجام داد. برای این 
کار دستان خود را برای مدت حداقل ۲۰ ثانیه با صابون معمولی و آب گرم بشویید. تمام 
قسمت های دستانتان را با فشار به یکدیگر مالیده و حتی زیر ناخن های خود را نیز فراموش 

نکنید. سپس آنها را با حوله کاغذی یا حوله شخصی خود خشک کنید.

مصرف ویتامین ث و روی
اگرچه تاثیر ویتامین ث و روی بر پیشگیری از سرماخوردگی همچنان بحث انگیز 
اســت، اما برخی از تحقیقات نشاندهنده اثر مثبت ویتامین ث خصوصا روی افرادی که 
تحت فشارهای استرسی شدید قرار دارند است. همچنین طبق تحقیقات، روی می تواند 

در پیشگیری از تکثیر ویروس ها کارساز باشد.

سود خالص بانک مشترک ایران و ونزوئلا در شش ماه 
ابتدای امسال یک هزار و ۴۶۶ درصد نسبت به مدت مشابه 
سال قبل رشد داشته اســت. این بانک در ۶ ماه ابتدایی 
امسال ۲ هزار و ۴۱۹ میلیارد ریال سود خالص شناسایی 
کرده که در ۶ ماه ابتدای سال گذشته ۱۶۵ میلیارد ریال 
بوده است. رشد ۱۰۰ درصدی درآمدهای ناشی از اعطای 
تســهیلات و همچنین افزایش درآمد ناشی از مبادلات 
ارزی، بــا توجه به وضعیت بــاز ارزی بالغ  بر ۹۰ میلیون 
یورویی بانک در ۶ ماه نخست سال جاری، مهم ترین علل 
جهش چشمگیر سودآوری بانک مشترک ایران و ونزوئلا 

در سال جاری است.
 این بانک که پیش تر از برنامه اش برای ورود به بورس 
خبــر داده بود بازده حقوق صاحبان ســهام را حدود ۲۰ 
درصد و سودآوری آن را حدود ۴۲ درصد در ۶ ماه امسال 

اعلام کرد. نســبت کفایت سرمایه بانک مشترک ایران و 
ونزوئلا ۳۴/ ۲۵ درصد و نســبت سرمایه نظارتی نافذ به 

دارایی های موزون به ریسک نیز ۲۳/ ۹ درصد اعلام شد.
نســبت مالکانه ۴۳ درصدی و نسبت تسهیلات به 
سپرده های ۱۲۱ درصدی از دیگر شاخص های بانک است. 
سرمایه این بانک تک شعبه ای ۵ هزار و ۶۷۹ میلیارد ریال 
است. حقوق صاحبان سهام نیز ۱۳ هزار و ۲۳ میلیارد ریال 
اســت. همچنین بر اســاس اطلاعات منتشــر شده در 
صورت های مالی بانک مشــترک ایران و ونزوئلا، درآمد 
ناشی از اعطای تسهیلات و سپرده گذاری بانک مشترک 
در ۶ ماه نخست سال ۱۳۹۹، با رشد حدودا ۱۰۰ درصدی 
در مقایسه با دوره مشابه سال گذشته، به رقم ۶۴۴ میلیارد 
ریــال و مجموع درآمدهای عملیاتــی بانک از رقم ۳۶۱ 
میلیارد ریال در پایان شهریور سال ۱۳۹۸، به رقمی بالغ 

 بــر ۲ هزار و ۷۱۶ میلیارد ریال در پایان شــهریور ۱۳۹۹ 
رسیده اســت. بر اساس صورت های مالی بانک مشترک 
ایران و ونزوئلا، مانده تسهیلات اعطایی بانک به شرکت ها 
و بنگاه های اقتصادی در پایان شهریور امسال، با افزایشی 
بالغ  بر ۱۵۰ درصد در مقایسه با پایان سال ۱۳۹۸، به رقم 
۷ هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال رسیده است. بر اساس پرتفوی 
اعلامی، ۵۰ درصد از تسهیلات به بخش غذایی و دارویی، 
۲۵ درصد مخابرات، رایانه و صنایع وابســته، ۱۱ درصد 
صنایع پتروشیمی، شــیمیایی و فرآورده های نفتی و ۷ 

درصد صنایع معدنی و فلزی تعلق  گرفته است.
همچنین مانده سپرده های بانک نیز در پایان شهریور 
امسال، به رقم ۶ هزار و ۲۲۸ میلیارد ریال رسیده است که 
این میزان، در مقایسه با پایان سال ۱۳۹۸، بیش از ۱۰۰ 

درصد رشد داشته است.

رشد ۱۴۶۶ درصدی سود خالص بانک ایران ونزوئلا
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هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران13

خبر خبر
افزایش ۳۰ درصدی عرضه مسکن استیجاری 

پس از مصوبه مجلس

محمود محمودزاده معاون مسکن و ساختمان وزارت 
راه و شهرســازی از افزایش ۳۰ درصدی عرضه مسکن 
اســتیجاری پس از مصوبه مجلس خبر داد و گفت: این 
مصوبه تأثیر خود را در کاهش نرخ مسکن نیز نشان خواهد 
داد. یکی از این سیاست های اساسی تعادل بازار در کوتاه 
مدت، عرضه واحدهای آماده و نیمه آماده به بازار مسکن 
است.تکمیل و عرضه واحدهای ناتمام سه گروه »مسکن 
مهر«، »تعاونی ها و بخش خصوصی« و نهایتا »واحدهای 
آماده ای که به قصد سرمایه گذاری بودند یا فاقد سکونت 
عرضه نمی شدند«، بر بازار مسکن تأثیر بسزایی دارد که 
سیاست گذاری ها در هر سه گروه امروز به نتیجه رسیده 
و چیزی که امروز در بازار مشاهده می شود، نتیجه اجرای 
مجموع این پروژه ها است. از کل ابر پروژه های مسکن مهر، 
تنها ۵۰ هزار واحد باقی مانده در حال تکمیل اســت که 
امیدواریم ظرف ماه های آتی به سرانجام برسد، در حوزه 
تعاونی ها و بخش خصوصی نیز در طرح اقدام ملی مصوب 
شــد که این گروه  نیز می توانند با شــروط اعلام شده از 
تسهیلات طرح اقدام ملی بهره ببرند تا زودتر این واحد ها 
را به بازار عرضه کنیم، سیاســت بعدی در حوزه تعدیل 
قیمت ها مربوط به مصوبه مجلس در خصوص مالیات بر 
خانه  های  خالی بود که قانونگذار از سال ۹۴ این تکلیف را 
به عهده وزارت راه و شهرسازی گذاشته بود که با اهتمامی 
که در وزارت راه و شهرســازی وجود داشت در بهمن ماه 
سال گذشته سامانه شناسایی بر مالیات های خانه خالی 
رونمایی شد. همواره در اجرای این طرح به دنبال پالایش 
روزانه هســتیم تا نتایج آن مورد بررسی قرار گیرد، این 
پالایش ها نشان می دهد که بسیاری از مالکان خانه های 
خالی بــرای اقدام به عرضه برای فــروش یا اجاره واحد 
مســکونی خود کرده اند در ابتدای ســال نیز نسبت به 
بارگذاری اطلاعات در این سامانه اقدام و  این مسئله باعث 
شد که بیش از ۱۳.۴ میلیون واحد مسکونی ارزیابی شود 
که از این میزان مسکن، بیش از یک میلیون واحد خالی 
از سکنه تشخیص داده شــد، پس از این شناسایی این 
واحدهای خالی، برای مالکان پیامک ارسال شد، همواره 
در اجرای این طرح به دنبال پالایش روزانه هستیم تا نتایج 
آن مورد بررسی قرار گیرد، این پالایش ها نشان می دهد 
که بسیاری از مالکان خانه های خالی اقدام به عرضه برای 

فروش یا اجاره واحد مسکونی خود کرده اند.
قانون مجلس یازدهم در خصوص اخذ مالیات از خانه 
های خالی به شدت به این اجرای این طرح کمک کرد به 
ایــن صورت که عددهایی که پیش از این در قانون قانون 
مالیات بر خانه های خالی دیده شده بود، جنبه بازدارندگی 
قوی نداشــت ولی اصلاحیه مجلس بر قانون قبلی  تاثیر 

مثبت تری بر میزان عرضه واحدهای خالی به بازار دارد.
پس از مصوبه مجلس و بر اساس تعداد فایل ارائه شده 
در مشاوران املاک، عرضه مسکن استیجاری حدود ۳۰ 
درصد بیشتر از مدت مشابه در سال گذشته بوده است و 
این آمار، یک آمار بر اساس مستندات و گزارشات میدانی 
اســت. قطعا روند عرضه مســکن خالی در کنار اجرای 
طرح های اقدام ملی و تکمیل مسکن مهر به افزایش عرضه 
مسکن کمک خواهد کرد که مجموع این سیاست ها به 

تعادل در بازار کمک می کند.
مصوبه مجلس در کاهش نرخ مسکن تأثیرگذار است

وی درباره تأثیر اجــرای قانون مالیات بر خانه های 
خالی بر کاهش نرخ مسکن گفت: در حال حاضر در این 
خصــوص نمی توان آماری ارائه کرد ولی حتما زمانی که 
حوزه مسکن از کالای سرمایه  ای بودن، جدا شود؛ انجام 
 این مهــم می توانــد در کاهش نرخ مســکن در آینده 

مؤثر باشد./ خانه ملت

دکتر شایان با تاکید بر اعتماد به نفس و ولایت مداری کامل 
شهید سپهبد قاسم سلیمانی گفت: امیدوارم رفتار و ویژگی های 

شخصی ایشان درسی برای ما باشد تا رهرو این مسیر باشیم.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری بانک مسکن- هیبنا، دکتر 
محمود شایان مدیرعامل بانک مسکن در مراسم نشست هم 
اندیشی مدیرعامل، معاونان مدیرعامل و مدیران شعب منطقه 
شرق کشور همزمان با هشتاد و دومین سالگرد تاسیس بانک 
مسکن در ابتدای اظهارات خود یاد و خاطره شهید سپهبد قاسم 
سلیمانی و مرحوم رحیمی انارکی مدیرعامل فقید بانک مسکن 
را گرامی داشت. وی با بیان اینکه امیداریم نتایج خوبی از این دست 
جلسات حاصل شود، به افتتاح سالن جدید برگزاری همایش های 
بانک مسکن اشاره کرد و گفت: همکاران زیادی در پشت صحنه 
بازسازی و احداث این سالن زحمت کشیدند که جا دارد از تلاش 
همه آنها تشکر و قدردانی کنم. مدیرعامل بانک مسکن با اشاره به 
اولین ســالگرد شهید سپهبد قاسم ســلیمانی گفت: ایشان 
خداباوری، اخلاص، تواضع، فروتنی، محبت، خدمت بدون منت 
و شــبانه روزی را همراه مورد توجه داشتند ضمن اینکه مقام 
عظمای ولایت هم روز گذشته در سخنرانی تلویزیونی خود به 
برخی از ویژگی ها و روحیه خستگی ناپذیر ایشان اشاره کردند. 
دکتر شــایان با تاکید بر اعتماد به نفس و ولایت مداری شهید 
ســپهبد قاسم ســلیمانی گفت: امیدوارم رفتار و ویژگی های 
شــخصی ایشان درسی برای ما باشد تا رهرو این مسیر باشیم.

مدیرعامل بانک مسکن به ایام باقی مانده تا پایان سال و همچنین 
عملکرد بانک اشاره کرد و گفت: کمتر از دو ماه و حتی به نظر من 
یک ماه بیشتر تا پایان سال باقی نمانده است. ما باید تمام تلاش 
خود را در جهت بهبود عملکرد بانک در سال جاری نسبت به سال 
گذشته داشته باشیم. مدیرعامل بانک مسکن در بخش دیگری 
از اظهاراتش به برنامه اقدام ملی مسکن به عنوان طرح ملی دولت 
برای خانه دار کردن اقشار متوسط اشاره کرد و گفت: بانک مسکن 
یک ویژگی مهم نسبت به بانک های تجاری دارد که مصارف بانک 
مشخص است و به هدف اصابت می کند. دکتر شایان با بیان اینکه 
بانک مسکن در زمینه تامین تسهیلات ۱۴۰ هزار واحد مسکونی 
از برنامه اقدام ملی مسکن مشارکت می کند گفت: در این زمینه 
تفاهم نامه هایی با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، ستاد کل نیروهای 
مسلح و کمیته امداد امام )ره( منعقد شده تا بانک مسکن به سهم 
خود در این طرح ملی در خانه دار کردن بخشی از اقشار جامعه 
که نقش کلیدی در سبد خانوار دارد، اثرگذار باشد. مدیرعامل 
بانک مسکن در بخش دیگری از اظهاراتش به لزوم تعیین تکلیف 
هر چه سریعتر مسکن مهر اشاره کرد و گفت: هر چه زودتر باید 
۳۰۰ هزار واحد مسکن مهر باقی مانده تعیین تکلیف شود که در 
این صورت هم سرفصل مطالبات معوق خارج شود و هم تکلیف 
بسیاری از خانوارها برای خانه دار شدن مشخص خواهد شد. دکتر 
شایان در پایان به تکریم ارباب رجوع و خدمت رسانی مناسب به 
مشــتریان تاکید کرد و افزود:حفظ مشتریان همواره سرلوحه 
کارکنان ما بوده و خواهد بود و رضایتمندی مشتریان و رعایت 
انتظارات به حق آنان برای تامین مطالبات قانونی ،از وظایف اصلی 

کارکنان بانک مسکن می باشد.

وزیر راه و شهرســازی در ســومین 
نشست ستادی شــورای توسعه سواحل 
مکران خواســتار فراهم کردن شرایط به 
منظور نقش آفرینی چابهار به عنوان هاب 

بین المللی ترانزیت در منطقه شد.
بــه گزارش  اعتبار به نقــل از روابط 
عمومی وزارت راه و شهرســازی، سومین 
نشست ستادی شورای سواحل مکران با 
حضور محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی، 
اســحاق جهانگیری معــاون اول رئیس 
جمهــور، کاظم خــاوازی وزیــر جهاد 
کشاورزی، علی محبتی استاندار سیستان 
و بلوچســتان، مرتضــی بانــک دبیــر 
شــورای عالی مناطــق آزاد تجــاری، 
معین الدین سعیدی نماینده مردم چابهار 
در مجلس شورای اسلامی و محمد راستاد 
مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی به 
همراه دیگر مسئولان در شهر چابهار برگزار 
شد.اســلامی در این نشست بر ضرورت 
توسعه سواحل مکران به ویژه چابهار بر سه 
محور اصلی شــامل محرومیت زدایی از 
منطقه جهت دستیابی مردم به راه، توسعه 

زیرساخت ها و فراهم کردن شرایط نقش 
آفرینی چابهار به عنوان هاب بین المللی 
ترانزیت تاکید کرد. وی در این نشســت 
گزارشی از اهم اقدامات انجام شده از سوی 
وزارت راه و شهرسازی در منطقه ساحل 
مکران را به برای حاضران برشمرد. برخی 
موارد مطرح شــده از ســوی وزیــر راه و 
شهرسازی احداث راه آه چابهار به زاهدان، 
کریــدور بزرگراهی جنــوب در محدوده 
عملیاتی سواحل مکران )پسابندر، چابهار، 

کنارک، کاروان، جاســک، میناب(، طرح 
توسعه بندر شهید بهشتی چابهار و احداث 
شــهر جدید تیــس بــود. وی در ادامه 
برنامه های آتی وزارت راه  وشهرسازی در 
منطقه مکران را تشریح کرد و بر ضرورت 
مطالعه جهت احداث بندر کوه مبارک در 
شرق هرمزگان و مطالعه احداث راه آهن 
جاسک - جیرفت و جابه جایی شهر جدید 
مکران در جاســبک تاکید کرد. وزیر راه و 
شهرســازی در سفر به استان سیستان و 

بلوچستان با اعلام اینکه خط ریلی چابهار-
زاهدان ۱۴۰۰ به بهره برداری می رســد، 
گفت: احداث مسکن ملی در شهر جدید 
تیس انجام شده است و توسعه جمعیتی 
در سواحل مکران در دستور کار وزارت راه 
و شهرسازی قرار دارد. طرح توسعه سواحل 
مکران که مورد تصویب شــورای سواحل 
مکــران قرار گرفته به مثابه مصوبه هیات 
دولت بوده که پیش تر در شــورای عالی 
آمایش و شورای عالی شهرسازی و معماری 
بررسی و تصویب شده بود،  این مسأله متاثر 
از یک برنامه تدوین شــده بــوده و برای 
نخستین بار است که در کشور یک برنامه 
سراسری و یکپارچه برای توسعه سرزمین 
بــا توجــه بــه موضوعــات اجتماعی و 
زیست محیطی توامان مدنظر قرار گرفته 
اســت، با این طرح )طرح توسعه سواحل 
مکران( و سرفصل هایی که برای آن معین 
شده است، پروژه ها آغاز شدند و هم اکنون 
در حال مذاکره هســتیم تــا بتوانیم در 
خصوص سرمایه گذاری در این منطقه با 

سرمایه گذاران به تفاهم و قرارداد برسیم.

نقش آفرینی چابهار به عنوان هاب بین المللی ترانزیت

 وزیر راه و شهرسازی با امام جمعه موقت تهران و اعضای هیات امنای بنیاد بین المللی غدیر دیدار کرد و طی آن امام جمعه موقت تهران با اهدای لوح غدیر، از فعالیت های وزیر در 
ترویج فرهنگ ولایی در کشور تقدیر به عمل آورد. به گزارش خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، امروز ۲۰ دی، محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی با  آیت الله کاظم صدیقی، 
امام جمعه موقت تهران و اعضای هیات امنای بنیاد بین المللی غدیر دیدار و گفت وگو کرد. در این دیدار که نعمت اله ترکی، معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی وزارت راه و 
شهرسازی و حجت الاسلام جواد نیسی، دبیر شورای فرهنگی وزارت راه و شهرسازی نیز حضور داشتند، اقدامات فرهنگی انجام شده از سوی وزارت راه و شهرسازی در سال ۹۹ 
تشریح شد.آیت ا...صدیقی طی این دیدار از اقدامات فرهنگی انجام شده  از سوی این وزارتخانه ابراز خرسندی کرد و همچنین خواستار ترویج جملات کوتاه امیرالمومنین )ع( و بخش 
هایی از نهج البلاغه به صورت تصویر یا تراکت در پایانه های اتوبوس رانی، ایستگاه های راه آهن، سالن های فرودگاه و دیگر حوزه های مرتبط با این وزارتخانه شد. ببینیدGدیدار اعضای 
بنیاد بین المللی غدیر با وزیر راه و شهرسازی محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی در این جلسه با تایید خواسته دبیرکل بنیاد بین المللی غدیر ، برخی از اقدامات انجام شده از سوی 

وزارت راه و شهرسازی در حوزه ترویج فرهنگ ولایی را برشمرد و بر لزوم تلاش و توسعه برنامه های فرهنگی بنیاد بین المللی غدیر تاکید کرد.

تقدیرازوزیرراهو
شهرسازیبهدلیل

تلاشدرجهتترویج
فرهنگولاییدر

کشور

ادامه ارصفحه یک
وی با تاکید بر این که جمهوری اسلامی ایران همچون 
گذشته و روز به روز با قدرت بیشتر از تمامی منافع خود حمایت 
خواهد کرد، تاکید کرد: ما دریای سرخ را که در دوره های اخیر 
شناورهای تجاری جمهوری اسلامی با برخی تعرضات محدود 
مواجه شدند، مجددا در منطقه گشــت دریایی خود قرار 
خواهیم داد و امنیت کامل شناورها ، ناوگان نفتکش و تجاری 

خود را در آن دریا هم برقرار خواهیم کرد .
اظهارات فرمانده نداجا

امیر دریادار حســین خانزادی فرمانده نیروی دریایی 
ارتش هم دراین مراســم گفت: اطمینان داریم زمان افول 
استکبار جهانی فرا رسیده است و موقع آن است که بدهی شان 
به ایران و ایرانی را بپردازند .وی با بیان این که سواحل مکران 
و دریای عمان امروز شاهد خلق حماسه ای از جنس استقلال 
و خودکفایی است که طعنه به تحریم های ظالمانه استکبار 
جهانی زده است، افزود: طراحان، صنعتگران، کارخانجات، 
متخصصان، فرماندهان، مدیران و ستادهای نیروی دریایی 
در رده های مختلف همگی اهتمام ویژه ای را پای کار آورده اند 
تا امروز طعم شیرین خودکفایی و تداوم امنیت بومی را در این 
خطه ارزشمند از سواحل ایران که دروازه طلایی ارتباط تمدن 
ایرانی و اسلامی با دریاها و جهان است را با همه وجود احساس 
کنیم و این اراده ملی را که بر صلح و امنیت پایدار مقتدرانه 
تاکید دارد را به منطقه و جهان عرضه کنیم، ناو موشک انداز 
زره شناوری چابک و پرتوان است که حاصل تلاش شبانه روزی 
و پرفشار مهندسان و صنعتگران نیروی دریایی راهبردی ارتش 

جمهوری اسلامی در مجموعه فرماندهی ساخت شناوری و 
کارخانجات نداجا و حمایت و همراهی مجموعه عظیم وابسته 
به وزارت دفاع و همه مراکز علمی و صنعتی و دانشگاهی ایران 
عزیز اســت که امروز به منصه ظهور رسیده و آماده است به 
ماموریت گشت دریایی اعزام شود و مظهر تحکیم امنیت در 

دریا باشد.
وی با بیان این که هدایت و راهبری این آرایه پیچیده 
دفاعی به دست فرزندان و سربازان ولایت از نسل انقلاب بوده 
است، تاکید کرد: ناوبندر بالگردبر مکران مظهر هوش و ذکاوت 
جوانان ایرانی است که می تواند از هر امکان و ظرفیتی توانایی 

هایی نو و ارزشمند بیافریند.
این ناوبندر ظرفیت عظیمی است که دست بلند ملت 
ایران را در دریاهای آزاد امتداد می بخشد و نظم و امنیت بیشتر 
را با توسعه قدرت دریایی ایران به اقیانوس ها، به ارمغان خواهد 
 آورد، وی بــا تاکید بر این که دشــمنان و یاوه گویانی که به 
تحریم های مضحک متوسل شده اند بدانند ایران و اراده ایرانی 
قابل متوقف کردن نیست، افزود: اطمینان داریم که زمان افول 
استکبار جهانی فرا رسیده است و موقع آن است که استکبار و 
ایادی سرسپرده اش بدهی شان را به ایران و ایرانی بپردازند که 
نشانه های آن در عمق سرزمین استکبار جهانی نمایان شده 

و هیمنه دروغین آنها در حال فرو ریختن است.
ویژگی های ناوبندر مکران

ماموریت ناوبندر مکران برای برقراری امنیت دریایی در 
منطقه راس الحد، خلیج عدن، دریای سرخ و تنگه باب المندب 
خواهد بود که به این مناطق اعزام می شود. ناوبندر مکران، 

یک جزیره متحرک ۱۲۱هزار تنی است که نیروی دریایی 
ارتش آن را با تغییر کاربری به یکی از بزرگترین ناوبندرهای 
بالگردبر تبدیل کرده است که وظیفه پشتیبانی از ناوگروه های 
رزمی نیروی دریایی ارتش در آب های بین المللی و دوردست 
به ویژه منطقه شمال اقیانوس هند، تنگه باب المندب و دریای 
سرخ را برعهده دارد. مکران در حقیقت حاصل تغییر کاربری 
یکی از شناورهای تجاری کشور است که متخصصان نیروی 
دریایی ارتش فقط در مدت ۶ ماه و با صرف ۷۲هزار نفر ساعت 
کار مداوم و با ایجاد عرشــه بالگرد ۹۵۰تنی با مســاحت 
۳۲۰۰متــر مربع روی آن، این شــناور را تبدیل به یک ناو 
پشتیبان تمام عیار کرده اند.این ناو توانایی حمل ۸۲هزار تن 
انواع نیازمندی های پشتیبانی یگان های شناور رزمی را دارد 
و قادر است بدون ارتباط با ساحل یکهزار شبانه روز دریانوردی 
کند، مکران با توانایی حمل همزمان ۵فروند بالگرد در واقع 
می تواند به صورت یک پایگاه متحرک هوادریا عمل کند و با 
بهره گیری ازبالگردهای مین روب، ضــد زیردریایی و رزم 
سطحی از عملیات نیروهای ویژه و همچنین عملیات های 
موشکی، پشتیبانی کند. ظرفیت حمل یک گردان تکاور 
دریایی برای انجام عملیات در دریاهای دوردست با استفاده از 
شناورهای تندرو و زیردریایی ها و بالگردهای مستقر در عرشه 

پرواز از جمله دیگر قابلیت های ناوبندر مکران است.
این ناو با تجهیز به انواع سامانه های به روز جمع آوری 
اطلاعات می تواند در نقش یک ناو اطلاعاتی به اجرای ماموریت 
بپردازد و هرگونه اطلاعات را جمع آوری، پردازش و تحلیل 
کند و از کیلومترها دورتر در اختیار مراکز فرماندهی و کنترل 
در ساحل قرار دهد.مکران به عنوان یک پایگاه اطلاعاتی دور 
ایستا و ایستگاه کنترل و هدایت پهپاد برای پرواز در عمق مورد 

بهره برداری قرار می گیرد .
این ناوبندر با ۲۲۸متر طول، ۲۱.۵متر ارتفاع و ۴۲متر 
عرض بزرگترین شــناور نظامی ایران است که قادر است با 
سرعت ۱۵گره دریایی دریانوردی کند.مکران همچنین به 
عنوان یک بندر شــناور توانایی ارائه خدمات فنی و طبقات 

دهگانه آمادی شامل آب، سوخت، مهمات و... را دارد.

بزرگترین پایگاه شناور نظامی ایران عملیاتی شد

آگهــی تغییــرات شــرکت فنــی مهندســی پیشــگامان بهینــه ســازی صنعــت ســهامی خاص بــه شــماره ثبــت 2۱82۷۵ 
و شناســه ملــی ۱۰۱۰2۵۹۶۰8۱ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 28/۰۷/۱3۹۹ 
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : فریبــا مرجانــی بــه کــد ملــی ۰۰۵۰۰۹۷۹38 بــه ســمت بــازرس اصلــی و مهنــاز مقدمــی 
ــد  ــدند. احم ــاب ش ــی انتخ ــال مال ــک س ــدت ی ــرای م ــدل ب ــی الب ــازرس عل ــمت ب ــه س ــی 382۱۱۰۱۱2۱ ب ــد مل ــه ک ب
اصلانــی بــه کــد ملــی 2۰۶2۷۰82۱۱بــه ســمت مدیــر عامــل و عضــو هیئــت مدیــره و محمــد مهــدی افتخــاری بــه کــد 
ملــی3۷3۱8۵۷3۵۹ بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره و امیــن مرتضــوی بــه کــد ملــی۰۰۱3۷۶۶۴۶۵ بــه ســمت نائــب 
ــد. کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور شــرکت از  ــرای مــدت دو ســال انتخــاب گردیدن ــره ه ب رئیــس هیئــت مدی
ــا امضــاء رئیــس هیئــت مدیــره ( قبیــل چــک و ســفته و بــروات قراردادهــا و عقــود اســلامی اعــم از عــادی و اداری ب

آقــای محمــد مهــدی افتخــاری) و )آقــای حمیدرضــا مرتضــوی( متفقــاً همــراه بــا مهــر شــرکت دارای اعتبــار مــی باشــد. 
ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰۷8۶۴8(

ــه شــماره ثبــت 8۰۱ و شناســه  آگهــی تغییــرات شــرکت پــارک ســبز اریکــه ایرانیــان )ســهامی خــاص( ب
ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱۹/۰۹/۱3۹۹  ملــی ۱۰۱8۷۰۰3۵۵۴ ب
ــد  ــانه محم ــم افس ــی ۰۰3۶2۰۶۰۹۱ و خان ــد مل ــه ک ــد ب ــی عبدالون ــای عل ــد : -آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی تصمیم
ــدت دو  ــرای م ــی ۰32۰۰۴۵۱۰2 ب ــد مل ــه ک ــهلورود ب ــر س ــی اصغ ــی ۰۰۷38۵۹۷3۷ و عل ــد مل ــه ک ــملو ب قاس
ســال انتخــاب گردیدنــد. -آقــای فرهــاد رضوانــی بــه کــد ملــی ۰۰۱۵۱۶2۰۹۵ بــه ســمت بــازرس اصلــی و آقــای 
ــرای مــدت یــک  ــازرس علــی البــدل ب ــه ســمت ب ــادی کــد ملــی ۰۰۶۵۷۴۹3۹۱ ب احســان دشــتی رحمــت آب
ــه قلــی تبــار سرپرســت اداره ثبــت شــرکتها و موسســات غیرتجــاری  ســال مالــی انتخــاب شــدند. حجــت ال
شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد و امــلاک کشــور اداره کل ثبــت اســناد و امــلاک اســتان 

تهــران مرجــع ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری قــدس )۱۰۷8۶۴۹(

ــه شــماره ثبــت ۴۱۵3۱۹  ــا مســئولیت محــدود ب آگهــی تغییــرات شــرکت اکســون دی الکتریــک شــرکت ب
ــورخ ۰3/۱۰/۱3۹۹  ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱۰32۰۶۷32۶۷ ب ــه مل و شناس
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : خانــم میتــرا کیانــی بــا کــد ملــی ۰۰۶288۷۷8۵ پرداخــت مبلــغ 3۰۰۰۰۰۰۰۰۰ریــال 
بــه صنــدوق شــرکت در ردیــف شــرکای شــرکت قــرار گرفتنــد در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ ۱۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ 
ریــال بــه مبلــغ ۱3۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش و مــاده مربوطــه در اساســنامه شــرکت تغییــر یافت . فهرســت شــرکا 
و ســهم الشــرکه هــر یــک پــس از افزایــش ســرمایه بــه ترتیــب ذیــل میباشــد: نســرین صدیقــی بــه شــماره 
ملــی ۰۰۶288۷۷8۵ دارای 3۰۰۰۰۰۰۰۰۰ریــال ســهم الشــرکه -ســعید درویشــی بــه شــماره ملــی 2۶۹۱۵۴۷۵32 
دارای ۷۰۰۰۰۰۰۰۰۰ریــال ســهم الشــرکه -خانــم میتــرا کیانــی بــا 3۰۰۰۰۰۰۰۰۰ریــال ســهم الشــرکه . تعــداد اعضــای 
ــام خانــم نســرین  ــه دو نفــر کاهــش یافــت مــاده ۱۴ اساســنامه اصــلاح گردیــد. ن هیــات مدیــره از ســه نفــر ب
صدیقــی و آقــای ســعید درویشــی بــه عنــوان نماینــده شــرکت ، حــذف و عبــارت )) هیــات مدیــره (( جایگزیــن 
آن شــد و بدیــن ترتیــب صــدر مــاده ۱۶ بــا بقــای دیگــر قســمتها ، بــه متــن ذیــل تغییــر یافــت : )) هیــات مدیــره 
نماینــده قانونــی و تــام الاختیــار شــرکت بــوده و مــی توانــد در کلیــه امــور مداخلــه و اقــدام نمایــد. ســازمان 

ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰۷8۶۵۰(        

آگهــی تغییــرات شــرکت اکســون دی الکتریــک شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۴۱۵3۱۹ و شناســه 
ــل  ــات ذی ــورخ ۱3۹۹/۱۰/۰۴ تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱۰32۰۶۷32۶۷ ب مل
اتخــاذ شــد : خانــم نســرین صدیقــی بــا کــد ملــی ۰۰۴۹۵88۹23 دریافــت کل مبلــغ ســهم الشــرکه خــود بــه مبلــغ 
3۰۰۰۰۰۰۰۰۰ریــال از ردیــف شــرکای شــرکت خــارج شــد و بدیــن ترتیــب ســرمایه شــرکت از مبلــغ ۱3۰۰۰۰۰۰۰۰۰ریــال 
بــه مبلــغ ۱۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال کاهــش و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد . فهرســت شــرکا و ســهم الشــرکه 
ــه شــماره ملــی 2۶۹۱۵۴۷۵32 دارای  ــل میباشد:ســعید درویشــی ب ــه ترتیــب ذی هــر یــک پــس از کاهــش ســرمایه ب
۷۰۰۰۰۰۰۰۰۰ریــال ســهم الشــرکه -خانــم میتــرا کیانــی بــا کــد ملــی ۰۰۶288۷۷8۵بــا 3۰۰۰۰۰۰۰۰۰ریــال ســهم الشــرکه . 

ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰۷8۶۴۵(

آگهــی انتقالــی شــرکت انــرژی پویــا مطبــوع 
بــا مســئولیت محــدود به شــماره ثبــت 3۷8۶۵2 
و شناســه ملــی ۱۰32۰288۹۹۵ بــه اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 
۰۱/۱۱/۱3۹8 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد :مرکــز 
اصلــی شــرکت بــه : اســتان تهــران - منطقــه ۱8 
ــهر  ــزی ، ش ــش مرک ــک ، بخ ــتان قرچ ، شهرس
قرچــک، محلــه قرچــک ، کوچــه مهدیــه بیســت 
ــلاک  ــدار( ، پ ــاد )پاس ــان محمدآب ــم ، خیاب ویک
233 ، طبقــه همکــف کــد پســتی ۱8۶8۹8۵۵8۷ 
انتقــال یافــت و تحــت شــماره ۹۵۰ در ایــن اداره 
بــه ثبــت رســیده اســت حجــت الــه قلــی تبــار 
سرپرســت اداره ثبــت شــرکتها و موسســات غیــر 
ــازمان  ــران س ــتان ته ــتانهای اس ــاری شهرس تج
ــت  ــور اداره کل ثب ــلاک کش ــناد و ام ــت اس ثب
ــت  ــع ثب ــران مرج ــتان ته ــلاک اس ــناد و ام اس
ــک  ــاری قرچ ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ش

)۱۰۷8۶۴۶(

ــی  ــه مل ــت 8۰۱ و شناس ــماره ثب ــه ش ــاص( ب ــهامی خ ــان )س ــه ایرانی ــبز اریک ــارک س ــرکت پ ــرات ش ــی تغیی آگه
۱۰۱8۷۰۰3۵۵۴ بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ 2۰/۰۹/۱3۹۹ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : -خانــم افســانه 
محمــد قاســملو بــه شــماره ملــی ۰۰۷38۵۹۷3۷ بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره و آقــای علــی عبدالونــد بــه شــماره 
ملــی ۰۰3۶2۰۶۰۹۱ بســمت نایــب رئیــس هیئــت مدیــره و مدیرعامــل و آقــای علــی اصغــر ســهلورود بــه شــماره ملــی 
ــه  ــرکت ب ــدآور ش ــادار و تعه ــناد و اوراق به ــه اس ــد. -کلی ــاب گردیدن ــره انتخ ــت مدی ــو هیئ ــمت عض ۰32۰۰۴۵۱۰2 بس
ــا امضــای مدیرعامــل همــراه بــا مهــر شــرکت  امضــاء مدیرعامــل همــراه بــا مهــر شــرکت و ســایر نامــه هــای اداری ب
معتبــر مــی باشــد. -محــل شــرکت از آدرس قبلــی بــه آدرس جدیــد: اســتان تهــران - منطقــه ۱۴، شهرســتان قــدس، 
خیابــان نخســت اول، خیابــان ایــران ترافیــک، پــلاک ۱، طبقــه همکــف، کــد پســتی 3۱۱۴8۵3۱۵2 انتقــال یافــت و مــاده 
مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. حجــت الــه قلــی تبــار سرپرســت اداره ثبــت شــرکتها و موسســات 
غیرتجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد و امــلاک کشــور اداره کل ثبــت اســناد و امــلاک اســتان 

تهــران مرجــع ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری قــدس )۱۰۷8۶۴۷(

مدیرعامل بانک مسکن در مراسم افتتاح سالن 
برگزاری همایش های بانک مسکن:

رفتار و ویژگی های شهید سپهبد قاسم 
سلیمانی الگویی برای کارکنان بانک است

پنجمین و ششمین شماره 
ماهنامه کتاب خوان ویژه آذر و 

دی ۱399 منتشر شد؛
دستاورد باشکوه کتابخانه های 
عمومی کشور در دوران کرونا
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14 هفته نامه اقتصادی ایران
در مراسمی با حضور حجت بهاری فر مدیرعامل و عضو هیات مدیره شرکت بیمه “ما” ، بیژن صادق رئیس هیات مدیره، اصغر دانشیان معاون توسعه مدیریت، حقوقی و امور مجلس و جمشید محبت خانی فرمانده 
یگان سازمان حفاظت محیط زیست، خسارت محیط بانان پرداخت شد. به گزارش روابط عمومی بیمه “ما” به نقل از سایت سازمان حفاظت محیط زیست، بیمه “ما” در این مراسم مبلغ نزدیک به سه میلیارد و 
هفتصد میلیون ریال خسارت به محیط بانان آسیب دیده پرداخت کرد، دو تن از محیط بانان عزیز کشورمان طی چند ماه گذشته بر اثر تیراندازی، دچار مصدومیت شدند که متاسفانه یکی از آنها به درجه رفیع 
شهادت نائل شد، متعاقب حوادث پیش آمده، با توجه به جایگاه و شان محیط بانان عزیز و حمایت از مصدومین و خانواده این مدافعان، موضوع به فوریت در دستور کار بیمه “ما” قرار گرفته و  با همراهی و همکاری 
مدیران و کارشناسان سازمان محیط زیست مستندات مورد نیاز تکمیل و خسارت این عزیزان پرداخت شد، شرکت بیمه “ما” همواره برای رشد و حفظ محیط زیست گام برداشته است. در همین راستا و برای 
حمایت از محیط بانان عزیز کشورمان تاکنون هشت میلیارد ریال خسارت به این عزیزان پرداخت شده است.مدیرعامل و عضو هیات مدیره  شرکت بیمه “ما” در خصوص موضوع تفاهم نامه سازمان حفاظت 
محیط زیست و شرکت بیمه “ما” گفت: ارائه خدمات بیمه ای شایسته در رشته های بیمه های درمان، عمر و سرمایه گذاری، حوادث، آتش سوزی، مسئولیت و اتومبیل به پرسنل شاغل و محیط بانان سراسر کشور 

و خانواده این عزیزان می باشد. همکاری و حمایت دوجانبه در راستای حصول اهداف مشترک، نقش آفرینی موثر در عرصه های ملی و بین المللی و انجام پروژه های مشترک از دیگر مفاد این قرارداد است.

حمایتاز
محیطبانانکشور
باپرداختخسارت
هشتمیلیاردریالی

   ادامه از شماه 2۵۹
عوامل پیشینی در تحقق رسالت اجتماعی کتابخانه های 

عمومی
معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی نهاد در ادامه با تأکید 
بر اینکه تحقق رســالت اجتماعی کتابخانه، مشروط به وجود عواملی 
پیشینی است گفت: عوامل پیشینی که در اینجا از آن با عنوان »الزامات 
تبدیل کتابخانه به پایگاه اجتماعی« نام می برم، به ترتیب در چهار محور 

»مردم«، »کتابدار«، »مدیران« و »منابع کتابخانه ای« خلاصه می شود. 
از این طبقه بندی چهارگانه پیداست که منابع انسانی سهم بسیار مهمی 
در اجرای این رســالت اجتماعی دارد. کتابخانه ها در صورتی به پایگاه 
اجتماعی تبدیل خواهند شــد که این چهــار ضلع، به صورتی همنوا، 

هماهنگ و منسجم و مطابق با شرح وظایف شان عمل کنند.
رمضانی تصریح کرد: می دانیم ـ و در تعریف رسمی کتابخانه هم 
آمده است ـ که منظور از مردم، »همه مردم« است؛ از هر رنگ و نژاد و 
مذهب و با هر تفکر و ســلیقه ای که باشــند. واژه »عمومی« در »نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور« نیز دارای همین معناست؛ بنابراین، 
مردم، حتی اگر همه آنان هیچ گاه به کتابخانه مراجعه نکنند، مصرف 
کنندگان بالقوّه خدمات کتابخانه ای به شمار می آیند؛ یعنی مدیران 
باید برای ایــن »همه« برنامه ریزی کنند و کتابدارن هم باید آمادگی 
فکــری و مهارت فردی برای ارائه خدمت به »همه گروه های سِــنّی و 
شــناختی« را داشته باشند. در این صورت است که کارکرد اجتماعی 
کتابخانه را تحقق بخشیده ایم و آن را به ارائه خدمات معمول و مکانیکی 
منحصــر و محدود نکرده ایم. توجه داریــم که در نظرگرفتن مردم به 
معنایی که گفته شد، بسیار فراتر از مفهومِ صرفاً اخلاقیِ »تکریم ارباب 
رجوع« اســت. پیداست که رفع نیاز فکری و فرهنگی همه مردم )و نه 
فقط گروه هایی که ما آنها را می شناسیم(، نیازمند یک شناخت عمیق 

و بعد یک برنامه ریزی عمیق است.
حرفه ای که به اندازه اهمیتش شناخته نشده است

معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی نهاد در ادامه نشست 
با پرداختن به کتابداری، آن را حرفه ای فرهنگی و پژوهشی دانست که 

به اندازه اهمیتش شناخته نشده است.

وی تأکیــد کرد: در این جا قصد نقدها و تحســین های تکراریِ 
کتابداران را ندارم، اما به عنوان یک فرد آگاه از حساسیت ها و تنگناهای 
این حرفه شــریف، لازم است تأکید کنم که کتابداری، به جز آگاهی از 
فهرست نویســی و رده بندی و همه آنچه در دانشگاه ها آموزش داده 
می شــود، عنصر بسیار مهم تری هم دارد: »هنر کتابداری« که شامل 
مدیریت و سازماندهی است و مهم تر از آن، »مهارت در برقراریِ ارتباط 
انسانی«. همین مهارت و هنر است که به کتابخانه جلوه ای اجتماعی 
می دهد و به رفت و آمد کتابدار به کتابخانه معنا می بخشــد و منزلت 

اجتماعی واقعی او را به مردم معرّفی می کند.
رمضانی در ادامه گفت: مدیران، واســطه میان مردم و کتابداران 
هستند. منظورم از مدیریت در این جا هم علم است و هم هنر. مدیریت، 
در وسیع ترین معنایش، آگاهی از مختصات انسان و روابط انسانی است. 
مدیر، از طریق ایجــاد علاقه و ارتباط میان کارکنان و راهبریِ فعال و 
عاقلانه آنان، موجب اثربخشی و کارآیی سازمانش می شود و زمینه را 
بــرای تحقق کارکرد اجتماعی کتابخانه هموار می کند. این تعریف از 
مدیر و مدیریت، که قطعاً مورد قبول همه ماست، فاصله بسیاری دارد 

با مدیران بخشنامه ای و ایستا.
وی با اشاره به اینکه منابع کتابخانه ای، نماد تکثر در کتابخانه و در 
نظرگرفتن سلیقه همه مردم کتابخوان است آن را مقدمه ای برای تحقق 
مجموعه سازی مشارکتی دانست و افزود: نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور با وجود مشکلات مالی، گرانی کتاب در سال های اخیر، کم شمار 
بودن آثار خواندنی و جذاب و دیگر مشــکلات نشر، سعی کرده است با 
مشــارکت دادن کتابداران در انتخاب منابع و رصد سلیقه مخاطبان، 
منابعی هر چه واقعی تر و مطابق با نیاز مردم را به کتابخانه ها ارســال 

کند. اما نکته این اســت که حتی اگر بیشترین و بهترین منابع نیز به 
کتابخانه ها ارسال شود، ولی مدیران و کتابداران، آن منابع را، به شکلی 
آگاهانه و خلاقانه،  موضــوع فعالیت های ترویجی و مردم محورِ خود 
قرار ندهند، کتابخانه را نه به پایگاه اجتماعی، بلکه به انبار کتاب تبدیل 

کرده ایم.
وظبفه ای که بر عهده همه است

معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی نهاد ادامه داد: در این 
جا مناســب می بینم به یک آســیب منابعی که در دیدارهای خود از 
کتابخانــه های نهادی به آنها برخورده ام، اشــاره کنم. تقریباً در همه 
کتابخانه ها منابع مربوط به استان شناسی، دفاع مقدس و منابع اهدایی 
را، به جای قرار دادن در قفسه مربوط به خود، در بخش جداگانه ای قرار 
داده اند. پیداســت که این کار با اجتماعی شدن کتابخانه و استفاده از 
این گونه منابع منافات دارد؛ چرا که هم انحصار ایجاد می کند و هم با 

رده بندی مخالف است و هم آمار مطالعه را کاهش می دهد.
رمضانی در پایان ضمن تشــکر از شــرکت کنندگان و تبریک به 
برگزیدگان این پویش از دوســتان در معاونت برنامه ریزی، پژوهش و 
فن آوری اطلاعات، انجمن ارتقاء کتابخانه های عمومی، رئیس، دبیر و 
همه ی دست اندرکاران همایش و تمامی بخش های جانبی تأکید کرد: 
به نظر من تبدیل کتابخانه ها به پایگاه های فعال اجتماعی، وابســته و 
پیوسته به این الزامات است. چنانکه به اختصار توضیح دادم، این الزامات 
هــم جنبه اجرایی دارد و هم فکری. به همین دلیل تحقق آنها همت و 
حضور آگاهانه همه اســتادان، مدیران و کتابداران را می طلبد. پویا و 
زنده نگه داشــتن کتابخانه و ایجاد زمینــه های اجرایی و فکری برای 

تحقق کارکرد اجتماعی آن، وظیفه همه ماست.

حمایت نمایندگان مجلس شورای اسلامی از پیگیری و افزایش تصویب بودجه نهاد کتابخانه های عمومی کشور

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان سیستان 
و بلوچستان به منظور بررسی مشکلات بودجه ای 
نهاد با نماینده مردم سیســتان در مجلس شورای 
اسلامی و رئیس فراکسیون حقوق بشر و شهروندی 

دیدار و گفتگو کرد.
به گــزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه 
های عمومی سیســتان و بلوچســتان، به منظور 
بررسی مشــکلات بودجه ای نهاد، حامدزارعی، 
مدیرکل کتابخانه های عمومی اســتان با محمد 
سرگزی، نماینده مردم سیستان در مجلس شورای 
اسلامی و رئیس فراکسیون حقوق بشر و شهروندی، 
دیدار و گفتگو کرد. زارعی در این دیدار با اشاره به 
بودجه نهاد کتابخانه های عمومی گفت: برای رشد 
و توسعه کتابخانه های عمومی نیازمند بودجه کافی 
هستیم و حمایت نماینده استان از پیشنهادات نهاد 

کتابخانه هــای عمومی در خصــوص بودجه در 
کمیســیون تلفیق، گام مهمی برای تامین هزینه 
های مــورد نیاز ما خواهد بود. محمد ســرگزی، 
نماینده مردم سیستان در مجلس شورای اسلامی 
نیز با اشــاره به اهمیت ترویــج فرهنگ کتاب و 
کتابخوانــی و جایگاه کتابخانه هــای عمومی در 
اعتلای فرهنگ ایرانی اسلامی، گفت: نقش کتابخانه 
های عمومی در فرهنگ سازی بسیار مهم است و 
نمایندگان استان نیز از پیشنهادات نهاد کتابخانه 
های عمومــی حمایت خواهند کــرد. وی اظهار 
امیدواری کرد با تمرکز و توجه دقیق کمیســیون 
تلفیق در این خصوص، بخشی از مشکلات کتابخانه 
های عمومی مرتفع شود. شایان ذکر است، محمد 
سرگزی عضو کمیسیون تلفیق بودجه سال ۱۴۰۰ 

نیز هست.

سعید فرزانه، نماینده مردم نور و محمودآباد در 
مجلس شورای اســلامی از پیگیری بودجه نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور در کمیسیون تلفیق و 

تصویب توسط نمایندگان مجلس خبر داد.
به گــزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه 
های عمومی مازندران، سعید فرزانه، نماینده مردم 
نور و محمودآباد در مجلس شورای اسلامی ضمن 
بازدید از کتابخانه هــای عمومی محمودآباد، در 
نشستی با رئیس اداره کتابخانه های محمودآباد با 
کتابداران دیدار و گفتگو کرد. وی در این دیدار ضمن 
قدردانی از زحمات مدیرکل کتابخانه های عمومی 
و کتابداران اســتان در ترویج فرهنگ کتابخوانی 
اظهار کرد: مازندران دارای ظرفیت های ویژه ای در 
حوزه کتابخوانی اســت. کتابخانه هــا به عنوان 
پایگاه های فرهنگی و اجتماعی حضور موثری در 

توســعه فرهنگی  کشور دارند. نماینده مردم نور و 
محمودآباد در مجلس شورای اسلامی در خصوص 
بودجه نهاد و رفع مشکلات کتابخانه ها قول پیگیری 
داد. در ایــن جلســه در خصــوص پیگیری برای 
تجهیزات، تعمیرات و خرید منابع و پرداخت نیم 

درصد شهرداری ها بحث و تبادل نظر شد.

پرتال جدیــد اداره کل کتابخانه های عمومی 
استان قم با حضور مهدی توکلیان، مدیرکل روابط 
عمومی و امــور بین الملل نهاد و ســجاد عمرانی، 
سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم 

رونمایی شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
عمومی اســتان قــم، با هدف بهــره وری، تعامل و 
اطلاع رسانی مطلوب تر پرتال جدید اداره کل با حضور 
مهدی توکلیــان، مدیرکل روابــط عمومی و امور 
بین الملل نهاد و سجاد عمرانی، سرپرست اداره کل 

کتابخانه های عمومی استان قم رونمایی شد.
سجاد عمرانی، سرپرست اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان قم ضمن تقدیر از زحمات مجموعه 
روابط عمومی و امور بین الملل نهاد به ویژه مدیرکل 
این مجموعه، اظهار داشت: پرتال قبلی ادارات کل 
استانی نهاد، کاربرپســندی لازم را نداشت و اکثر 
استان ها از وضعیت آن گلایه داشتند. مشکل عمده 
پرتال قبلی عدم ارتباط دوســویه با کاربر بود که در 

پرتال جدید این مسائل مرتفع شده است.
مهدی توکلیان، مدیرکل روابط عمومی و امور 
بین الملــل نهاد در ابتدا از زحمات دو ســاله واحد 

فناوری اطلاعات نهاد و به ویژه حمایت جناب 
آقای امیــن متولیان، معــاون برنامه ریزی، 
پژوهش و فناوری اطلاعات تقدیر کرد و گفت: 
وضعیت کنونی پرتال استان ها حاصل و میراث 
زحمات جناب آقای ناصری، مدیرکل ســابق 

روابط عمومی و امور بین الملل نهاد بوده که امروز به 
ثمر رســیده اســت. مدیرکل روابط عمومی و امور 
بین الملل نهاد از کسب رتبه دوم پایگاه اطلاع رسانی 
نهاد کتابخانه هــای عمومی کشــور در مجموعه 
دســتگاه های تابعه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
خبر داد و گفت: پرتال های جدید ادارات کل استانی، 
به جهت حفظ وحدت رویه، یک شکل طراحی شده 
و دو سویه بودن، تسهیل ارتباط با مخاطب، امکان 
بارگذاری محتواهای چندرسانه ای و گرافیک بالا و 

چشم نواز از ویژگی های آن محسوب می شود.
مهدی توکلیــان تاکید کرد: پرتال های جدید 
ادارات کل اســتانی در فضــای رســانه ای کنونی 
تاثیرگذاری بهتر و بیشتری خواهند داشت و کاربران 

تعامل بهتری با آن برقرار خواهند کرد.
وی همچنین از زحمــات مجموعه اداره کل 
کتابخانه های اســتان قم و به ویژه سرپرســت این 

مجموعه، به دلیــل برگزاری آبرومنــد اختتامیه 
جشنواره رضوی در حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
قدردانی کرد. لازم به ذکر است، تفکیک بخش های 
خبری، گرافیک بالا و زیبا، ارائه اطلاعات مورد نیاز 
مخاطبین، تنــوع در بخش های کاربردی، تجمیع 
خدمات و سامانه ها از مهم ترین مزایای پرتال جدید 
است. همچنین پرتال جدید شامل بخش هایی نظیر 
ســامانه های نهاد، ارتباط با سرپرســت اداره کل و 
دبیــرکل نهاد، گزارش تصویــری، بازتاب اخبار در 
خبرگزاری ها، تفکیک اخبار، اطلاعیه ها، انتصابات و 
 تســلیت اســت. کتابداران، کارمنــدان و اعضای 
کتابخانه های عمومی استان و علاقمندان کتاب و 
کتابخوانی می توانند با مراجعه خود به پرتال جدید 
اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم به نشانی 
qom.iranpl.ir  در جریان آخرین اخبار، گزارشات 

و اطلاعات مورد نظر خود قرار گیرند.

 شــیوا قاســمی پور، نماینده مردم سروآباد و 
مریوان در مجلس شورای اسلامی به منظور بررسی 
وضعیت کتابخانه های عمومی مریوان از کتابخانه 
های عمومی امام خمینی)ره( و ۲۳ تیر این شهرستان 

بازدید کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان کردستان، شیوا قاسمی پور، نماینده 
مردم شهرســتان های های مریوان و ســروآباد در 
مجلس شورای اسلامی به منظور بررسی وضعیت 
کتابخانه هــای عمومی مریــوان از کتابخانه های 
عمومی امام خمینی)ره( و ۲۳ تیر این شهرســتان 

بازدید کرد.
عدنــان یعقوبی، رئیــس اداره کتابخانه های 
عمومــی مریوان در ابتدای این دیــدار ضمن ارائه 
گزارشی از وضعیت کتابخانه های عمومی شهرستان، 

گفت: هم اکنون این شهرســتان دارای ۷ باب 
کتابخانه عمومی اســت که از این تعداد ۳ باب 

نهادی و بقیه مشارکتی است.
وی با اشاره به عضویت ۵ هزار و  ۴۰۰  نفری 
از مــردم مریوان در کتابخانه های عمومی این 
شهرستان، عنوان کرد: در این کتابخانه ها بالغ 
بر ۷۰ هزار جلد کتاب در دسترس عموم قرار دارد و 
علاقمندان می توانند با عضویــت در این مراکز از 

خدمات آن ها بهره مند شوند.
یعقوبی زیربنای کتابخانه های عمومی نهادی 
شهرستان مریوان را دو هزار و ۵۰۰ مترمربع برشمرد 
و افزود: مردم این شهرستان بسیار علاقمند به کتاب 
و کتابخوانی هستند و ما تلاش می کنیم در حد توان 

به مردم خدمات ارائه دهیم.
رئیس اداره کتابخانه های عمومی شهرستان 
مریــوان از اجرای برنامه هــای متنوع فرهنگی در 
راســتای ترویج فرهنگ مطالعه خبر داد و گفت: از 
زمان شــیوع کرونا تا حدود زیــادی توجه این نهاد 
فرهنگــی بر فضای مجازی متمرکز شــده و از این 
ظرفیت برای ترویج فرهنگ مطالعه به خوبی بهره 

برده است.وی با تقدیر از حمایت مسئولان شهرستان 
بانه از کتابخانه های عمومی، گفت: خوشبختانه با 
حمایت مســئولان به ویژه فرماندار، کتابخانه های 

عمومی با تغییرات رو به رشدی مواجه شده اند.
شیوا قاسمی پور، نماینده مردم شهرستان های 
مریوان و سروآباد در مجلس شورای اسلامی در این 
بازدید با اشاره به نقش مهم کتاب در جامعه، گفت: 
حمایت از این نهاد فرهنگی وظیفه تمامی دستگاه 

ها و مسئولان است.
وی نقش کتابخانه های عمومی به عنوان یکی 
از ارکان توسعه فرهنگی را در جامعه بی بدیل دانست 
و افزود: نهادینه ســازی فرهنــگ مطالعه و ارتقای 
شــاخص های کتابخوانی در کشور امری ضروری 

است.
نماینده مردم شهرستان های مریوان و سروآباد 
در مجلس شــورای اســلامی بر لزوم رفع موانع و 
مشکلات کتابخانه های عمومی تاکید کرد و گفت: 
حمایت از این بخش در نهایت به نفع جامعه و کشور 
اســت و همه باید در این راســتا گام های اساسی 

بردارند.

حمایت نمایندگان 
سیستان و بلوچستان 
از پیشنهادهای نهاد 

در مجلس

پیگیر افزایش و تصویب بودجه نهاد 
کتابخانه های عمومی در مجلس هستیم

پرتال جدید اداره کل کتابخانه های عمومی 
استان قم رونمایی شد

 حمایت از این نهاد فرهنگی
 وظیفه تمامی دستگاه ها و مسئولان است

پنجمین و ششمین شماره ماهنامه کتاب خوان ویژه آذر و دی 
۱399 منتشر شد؛

دستاورد باشکوه کتابخانه های عمومی کشور در دوران کرونا

کارکرد اجتماعی کتابخانه دقیقاً همان چیزی است که مورد نیاز جامعه است
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خبر
ریل تولیدی ذوب آهن در سطح 
محصولات تراز اول جهان است

مهدی صیدگر مدیرکل ساخت روسازی راه آهن ضمن 
حضور در ذوب آهن اصفهان با مســئولین این شرکت در 
خصوص روند تامین ریل طرح های توسعه ریلی مختلف 

کشور گفتگو کرد.
وی در گفتگو با خبرنگار ما به طرح های توسعه راه آهن 
کشور از جمله چابهار-زاهدان، یزد-اقلید، همدان-سنندج، 
میانه - اردبیل، بستان آباد -تبریز و رشت- کاسپین که با ریل 
تولید شده در ذوب آهن در حال اجرا هستند اشاره کرد و گفت: 
این طرح ها در مرحله روســازی هستند و سایر طرح ها در 

مراحل مختلف زیرسازی قرار دارند.
 سیاست نظام در سال های اخیر تاکید بیشتری بر توسعه 
شبکه ریلی داشته که با توجه به مزیت های آن، تلاش می 
کنیم تمام امکانات مان را به کار بگیریم تا در این حوزه موفق 

تر از قبل باشیم.
 ریل که توسط ذوب آهن اصفهان تولید می شود مهم 
ترین عنصر راه آهن در بخش روســازی است و لذا تامین به 
موقع ریل با کیفیت موجب اجرای به موقع پروژه ها می شود. 

برای رسیدن به این مقصود از تمام ظرفیت های مهندسی، 
فنی و اجرایی بهره می گیریم تا ریل به موقع به پروژه ها برسد.
 ذوب آهن اصفهان با تجربیاتی که از دهه ۷۰ با تلاش 
های مختلف در جهت تولید ریل کسب نمود، موفق شد در 
سال ۱۳۹۷ به تولید انبوه این محصول با کیفیت مطلوب و 

مطابق استانداردهای جهانی دست پیدا کند.
تجهیزات آزمایشگاهی و تست های روی خط که برای 
تولید ریل هم اکنون در ذوب آهن اصفهان مورد بهره برداری 
قرار گرفته، در ســطح کارخانجات تراز اول دنیا و منطبق با 
استانداردهای روز تولید ریل است و اطمینان را به خریدار می 
دهد که این محصول به اندازه کافی مورد بررسی و آزمایش 

قرار گرفته و کیفیت آن همه شرایط لازم را داراست. 
این موفقیت تنها حاصل نصب آن تجهیزات نیست، بلکه 
دانش فنی ذوب آهن اصفهان که به مرور شکل گرفته و برای 
تولید ریل ارتقاء پیدا کرده اســت و همچنین ارتقاء دانش 
دستگاه های استفاده کننده از ریل و تعامل آنها موجب شد که 
در نهایت ریل در کشور تولید شود. خوشبختانه اراده قاطعی 
در سال های گذشته در ذوب آهن اصفهان و دستگاه های 
استفاده کننده برای تولید و استفاده از ریل داخلی شکل گرفت 
و این اراده به طور تمام و کمال هم اکنون در قالب تولید ریل 
 و توسعه خطوط ریل متجلی شده است . سهولت دسترسی،  
صرفه جویی در هزینه های ارزی، غلبه بر مشکلات ناشی از 
تحریم و موارد دیگر از مزایای تولید ریل و استفاده از ریل ملی 
است، ضمن این که این امر، موجب رشد صنعت و خودکفایی 

کشور شده است.

مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسۀ کمیتۀ مدیریت این 
شــرکت که در ســالن بزرگ اجتماعات و با رعایت کامل 
دستورالعمل های بهداشتی بـرگـــزار شــــد، گفـت: 
خوشبختانه علی رغم همۀ محدودیت های موجود در تأمین 
منابع انرژی و گاز و شــیوع ویــروس کرونا، فولاد مبارکه 

همچنان بر مدار موفقیت و سوددهی است.
حمیدرضا عظیمیان با تأکید بر اینکه فولاد مبارکه در 
سال های گذشــته همواره با چالش های سختی ازجمله 
تحریم ها و محدودیت های داخلی، مانند کمبود سنگ آهن، 
کاهش عرضۀ برق، آب و گاز و مواد اولیه و از ماه های پایانی 
سال گذشته نیز با شیوع بیماری کرونا مواجه بوده است، 
گفت: به یاری خداوند و با اتخاذ تدابیر   و   برنامه ریزی های 
دقیق در هر حوزه و با تلاش مدیران و کارکنان دلســوز و 

باانگیزۀ شرکت، توانسته ایم بر مشکلات فائق آییم.
وی در ادامه ضمن قدردانی از دستاوردهای کارکنان 
در حوزۀ معاونت بهره برداری و اشاره به دستاوردهای شرکت 
طی ۹ ماه اخیر و همچنین با مقایسۀ آمار تولید در این مدت 
نسبت به مدت مشابه ســال قبل، از افزایش ۱۰ درصدی 
تولید در واحد گنــــدله سازی خبر داد و گفت: در ۹ ماه 
نخست امسال، تولید گندله به میزان ۵ میلیون و ۵۹۸ هزار 
تن محقق شده است. با پیگیری های انجام شده، وضعیت 
موجودی مواد اولیه در شرکت به شرایط مطلوب تری رسیده 
است، اما باید برای رسیدن به شرایط پایدار همچنان تلاش 

و برنامه ریزی کرد.
مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه ضمن اشاره به رشد 
بسیار خوب عملکرد واحدهای احیا مستقیم ۱ و ۲ گفت: 
تولید این واحدها در  نه ماهۀ ســال گذشته به ۵ میلیون و 
۱۳۵ هزار تن آهن اسفنجی رسید. این در حالی است که 
در همین ۹ ماه ســال ۹۹، کارکنان پرتلاش این واحدها 
توانستند با تحقق ۱۰۵ درصد برنامه و با رشد ۱۴ درصدی 
نسبت به مدت مشابه سال قبل، به تولید ۵ میلیون و ۸۷۳ 
هزار تن آهن اسفنجی دست یابند که در نوع خود یک رکورد 

ارزشمند محسوب می گردد.
وی با اشاره به  میزان تولید فولاد خام در این بازۀ زمانی 
تصریح کرد: در  نه ماهۀ سال گذشته،  ۴ میلیون و ۸۹۵ هزار 
تن تختال تولید شده بود، درحالی که در پایان ۹ ماه نخست 
امسال، با تحقق ۱۰۹ درصدی برنامۀ سالانه و با    ۱۱ درصد 
افزایش نسبت به مدت مشابه سال قبل، به عدد  ۵ میلیون 

و ۴۵۶ هزار تن رسیده ایم.
مهندس عظیمیان با تأکید بر اینکه به یاری خداوند و 
همت کارکنان عبور از مرز ۷.۲ میلیون تن تولید و ثبت یک 
رکورد ارزشمند دیگر در پایان سال دور از دسترس نخواهد 
بود، گفت: در سال جهش تولید از همۀ مدیران و کارکنان 
شرکت می خواهم که با همدلی و تلاش بیشتر در این مسیر 

گام بردارند.
او با اشاره به عملکرد نه ماهۀ ناحیۀ نورد گرم گفت: در  
این ناحیه به دلیل تغییر ترکیب ابعادی و کیفی سفارش ها 
و همچنین توقف ده روزه در قفســــۀ  R3  حــدود ۱.۵ 
درصــد از برنامــه عقب هستیــم؛ بااین حال با ثبت تولید 
۳ میلیون و  ۸۵۹ هزار تن، نسبت به مدت مشابه سال قبل 
حدود ۲ درصد بیشتر از برنامه  تولید کرده ایم. وی در ادامه 
عملکرد ناحیۀ نورد ســرد را نیز بســیار خــوب ارزیابی و 
خاطرنشان کرد: کارکنان این ناحیه در ۹ ماه نخست سال 
جــاری به تولید یک میلیون   و ۲۱۵ هزار تن و یک درصد 
رشد تولید نسبت به مدت مشابه سال قبل دست یافتند. 
ســال گذشته در این بازۀ زمانی ۱ میلیون و ۲۰۴ هزار تن 
تولید محقق شده بود. امسال در طی این مدت با تحقق ۱۰۲ 
درصــد برنامه، به تولید ۱ میلیون و ۲۱۵ هزار تن دســت 
یافته ایم و پیش بینی می شــود تولید در این ناحیه از یک 

میلیون و ۴۰۰ هزار تن محصول فراتر    رود.
مدیرعامل فولاد مبارکه از انجام عملیات نوســازی 
ماشین ریخته گری شمارۀ ۱ در مجتمع فولاد سبا خبر داد 
و گفت: برخی محدودیت ها و به روزرسانی اتوماسیون این 
خط و همچنین انجام سایر برنامه های تعمیراتی که چابک 
سازی مجتمع فولاد سبا را در پی خواهد داشت، تولید   به 

میزان  ۱۵ درصد کاهش داشته که قابل جبران است.
وی جمع کل موجودی نهایی را با ســفارش هایی که 
به تدریج از شرکت فولاد مبارکه خارج خواهد شد به میزان 
۲۷۴ هزار تن ارزیابی کرد و گفت: از این مقدار ۴۹ هزار تن 
سهم نورد سرد، ۴۱ هزار تن نورد پیوستۀ مجتمع فولاد سبا، 
۶۴ هزار تن نورد گرم و ۱۲۰ هزار تن متعلق به فولادسازی 
است. مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامۀ سخنان خود گفت: 
در ماه گذشته فروش شرکت از مرز ۵۰ هزار میلیارد تومان 
عبور کرد. این اعداد در شرایطی که شرکت فولاد مبارکه در 
تحریم به ســر می برد، برای بازار ســرمایه، سهام داران و 

ذی نفعان شرکت بسیار امیدوارکننده است.

وی در بخش دیگری از سخنان خود ضمن قدردانی از 
اقدامات معاونت خرید شرکت اظهار داشت: خوشبختانه 
درخصوص موجودی الکترود گرافیتی نیز موجودی شرکت 
بسیار خوب است و برای حدود سه سال آینده در این حوزه 
با مشکلی مواجه نخواهیم بود.  وی با تأکید بر اهمیت کیفیت 
کنسانترۀ ورودی و میزان موجودی سنگ آهن نرمه و   زبرۀ 
شرکت تصریح کرد: همچنان که پیش از این تأکید شد، باید 
در این حوزه ها معاونت خرید با قوت و برنامه های دقیق و 
اثربخش به فعالیت های خود ادامه دهد. مهندس عظیمیان 
با اشاره به دستاوردهای حوزۀ فروش فولاد مبارکه گفت: 
امسال متأسفانه برخی افراد با دادن آدرس های غلط این 
حوزه را با چالش های متعددی روبه رو کردند. تلاش کردیم 
بــا اقدامات و ارائــۀ راهکارهای متعدد آرامــش را به بازار 
برگردانیم و با حضور مؤثر در تنظیم شــیوه نامه توانستیم 
نظرهای سازندۀ خود را به مسئولین انتقال دهیم و اعتبار   و   

برند فولاد مبارکه را به شایستگی حفظ کنیم.
وی با رد صریح برخی شایعات دربارۀ مشکلات فولاد 
مبارکه در حوزه تأمین منابع مالی خاطرنشــان کرد: این 
شایعات را به شدت تکذیب و اعلام می کنم فولاد مبارکه نه 
در زمان بنده، بلکه در زمان هیچ کدام از مدیران عامل قبلی 
نیز بدهی نداشته است. این امر ناشی از قدرت شرکت بوده 
و حداکثر بهره وری را با مدیریت مالی خود داشــته است. 
مهندس عظیمیان در ادامه گفت: معاونت اجرای پروژه ها 
نیز در این مدت با به ثمر رســاندن پروژه های موردنظر در 
داخل و خارج از فنس و محدودۀ جغرافیای شرکت به خوبی 

ایفای نقش کرده است.
به گفتۀ مدیرعامل فولاد مبارکه، معاونت سرمایه گذاری 
و امور شــرکت ها در فولاد مبارکه به تازگی ایجاد شــده، 
بااین حال عملکرد خوبی داشــته و همــکاران این حوزه 

به خوبی منافع شرکت را دنبال می کنند.
وی در ادامه تصریح کــرد: معاونت معدن نیز در این 
شرکت فعالیت های بسیار خوبی در زمینۀ تأمین مواد اولیه 
و سنگ آهن شــروع کرده است و پیش بینی می شود این 
اقدامات به زودی اثربخشــی خود را برای ســازمان هویدا 
خواهد کرد. مــدیــــــرعامل فــــولاد مبــــارکه در 
بـخش بعــدی سخـنــان خــود از تشکیل چهارمین 
هلدینــگ در فولاد مبارکــه خبر داد و گفــت: در کنار 
هلدینگ های فولاد متیل، آتیه و توکا، هلدینگ مالی نیز که 
مجموعه ای از چندین شرکت در بازار سرمایه، سبدگردانی 

و کارگزاری و... است تشکیل شده است.
وی از آمادگی فولاد مبارکه برای تأمین مالی بخشی از 
پروژه های مهمی که باعث توســعه و پیشــرفت کشور و 
اشــتغال زایی خواهد شد، خبر داد و گفت: این شرکت در 
تأمین مالی پروژه هایی که در سطح ملی، توسعه را به همراه 
دارد و همچنین برای اجرای پروژۀ نورد گرم شمارۀ ۲ خود 

آمادگی کامل دارد.
او در ادامه با اشــاره به اهمیت اجــرای طرح تحول 
دیجیتال در  شرکت فولاد مبارکه گفت: پروژۀ هوشمندسازی 
فولاد مبارکــه این شــرکت را در کلاس تکنولوژی های 
پیشرفتۀ جهان قرار خواهد داد که تعداد کمی از شرکت ها 
در این سطح قرار دارند. عزم شرکت در این زمینه جزم است. 

مهندس عظیمیان با اشاره به عملکرد درخشان شرکت در 
حوزۀ مسئولیت های اجتماعی تصریح کرد: شرکت در این 
زمینه نیز آثار بسیار خوبی در جامعه برجای گذاشته است. 
به عنوان مثال، در حوزۀ کرونا یکصد میلیارد تومان از منابع 
شــرکت را پس از اخذ مجوزهای قانونی، به مساعدت به 
بیمارستان ها و مراکز بهداشتی برای خرید تجهیزات درمانی 
و مواد ضدعفونی کننده اختصاص داده است. تاجایی که به 
اذعان معاون اول ریاســت جمهوری، در این حوزه، فولاد 
مبارکه با سایر سازمان های مشابه فاصلۀ بسیار زیادی دارد. 
فولاد مبارکه به منظور تعهد به مسئولیت های اجتماعی 
خود، در شــرایط ویژۀ اقتصادی ناشی از تحریم ها و شیوع 
ویروس کرونا، با افتخار در خدمت هم وطنان و به ویژه کادر 
درمان بوده اســت و اساسا این اقدامات را وظیفۀ ملی خود 

می داند.
وی در همیــن خصــوص از تحــویــل ۷۰ تــن 
اکسـیــژن رایــــگان بـــــه بیمارستان های درمانگر 
بیماران کرونا در هر روز خبر داد و گفت: با این اقدام، علاوه بر 
تأمین اکسیژن موردنیاز بیماران بستری در بیمارستان های 
۱۵  استان، سعی کرده ایم دست سودجویان و دلالان را نیز 

در این حوزه کوتاه کنیم.
 به گفتۀ مهندس عظیمیان، از آغاز ســال تحصیلی 
جدید، فولاد مبارکه در بخش دیگری از تعهدات خود و    در    
راستای مســئولیت های اجتماعی شرکت، با هماهنگی 
کمیتۀ امداد امام خمینی )ره(، ۱۶۰۰ تبلت به دانش آموزان 
کم برخوردار   و   نیازمند اهدا کرده و این خدمتِ بی منت نیز 

از افتخارات شرکت است.
وی با تأکید بر اینکه آیندۀ فولاد مبارکه تا حد زیادی 
به عملکرد معاونت های امور معادن و تکنولوژی بستگی دارد 
گفت: در شرایطی که معدن کاران، به جای توسعۀ معادن به 
فولادســازی روی آورده اند و فولادسازان را با چالش های 
جدی مواجه کرده اند، معاونت معدن وظیفه خطیری در 
تأمین پایدار ســنگ آهن موردنیاز شرکت بر عهده دارد. 
همچنین در خصوص معاونت تکنولوژی فولاد مبارکه نیز 
باید گفت اگر فولاد مبارکه به تکنولوژی روز دنیا نرســد و 
نتواند سبد محصولات خود را توسعه دهد و آن ها را با قیمت 
رقابتی در سطح جهانی به دست مصرف کننده برساند، با 
مشــکل روبه رو خواهد شــد. به همین دلیل به روز شدن 
تکنولوژی یکی از موارد بسیار ضروری برای فولاد مبارکه 

است.
 وی در بخش پایانی ســخنان خود فرارســیدن ۲۳ 
دی ماه، ســالروز افتتاح شــرکت فولاد مبارکه را به همۀ 
کارکنان و ذی نفعان شرکت تبریک گفت و اظهار امیدواری 
کرد: با تلاش و جدیت هرچه تمام تر در پایان ســال شاهد 

دست یافتن به درخشان ترین عملکرد شرکت باشیم.
شایان ذکر است در این جلسه، مختار بخشیان، معاون 
بهره برداری فولاد مبارکه، حسین مدرسی فر، مدیر ایمنی، 
بهداشــت و محیط زیســت شرکت و  رســول سراییان 
مدیرعامل شرکت ایریسا به ترتیب درخصوص دستاوردهای 
شرکت در حوزه های بهره برداری، ایمنی و   روند پیشرفت 
اجرای طرح تحول دیجیتال در فولاد مبارکه مباحثی مطرح 

کردند که مورد توجه حاضران قرار گرفت. 

عبور از مرز فروش 50 هزار میلیارد تومان در ماه گذشته

مدیرعامل و جمعی از معاونان و مدیران شــرکت  فولاد مبارکه، ضمن دیدار با دکتر رجائی، نمایندۀ مردم شهرستان لنجان در مجلس شورای 
اســلامی، فرماندار و جمعی از مدیران اجرایی این شهرستان، بر تعامل هرچه بیشتر میان شهرستان لنجان و صنعت تأکید کردند. دراین دیدار، 
حسین رجائی نمایندۀ مردم شهرستان لنجان در مجلس شورای اسلامی، ضمن ابراز خرسندی از حضور مدیرعامل فولاد مبارکه و هیئت همراه 
در شهرســتان لنجان گفت: نگاه شهرســتان به فولاد مبارکه فرامنطقه ای و ملی اســت؛ همچنان که آثار   پرُخیر  و  برکت  این شرکت و سایر   
زیرمجموعه های آن  نیز    متوجه تمامی کشور است. ازاین رو مانند گذشته، در حد توان از این صنعت معظم حمایت خواهیم کرد. در این جلسه، 
حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل فولاد مبارکه نیز ضمن قدردانی از تعاملات شهرستان لنجان با این شرکت تصریح کرد: فولاد مبارکه هم راستا با 
مسئولیت های اجتماعی خود، بر این باور است که رشد و توسعۀ مناطق هم جوار شرکت به معنی واقعی گام برداشتن در مسیر توسعۀ پایدار است؛ 

بنابراین از این پس نیز در همین مسیر حرکت خواهیم کرد.

تأکیدمسئولان
شهرستانلنجانو

مدیریتفولاد
مبارکهبرتعامل

هرچهبیشتر

مدیرعامل فولاد مبارکه خبر داد:

بر اساس طرح ملی ابتکاری “آب امید”، به مشترکان 
خانگی کم مصرف، تخفیــف صد درصدی آب بها تعلق 

می گیرد. 
تخفیف طرح ملی “آب امید” به مشترکانی اختصاص 
می یابد که مصرف ماهانه آن ها حداکثر تا یک سوّم الگوی 
مصرف اســت. بر اساس قانون توسعه و بهینه سازی آب 
شرب شهری و روستایی کشور که در سال ۹۴ تصویب 
شد، الگوی مصرفی آب برای نقاط مختلف کشور با توجه 
به آب و هوای هر نقطه تعریف گردیده است و طبق آن در 
هر منطقه سردســیری الگوی مصرف آب بین ۱۳ متر 
مکعب به ازای هر نفر اســت که ایــن رقم برای مناطق 
گرمسیری ۱۸ متر مکعب مشخص شده است و به طور 
کلی متوسط الگوی مصرف در کل کشور ۱۵ متر مکعب 
در ماه محاسبه گردیده است. این در حالیست که الگوی 
مصرف آب در اصفهان ۱۴ متر مکعب تعریف شده است و 
به منظور چگونگی اجرای طرح ملی “آب امید” در استان 
اصفهان  گفتگویی با مدیر عامل شــرکت آب و فاضلاب 

استان صورت گرفته است. 
در  اجرای طرح  “آبّ امید” در استان اصفهان 

چه مولفه هایی مدنظر قرار گرفته است ؟
 دســتورالعمل اجرایی “آب امید”  براساس دستور 

معاون اول ریاست جمهوری می باشد که اجرای مفاد بند 
)۲( تصویب نامه شماره ۱۰۶۶۲۹/ت ۵۸۲۵۹ به تاریخ 
۱۳۹۹/۹/۲۳ است و بدین ترتیب شرکت آبفا با ارسال پیام 
شفاف به مشترکان در خصوص میزان مصرف آب در طی 
یک دوره، آموزش به مردم در جهت تغییر رفتارمصرفی و 
ایجاد انگیزه در تغییر مصرف، مردم را ترغیب می کند که 

تحت پوشش  مزایای طرح ملی “آب امید” قرار گیرند. 
در حال حاضر الگوی مصرف آب در اصفهان 
۱۴ مترمکعب است که پایین تر از الگوی کشوری 
است، براین اساس کدام دسته از مشترکین جز کم 

مصرف ها محسوب می شوند؟ 
الگوی مصرف، مقدار آب تعیین شده استانی است، که 
طبق ماده )۱( قانون توسعه بهینه سازی آب شرب شهری 
و روستایی در کشور برآورد می گردد که در سال جاری در 
استان اصفهان ۱۴ متر مکعب تعیین شده بدین ترتیب 
مشترک کم مصرف به آن دسته از مشترکین خانگی اطلاق 
می شود که مصرف آنان، با لحاظ زمان و مکان مصرف)مصوبه 
هیئت وزیران( معادل  یک سوم  الگوی مصرف استانی باشد.  

که در استان اصفهان تا ۵  متر مکعب است .
سایر مشترکین به چند دسته تقسیم می 

شوند؟
مشــترک خوش مصرف مشترکینی هستند که 
متوسط مصرف ماهانه آنان بیش از یک سوم الگوی مصرف 
و کمتر از حد الگوی مصرف استان باشند و در استان اصفهان  
بین ۵ تا ۱۴ متر مکعب است و مشترکین پرمصرف متوسط 
مصرف ماهانه آنها بیش از الگو و کمتر یا مساوی دو برابر 
الگوی مصرف است، که دراستان اصفهان بین ۱۴  تا ۲۸ متر 
مکعب اســت. همچنین مشترک بد مصرف آن دسته از  

مشترک خانگی آب هستند  که متوسط مصرف ماهانه آنها  
بیش از  دو برابر الگوی  مصرف باشد و بیش از ۲۸ متر مکعب 

آب طی یک ماه مصرف می کنند. 
موارد فوق در مجتمع ها به چه صورت محاسبه 

می گردد؟ 
در مجتمع ها، میزان مصرف بر تعداد واحد تقسیم 
می شود و در مرحله بعد تقسیم بر تعداد روز و ضربدر ۳۰ 
می گردد. هر واحدی طی ۳۰ روز، در صورتی که کمتر از 
 ۵ متر مکعب مصرف کرده باشــد، مشمول طرح امید 

می شود. 
چند درصد مشترکین آب در استان مشمول 

این طرح می شوند؟
اکنون یک میلیون و ۷۲۱ هزار واحد مشترک خانگی 
در استان اصفهان داریم که از این رقم، ۹ درصد شامل این 
طرح می شوند ۱۶۳ هزار واحد مسکونی را دربر می گیرند.
برآورد شرکت آبفا از میزان تخفیف هایی که 

به مشمولین این طرح می دهد چقدر می باشد؟
طبق برآوردهای صورت گرفته حدود ۲میلیارد و ۳۰۰ 
میلیون تومان بابت آب بها و دفع بهداشــتی فاضلاب و 
تبصره۳ ، حــدود ۳ میلیارد و ۹۰۰  میلیون تومان بابت 
آبونمان به این دسته مشترکین تخفیف داده می شود که 
در مجموع ۶ میلیارد و۲۰۰ میلیون تومان طی یکسال به 
مشمولین طرح ملی “آب امید”، تخفیف در نظر گرفته شده 
است. چرا که آب بها و کارمزد دفع فاضلاب ، آبونمان آب و 
فاضلاب و تبصره های قانونی مرتبط با آن محاسبه ولی 

دریافت نمی گردد. 
هدف از اجرای این طرح چه بوده است؟

نهادینه کردن رابطه متقابل شرکت   مشترک برای 

تحقــق برنامه های مدیریت مصــرف، کاهش حداقل 
۱۰درصد از مجموع آب مصرفی مشترکین پرمصرف و بد 
مصرف، استفاده موثر از دانش، تفکر و فناوری برای تحقق 
برنامه ها، اهداف مدیریت،  تقویت اعتماد متقابل مشترکین 
و شرکت با تمرکز بر پایبندی به برنامه و تعهدات از مهمترین 

اهداف اجرای این طرح می باشد. 
این طرح از چه زمانی در اســتان اصفهان 

عملیاتی شده است؟
از یکم دی ماه سال جاری این طرح در دستور کار قرار 
گرفت و سکونت گاه های خالی از سکنه و بدون مصرف، 
باغ ویلا، اقامتگاه های غیردائم، انشــعاب های غیرمجاز 

شناسایی شدند و مشمول طرح نمی شوند.
مشترکین از چه راه هایی از میزان مصرف آب 

بها طی یک دوره مطلع می شوند؟
یکی از راههای اطلاع رســانی و آگاهی بخشــی 
مشترکین، رسم نمودار مصرف در لینک صورتحساب و 
سامانه ها، نمایش پیمانه در سامانه های شرکت و درج در 
متن پیامک صورتحســاب می باشد. به عنوان مثال به 
مشترک پیامک می شود مشترک خوش مصرف  گرامی 
میانگین مصرف دوره جاری شما ۹متر مکعب در ماه می 
باشد، ضمن تشکر بابت رعایت الگوی مصرف، در صورت 
کاهش میانگین ۴ متر مکعب در ماه از مزایای طرح ملی 

“آب امید” بهره مند می شوید.
چگونه سایر مشترکین را نیز به بهره مندی از 

مزایای طرح ملی “آب امید” ترغیب می کنید؟
با ارسال پیامک به مشــترکین بد مصرف این امر 
صورت صورت می گیرد،  برای مثال تحت عنوان مشترک 
گرامی میانگین مصرف شما در دوره جاری ۳۰متر مکعب 

در ماه می باشدکه به میزان ۱۶ متر مکعب بیش از الگوی 
مصرف است. بر این اساس  در طبقه مشترکین  بد مصرف 
قرار گرفته اید . با کاهش مصرف خود، از مزایای طرح ملی 

“آب امید” بهره مند گردید.
چه  زیرساختی برای اجرای بهینه طرح ملی 

“آب امید” مد نظر قرار گرفته است؟
تمهیداتی در این زمینه لحاظ شده که می توان به  
ارتقای کیفیت لوازم اندازه گیری مصرف مشترک، بهبود 
فرآیند تعویض کنتورهای معیوب، اطلاع رسانی و آموزش 
مستمر به مامورین و مشترک، تشویق استفاده از لوازم 
 کاهنده و اصلاح ســاختارتعرفه های عملیاتی آب بها

 اشاره کرد. 

۱۶3هزار مشترک خانگی کم مصرف استان اصفهان مشمول طرح “آب امید” می شوند
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بررسی تحریم ها و برجام در گفتگو دکتر علی لاریجانی؛
تدریجی عمل کردن نفعی ندارد؛ تحریم ها باید یکجا 

برداشته شود

   رهبر انقلاب در ســخنرانی تلویزیونی ۱۹ دی درباره ی گمانه زنی ها و 
مباحث جاری در فضای سیاسی کشور پیرامون رفتار جمهوری اسلامی در 
قبال برجام و وظایف آمریکا در این خصوص، گفتند »ما هیچ اصراری نداریم، 
هیچ عجله ای نداریم که آمریکا به برجام برگردد؛ اصلاً مسئله  ی ما این نیست 
که آمریکا به برجام برگردد یا برنگردد. آنچه مطالبه ی منطقی ما و مطالبه ی 
عقلانی ما است، رفع تحریمها است؛ این حقّ غصب شده ی ملتّ ایران است.« 
ایــن جملات مواضعی بود که رهبر انقلاب آن را به عنوان »ســخن پایانی و 

قطعی« جمهوری اسلامی اعلام کردند.
پایگاه اطلاع رسانی KHAMENEI.IR ذیل پرونده »حرف قطعی« 
موضع جمهوری اسلامی در زمینه ی تحریم ها و برجام را در گفت وگو با آقای 
دکتر علی لاریجانی، مشاور رهبر انقلاب و عضو مجمع تشخیص مصلحت 

نظام بررسی می کند.
  رهبر انقلاب اخیراً فرمودند مسئله ی اصلی رفع تحریم ها است، 
نه بازگشت آمریکا به برجام و بازگشت آمریکا به برجام در شرایطی 
معنادار است که تحریم ها رفع شده باشد وگرنه حتی می تواند به ضرر 

ما تمام شود. تحلیل و ارزیابی  شما درباره ی این بحث چیست؟
  مسئله ی هسته ای از ســال های پیش با ماجراجویی که آمریکایی ها 
به وجود آوردند، یک ظاهر و یک باطنی دارد. ظاهرش همین مشاجراتی است 
که آن ها راه انداختند. به بهانه ی اینکه ایران دنبال سلاح هسته ای است آژانس 
را جلو انداختند، ولی اصلش یک تصمیم سیاسی و زورمندانه بود. امّا باطنش 
این بود که مسئله ی هسته ای چند وجهی است. وجه اوّلش، جنبه ی فنی و 
مسئله ی دانش هسته ای است که این دانش مثل سایر دانش ها نیست و جزو 
دانش های پیشرو است و استفاده های متنوعی دارد. خب تسلّط ایران به این 
دانش جایگاه ایران را متفاوت می کرد. وجه دومش، مسئله ی اقتصادی است. 
غربی ها با این ماجراجویی دنبال این بودند که ایران را از نظر اقتصادی تحت 
فشار قرار بدهند. وجه سومش، جنبه ی منطقه ای است. آن ها در حرف هایشان 
می گویند که شما دنبال بحث هسته ای بودید، چرا دنبال بحث های موشکی 
و منطقه هســتید؛ چون خود موضوع هسته ای، لبه ی قدرت دارد. لذا این ها 
موضوع اصلی شان قدرت ایران است. وجه سیاسی هم دارد. این نکته ای که 
رهبر انقلاب چندین بار فرمودند که آمریکایی ها از همان ابتدای برجام درست 
عمل نکردند، حرف کاملاً صحیحی است؛ یعنی زمان اوباما در مقام اجرا این ها 
درست عمل نکردند و همه ی بخش ها را عملی نکردند. همان موقع هم بخش 
خزانه داری شان که باید بسترها را فراهم می کرد، پیغام هایی در پشت صحنه 
می داد که با ایران قرارداد نبندید، منتها زمان ترامپ یک قدری شفاف تر شد؛  

امّا موضع ایران این بود که تحریم های آن ها خلاف تعهدتشان بود.

گفتگو-1

شاهین در مسیر تولید و نزدیک شدن به خیابان ها هر روز برگ برنده 
جدیدی رو می کند . مسیر این سدان از طراحی متفاوت آن آغاز شد  به گونه 
ای که بعد از مدت ها در صنعت خودرو ایران ، بخش عمده ای از مشتریان 
آن را کپی از خودروهای دیگر نمی دانستند و به نوعی آن را پسندیده بودند 
. ســپس نوبت به فیلم تست های ایمنی رسید که برای اولین با شجاعت از 
  ECE سوی سایپا منتشر شد و عملکرد این خودرو در تست های اروپایی
را نشــان داد و این روزها نیز آلیاژ جدید بدنه این خودرو آن را به خودرویی 
متمایز در صنعت کشور بدل کرده است . یکی از نکاتی که در شناخت شاهین 
در مســیر تولید مغفول مانده قوای محرکــه و عملکرد فنی این خودرو با 
پیشــرانه ۱/۵ لیتری توربو اســت. شاهین در بین ســدان های پر کشش 
خانوادگی کشــور، با توجه به حداکثر گشتاور ۱۶۵ نیوتن متری که از دور 
موتور ۱۷۵۰ وارد مدار می شود یکی از پرُ کشش ترین خودروها کنونی بازار 
به حساب می آید و این موضوع ، نکته مثبت بزرگی است که باید به تمایزهای 
شــاهین بیافزاییم و در مورد آن بیش تر بدانیم لذا در ادامه ضمن اشاره به 
جزئیات فنی این خودرو کمی بیشتر در مورد کشش و عملکرد فنی شاهین 

صحبت خواهیم کرد. 

بیشترین گشتاور ، همواره در مدار شاهین
خودروهایی که طی حدود ۱۵ ســال گذشــته به عنوان سدان های 

خانوادگی قدم به صنعت خودرو ایران گذاشــته اند عمدتاً در سطح ثابت و 
مشخصی از قوای محرکه قرار داشتند و قدرت و کشش مشابهی را ارائه می 
کردند . به غیر از یک الی دو مورد از سدان های خانوادگی بومی بازار ایران 
حتی سدان های مونتاژی نیز پیشرانه های ۱/۵ و ۱/۶ لیتری داشته اند که 
حد اکثر توانشان به سختی از ۱۱۰ اسب بخار فراتر می رفته اما همه چیز در 
بحث کشش یک خودرو به اسب بخار و قدرت ختم نمی شود ! کشش یک 
خودرو در حقیقت بیش از عدد اسب بخار در میزان گشتاور ، وزن خالص و 
عملکرد گیربکس  آن تعریف می شود . در حالی که بازه قدرت عمده سدان 
های فراتر از ۴/۴ متری بازار و صنعت خودرو کشــور به حدود ۱۰۰ تا ۱۱۰ 
اسب بخار و حداکثر گشتاورشان به حدود ۱۵۰ تا ۱۵۵ نیوتون متر می رسد 
، محصول جدید و خانوادگی ســایپا یعنی شاهین با حداکثر گشتاور ۱۶۵ 
نیوتن متر و گیربکس ۵ سرعته دستی در فاز نخست قدم به میدان گذاشته 
است که نوید دهنده  کشش قابل توجه این خودرو با پیشرانه توربو است ، 
عملکرد قوای محرک یک خودرو در اعداد خلاصه می شود و به وضوح می 
توان اطمینان داشت که خودرویی با ۱۶۵ نیوتن متر گشتاور کشش بهتری 
از دیگر خودروها با گشتاور حدود ۱۵۰ نیوتن متر ارائه می کند. یکی دیگر 
از مزایای فنی شاهین ، ورود سریع تر کشش و شتاب به مدار فنی این خودرو 
به واسطه سیستم توربو نصب شده روی پیشرانه ۱/۵ لیتری این خودرو است 
. در خودروهای مشابه تنفس طبیعی، عموماً حداکثر گشتاور روی دور موتور 

۳۰۰۰ تا ۳۵۰۰ وارد مدار می شــود اما در شاهین ، حداکثر گشتاور ۱۶۵ 
نیوتن متر به طور مداوم از دور موتور ۱۷۵۰ تا ۴۲۵۰ در دسترس است به 
این صورت در بازه گســترده تری نسبت به خودروهای رقیب می توانید از 
حداکثر کشش در این خودرو بهره ببرید . سایپا شاهین با وزن خالص ۱۲۶۰ 
کیلوگرم حدود ۱۰۰ کیلوگرم از سدان های سنتی صنعت خودرو ایران در 
همین ابعاد ســبک تر است و با طراحی آیرود دینامیک ، کشش و عملکرد 

فنی قابل توجهی را نوید می دهد.

پوشش مدرن و ایمن جدید شاهین
ایمنی ، یکی از بزرگترین نگران مشتریان بازار خودرو ایران طی سال 
های اخیر بوده است . سایپا در طراحی و توسعه شاهین نشان داده است که 
نــه تنها حداقل ها را دنبال نمی کند بلکه با هدف گیری حداکثر ایمنی به 
استاندارد معتبر اروپا در این زمینه روی آورده است . شاهین از ابتدا فرزندی 
متفاوت برای صنعت خودرو ایران بود و این بار خبر متفاوت بودن آلیاژ بدنه 
آن نسبت به دیگر خودروهای ساخته شده در ایران نشان دهنده این موضوع 
 اســت که ایمنی شــاهین فراتر از چیزی اســت که تاکنــون در خبرها 

خوانده ایم. 
بر اساس اعلام گروه خودروسازی سایپا ، این خودرو در حالی وارد خط 
تولید شده که ورق مورد استفاده برای بدنه آن تاکنون در صنعت خودروسازی 

کشــور مرسوم نبوده است . حضور ورق های جدید برای تولید بدنه و سازه 
شاسی باعث شده است فرآیند پرِِس کاری و اتصال اجزای بدنه در شاهین 
نسبت به سایر محصولات تولیدی ارتقا پیدا کند . با توجه به نوع آلیاژ استفاده 
شده در ورق های این خودرو ، نقاط جوش شاهین متفاوت از سایر محصولات 
تولیدی در خودروسازان کشور است. همچنین زمان تولید یک بدنه و اتاق 
شاهین از مرحله پرِِس کاری تا اتصال اجزا توسط ربات ها و نیروی انسانی ، 
به دلیل ساختار متفاوت این خودرو ، بیش تر از سایر محصولات داخلی است 

، بنابراین در امر کیفی نیز سازه شاهین بالاتر از رقبا قرار می گیرد.
استفاده از فناوری تولید به روز و آلیاژها ی جدید در شاهین باعث شده 
اســت این محصول به عنوان ایمن ترین خودروی ملی شــناخته شود و از 
سویی دیگر ، بتواند از تست های تصادف ECE سربلند بیرون آید . حضور 
شــاهین در صنعت خودروی کشور باعث شده است پیشرفت مناسبی در 
فرآیند تولید پدید آید و سطح کیفیت تولید اتاق خودروها در کشور ارتقاء 
پیدا کند . امروز بدنه و اتاق ســایپا شــاهین به واسطه استفاده از ورق های 
آلیاژی متفاوت ، به با ارزش ترین خودرو با بیشترین هزینه تولید در مرحله 
بدنه سازی تبدیل شده است . سایپا شاهین به عنوان یک سدان مدرن کلاس 
C در بازار کشــور حضور دارد و توانســته است استانداردهای ۸۵ گانه را با 
اعتبار نامه های ECE اخذ کند . این خودرو اولین محصول ملی در کشور 
به حساب می آید که پلتفرم آن توسط مهندسان ایرانی طراحی شده است.

بررسی نقاط قوت متریال بدنه و قوای محرکه سدان جدید سایپا

پرُکشش به سبک شاهین


